
رئیسی در همایش ملی نخبگان:

 شاهد غارت 
مغزها هستیم

کیــد براینکــه نخبــه       رئیس جمهــور بــا تا
بایــد از تمامــی جهــات مــورد حمایــت قرار 
گیــرد و ایــن وظیفــه مــا مســئولان اســت، 
تصریــح کــرد: امــروز شــاهد غــارت مغزهــا 

هستیم...

سخنگوی وزارت امور خارجه؛

ایران تحریم های متقابل 
علیه اشخاص ونهادهای 
اروپایی اعلام خواهدکرد

خارجــه  امــور  وزارت  ســخنگوی       
کشــورمان گفت: در پاســخ به اقدام امروز 
اروپــا،  اتحادیــه  خارجــه  وزرای  شــورای 
بزودی تحریم های متقابل علیه اشخاص 
و نهادهای ذیربط اروپایی اعمال و اعلام 

خواهد شد...   || صفحه  صفحه 22    || صفحه  صفحه 22  

گون به ادعای ایرانی بودن پهپاد های حمله به کی یف؛ کنش پنتا وا

یک طنز تلخ سیاسی
کید کرد که "نمی توانیم  گون در گفتگو با شبکه الجزیره تا    یک مسئول عالی رتبه در پنتا
با اطمینان بگوییم که روسیه در حمله به کی یف از پهپاد های ایرانی استفاده کرده است". 
پیــش از ایــن ودانــت پاتــل، معــاون ســخنگوی وزارت امــور خارجــه آمریکا در یــک کنفرانس 

خبری در پاسخ به این سوال که ارزیابی آمریکا درباره نقش ایران در جنگ روسیه و اوکراین 
چیست؟ با بیان ادعا هایی علیه ایران گفت: ما از ماه ژوئیه هشدار داده بودیم که ایران 

  || صفحه  صفحه 22  برنامه دارد پهپاد هایی برای استفاده در جنگ اوکراین به روسیه بفروشد...

گار« از یک بام و دوهوا برای فعالان صنایع چاپی گزارش »روز
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ویترین  پیشنهادیویترین  پیشنهاد

 صنایع کوچک 
در حسرت نوسازی
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 افزایش پلکانی تعرفه گاز
خوب یا بد؟
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 گره  کور ترافیک 
در پایتخت
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روزنامه روزگار را
در شبکه های اجتماعی 
دنبال و حمایت نمایید
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پایگاه خبری

 فراخوان انتخاب عامل  فراخوان انتخاب عامل 
توسعه خوشه شیرینی و شکلات استان البرزتوسعه خوشه شیرینی و شکلات استان البرز

شرکت شهرکهای صنعتی استان البرز

ز 1-موضوع فراخوان: انتخاب عامل توسعه خوشه شیرینی و شکلات البر
ز  2-محل اجرا : استان البر

3-شرایط شرکت کنندگان:
-دارا بودن گواهینامه معتبر دوره آموزشی عاملین توسعه خوشه های کسب و کار از سازمان صنایع کوچک و شهرکهای صنعتی ایران

-دارای تحصیلات مرتبط با توسعه کسب و کارها از جمله انواع گرایش های  مدیریتی، اقتصاد، مهندسی صنایع یا تحصیلات مرتبط با خوشه
4-زمان دریافت اسناد:  از ساعت : 12:00  روز: شنبه     مورخ:1401/07/30       لغایت پایان وقت اداری: 1401/08/04

ی اسناد در سامانه:    تا ساعت: 12:00      روز:چهارشنبه  مورخ:1401/08/11 5-آخرین  مهلت بارگذار
ساعت:  10:00     روز:یکشنبه      مورخ: 1401/08/15 زیابی کیفی:  6-زمان بازگشایی پاکات ار

وژه : 36 ماه)3 سال( 7-مدت زمان و مبلغ برآورد اولیه اجرای پر
ز )پرداخــت  8- هزینــه خریــد اســناد 1,000,000 ریــال واریــز بــه شــماره حســاب4001114804020691  )شــبا : IR480100004001114804020691( بــه نــام تمرکــز وجــوه درآمــد شــرکت شــهرکهای صنعتــی اســتان البــر

از طریــق ســامانه صــورت پذیــرد(.
 )www.setadiran.ir( .9- آدرس دریافت اسناد: اسناد صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت قابل دریافت می باشد

ز:7- 34645802-026      داخلی 311                  تلفن تماس شرکت شهرکهای صنعتی استان البر

گهی 1394722 شناسه ا

بــه اســتناد رونوشــت ســند شــماره 70725 مــورخ 1401/05/09 
بــا شناســه ســند 140111452258000038 دفتــر اســناد رســمی21 
پارســیان آقایــان ســالم علــی پــور و عبــدال�ل علــی پــور و احمــد علی 
پــور و حســین علــی پــور فرزنــدان علی)هرکــدام نســبت بــه 1/5 
دانــگ( تمامــی شــش دانــگ ســهام خــود در مالکیــت لنــج بــاری به 
شــماره ثبــت 11851- بندرعبــاس را بــه آقــای محمــد بحــری فرزنــد 
علــی )نســبت بــه 1/5 دانــگ( و خانــم حــواء بحــری فرزنــد محمــد 
)نســبت بــه 4/5 دانــگ( انتقــال قطعــی داده انــد. مراتــب بــه 

اســتناد مــاده 25 قانــون دریایــی ایــران آگهــی مــی گــردد.

 نقل و انتقال   لنج باری  نقل و انتقال   لنج باری 
به شماره ثبتبه شماره ثبت1185111851- بندرعباس- بندرعباس

گهی 1394245 شناسه ا

 نوبت اول

مــورخ   15839 شــماره  ســند  رونوشــت  اســتناد  بــه 
1401/05/23 بــا شناســه ســند 140111453816000039 
دفتــر اســناد رســمی 93 بندرگنــاوه  آقــای محمدرضــا ملــک 
زاده فرزنــد حبیــب تمامــی شــش دانــگ ســهام خــود در 
ــاس  ــاری  بــه شــماره ثبــت 11278- بندرعب ــج ب مالکیــت لن
را بــه آقــای نورالــه پــولادی فرزنــد داراب انتقــال قطعــی 
داده اســت. مراتــب بــه اســتناد مــاده 25 قانــون دریایــی 

ایــران آگهــی مــی گــردد

 نقل و انتقال لنج باری   نقل و انتقال لنج باری  
به شماره ثبت به شماره ثبت 1127811278- بندرعباس- بندرعباس

گهی 1394330 شناسه ا

 نوبت اول

فراخوان مناقصه عمومی دو مرحله ای فراخوان مناقصه عمومی دو مرحله ای 
تأمین کالا  تأمین کالا  3333/ت ک آ ج//ت ک آ ج/14011401

شرکت بهره برداری نفت و گاز آغاجاری

زیابــی کیفــی جهــت  آغاجــاری در نظــر دارد فراخــوان ار شــرکت بهــره بــرداری نفــت و گاز 
 ) برگــزاری مناقصــه عمومــی )خریــد 4 قلــم در مجمــوع 120 عــدد ادوات ابزاردقیــق رامشــیر
بــه شــماره )2001093228000173( را از طریــق ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت برگــزار 
زیابــی کیفــی از دریافــت و تحویــل اســناد اســتعلام  نمایــد. کلیــه مراحــل برگــزاری فراخــوان ار
زیابــی کیفــی تــا ارســال دعوتنامــه جهــت ســایر مراحــل مناقصــه، از طریــق درگاه ســامانه  ار
تــدارکات الکترونیکــی دولــت )ســتاد( بــه آدرس www.setadiran.ir انجــام خواهــد شــد. 
ــام در ســایت  ــی، مراحــل ثبــت ن لازم اســت مناقصــه گــران در صــورت عــدم عضویــت قبل
مذکــور و دریافــت گواهــی امضــای الکترونیکــی را جهــت شــرکت در مناقصــه محقــق ســازند. 
تاریــخ انتشــار فراخــوان درســامانه 1401/07/23مــی باشــد.  اطلاعــات و اســناد مناقصــه 
زیابــی کیفــی و ارســال دعوتنامــه از طریــق ســامانه ســتاد  عمومــی پــس از برگــزاری فرآینــد ار
زیابــی کیفــی 50 امتیــاز مــی باشــد.  بــه مناقصــه گــران ارســال خواهــد شــد. حداقــل امتیــاز ار

ــخ1401/07/23  ــح تاری ــاعت 8:00 صب ــی کیفی:ازس زیاب ــتعلام ار ــت اسناداس ــت دریاف مهل
زیابــی کیفــی : تــا  الــی ســاعت 14:00 تاریــخ 1401/08/02مهلــت ارســال پاســخ اســتعلام ار

ســاعت 14:00 تاریــخ 1401/08/16
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار : 

آدرس :  اســتان خوزســتان - شهرســتان امیدیــه- بلــوار نفــت- شــرکت بهــره بــرداری نفــت 
و گاز آغاجــاری/اداره تــدارکات و امــور کالا فکــس  : 06152622683                 تلفکــس : 

06152620897
 تلفن : 06152622273 داخلی23170

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
مرکز تماس :  021-41934

دفتر ثبت نام :  88969737- 85193768 

 نوبت اول

گهی 1393995 شناسه ا

گهی مناقصه عمومی دو مرحله ای  گهی مناقصه عمومی دو مرحله ای  آ  آ
شماره شماره 2525/م//م/14011401                            

روابط عمومی شرکت تولید نیروی برق بندرعباس

 ایــن شــرکت در نظــر دارد نســبت بــه برگــزاری مناقصــه عمومــی دو مرحلــه ای پــروژه بهینــه ســازی بخــش ابزاردقیــق نیروگاه بندرعبــاس به شــماره فراخــوان 2001001441000036 
اقــدام نماید.

www.setadiran. لــذا از شــرکتهای واجــد شــرایط در ایــن مناقصــه دعــوت بــه عمــل مــی آیــد جهــت دریافــت اســناد مناقصــه بــه ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت بــه آدرس
ــون و نــود هــزار ریــال( بصــورت الکترونیکــی از تاریــخ 1401/07/24 لغایــت1401/07/30 اقــدام و یــک نســخه از  ــغ 1.090.000ریــال )یــک میلی ــز مبل ir مراجعــه و نســبت بــه واری
اســناد مناقصــه را دریافــت نماینــد. بــا توجــه بــه اینکــه کلیــه مراحــل برگــزاری مناقصــه از دریافــت اســناد تــا ارایــه پیشــنهاد از طریــق ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت برگــزار 
مــی گــردد، لازم اســت در صــورت عــدم عضویــت قبلــی شــرکتها در ســامانه فــوق مراحــل ثبــت نــام در ســایت مذکــور انجــام و نســبت بــه دریافــت گواهــی امضــاء الکترونیکــی 

اقــدام نماینــد. ضمنــاً شــرکت کننــدگان مــی تواننــد جهــت کســب اطلاعــات بیشــتر بــا شــماره : 33669855-076 داخلــی 834 تمــاس حاصــل فرماینــد.
توضیحات :

مهلت ارسال پیشنهاد: 1401/08/11 ساعت 9 صبح
زمان بازگشایی پاکات: 1401/08/11 ساعت 10:30 صبح

مدت زمان اجرای کار :4 ماه شمسی
ــه  ــد ب ــال مــی باشــد کــه بای ــال )2.814.375.000( ری ــزار ری ــج ه ــاد و پن ــیصد و هفت ــون و س ــتصد و چهــارده میلی ــارد و هش ــد ارجــاع کار دو میلی ــن شــرکت در فراین ــغ تضمی مبل
صــورت ضمانتنامــه معتبــر بانکــی یــا فیــش واریــزی بــه نفــع کارفرمــا در روز برگــزاری مناقصــه تســلیم گــردد. )فرمــت ضمانتنامــه شــرکت در فرآینــد ارجــاع کار مــی بایســت عینــاً 
مطابــق بــا فرمــت منــدرج در پیوســت اســناد مناقصــه باشــد، بدیهــی اســت در صــورت عــدم اســتفاده از فرمــت مذکــور مناقصــه گــر از ادامــه فرآینــد مناقصــه حــذف مــی گــردد.(

دســتگاه نظــارت دفترفنــی تولیــد مــی باشــد و شــرکتهای متقاضــی مــی تواننــد در خصــوص ســوالات خــود بــا داخلــی 833 آقــای مهنــدس بهرامــی و 824 آقــای مهنــدس دیربــاز 
تمــاس حاصــل فرماینــد.

هزینه درج آگهی ها به عهده برنده مناقصه می باشد.
آگهــی مــا در ســایتهای پایــگاه ملــی مناقصــات www.iets.mporg.ir ، ســامانه تــدارکات الکترونیکــی www.setadiran.ir دولــت و پایــگاه اطــلاع رســانی معامــلات  شــرکت مــادر 

تخصصــی تولیــد نیــروی بــرق حرارتــی بــه آدرس www.tender.tpph.ir قابــل مشــاهده مــی باشــد. 

گهی 1392084 شناسه ا

 تحقق منافع ایران 
با رویکرد منطقه گرایی  »سیکا«

   مهدی خورسند، کارشناس مسائل اوراسیا 
ششــمین  گذشــته  روزهــای  در 
اجلاســیه »کنفرانس تعامل و اقدامات 
اعتمادسازی آسیا« )سیکا( در آستانه، 
پایتخت قزاقســتان برگزار شد. سیکا 
مجمعی بین  المللی برای تعامل و تقویت 
همکاری با هدف تضمین صلح، امنیت و ثبات در آسیا و اقدامات، 
راهکارها و شیوه های دستیابی به اعتمادسازی در این قاره است. 
۲۷عضو دائم آن ایران، افغانســتان، جمهوری آذربایجان، اردن، 
بحرین، بنگلادش، کامبوج، چین، مصر، هند، عراق، فلســطین، 
قزاقستان، قرقیزستان، مغولستان، پاکستان، قطر، کره جنوبی، 
روسیه، سریلانکا، تاجیکستان، تایلند، ترکیه، امارات، ازبکستان و 
ویتنام هستند. اهمیت چنین اجلاسی در شرایطی عیان تر می شود 
که قدرت گیری بازیگران آســیایی عضو اجلاس روزبه روز بیشتر 
می شود و اعضای این نهاد نسبت به نظم تک قطبی موجود انتقادات 
شدیدی دارند. در همین زمینه رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور 
ترکیه در سخنان خود گفت: معتقدیم معماری امنیت جهانی باید 
طبق درک جدیدی که منصفانه تر و عادلانه تر است، بازتعریف 
شود. جهان بیش از پنج عضو دائم شورای امنیت سازمان ملل متحد 
اســت. ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه نیز در این نشست 
گفت: روسیه برای ایجاد سیستم امنیتی برابر و غیرقابل تقسیم 
به هر کاری دست می زند، تغییرات جدی در سیاست جهانی رخ 
می دهد، جهان در حال چند قطبی شدن و آسیا شروع به ایفای 
نقش کلیدی کرده است. بله! دنیا در حال چندقطبی شدن است. 
بازیگران اصلی این گذار دوران بین الملل، بیشتر آسیایی و عضو 
این نهاد هستند. سیکا در شرایطی حائز اهمیت است که در این دور 
برای اعتمادسازی بیشتر اساس و بنیان نهاد، یعنی همکاری های 
مالی-تجاری بیشتر اعضا با یکدیگر مورد توجه قرار گرفت. قاسم 
جومارت توکایف، رئیس جمهور قزاقستان پیشنهاد تبدیل اجلاس 

مالی کنفرانس سیکا را به نهاد کاربردی دائمی داد...
 ادامه در صفحه 2

یادداشت
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سیاست 2

  علی نصیری

 لیز تراس، نخســت وزیر جدید انگلیس که هنوز چِلِّه 
قدرت اش را پشــت سرنگذاشت، به تازگی به اقدامات 
سیاسی و اقتصادی جنجال برانگیزی دست زده است 
که پیش بینی می شــود، به مســتعجل ترین دولت در 

تاریخ کشورش تبدیل شود.
وی که ۴۰ روز قبل در ۱۵ ســپتامبر ۲۰۲۲ ســوگند 
نخســت وزیری یاد کرد در این مدت کوتاه تصمیمات 
دردسرســازی اتخاذ کرد که هم از ســوی هم حزبی ها 
)محافظه کاران( و هم رقبایش زیرسوال رفت تا جایی 
که برای مدتی به تیتر اول اکثر رســانه های داخلی و 

بین المللی بدل شد.
نخســت وزیر انگلیس اخیرا تحت فشارهای گسترده 
برای اجرای سیاســت های مالی بی ثبات ســاز دولت 
مجبور شد تا دستورکار مالی خود را به کلی تغییر دهد، 
برنامه های بدون پشتوانه کاهش مالیات را کنار بگذارد 
و اصلاحات به اصطلاح "بازار آزاد" را که تهدید تحمیل 
ریاضت ها در قالب کاهش گسترده خدمات عمومی را 

در پی داشت، لغو کند.
تصمیمــات جنجالی تراس در حــوزه اقتصاد و مالی 

موجــب بــروز تلاطم در بازارهای مالی شــد. در عین 
حال، نظرســنجی ها نشــان می دهد که پس از سال ها 
تلاطم های درونی، محبوبیت حزب محافظه کار کاهش 
یافته و در صورت برگزاری انتخابات زودهنگام، حزب 
رقیب کارگر بخت زیادی برای پیروزی و بازگشــت به 
قدرت پس از ۱۲ سال خواهد داشت.  وی که تنها شش 
هفته روی کار آمده اســت، اما سیاست های اقتصادی 
لیبــرال او باعــث بحران مالی، مداخله اضطراری بانک 
مرکزی، چرخش های متعدد و برکناری رئیس خزانه 

داری اش شده است.
البته قبلًا اقتصاددانان، سرمایه گذاران و محافظه کاران 
برجســته هشــدار می دادند که وعده های تراس برای 
کاهــش مالیــات در زمان تورم دو رقمی بی ملاحظه و 

بی پروایانه است.
مثلا »مایکل گوو«، وزیر سابق کابینه این وعده ها را به 
عنوان »ادعاهای دور از واقعیت« رد کرد. امروزه اقتدار 
تراس به شــدت دچار فرسایش شده و محافظه کاران 
ناراضی در حال طراحی راه هایی برای اخراج او از حزب 

هستند.
در هر حال شش هفته قبل کمتر کسی وضعیت فعلی 

او و کشور را پیش بینی می کرد. زمانی که او در تابستان 
امسال برای رهبری بریتانیا نامزد شد، یکی از متحدین 
پیش بینی کرده بود که اولین هفته های نخست وزیری 
او پرتلاطم باشد. با این وجود او اکنون با شورشی از داخل 
حزب محافظه کار حاکم رو به رو می شود که رهبری 

اش را به تار مو بند کرده است.
"رابرت هالفون" نماینده هم حزب اش روز یکشنبه در 
این خصوص به اسکای نیوز گفته بود که طی هفته های 
گذشته یکی پس از دیگری شاهد داستان های ترسناک 
بوده ایم که گویی خانم تراس اقصاد کشور را به موش 
آزمایشگاهی برای اجرای سیاست های لیبرالی بسیار 

محافظه کارانه تبدیل کرده است.
البته این نخست وزیر که تا این اواخر به "مارگارت تاچر" 
این کشور نیز معروف شده بود، پیشتر اخطارهایی را قبل 
از اجرای طرح های اقتصادیش دریافت کرده بود، چون 
در رقابت های انتخاباتی حزب محافظه کار خود وعده 
داده بود مالیات ها و تشریفات اداری را کاهش می دهد.

مثــلا طبــق گــزارش روز دوشــنبه خبرگــزاری 
آسوشیتدپرس آمریکا، "ریشی سوناک" رقیب تراس و 
رئیس سابق خزانه داری استدلال کرده بود که کاهش 

فوری مالیات در میان موج های شوک اقتصادی ناشی 
از همه گیری ویروس کرونا و جنگ در اوکراین، اقدامی 

جسورانه و خطرناک خواهد بود.
اما اندک زمانی نگذشت که اجرای طرح اقتصادی و مالی 
خانم تراس موجب شد سرانجام "کوازی کوارتنگ" وزیر 
دارایی، دوست و متحد دیرینه اش را که در دولت های 
محافظه کار دیوید کامرون و ترزا می، وزیر بهداشــت و 
وزیر امور خارجه بود، سراسیمه از نشست وزیران دارایی 
کشورهای عضو صندوق بین المللی پول در واشنگتن 
به لندن فرا بخواند و او را برکنار کرده و "جرمی هانت" 
رقیب انتخاباتی خود را جایگزین او کند، تا شاید از این 
طریق بتواند اقتصاد کشور را از مرگ حتمی نجات دهد.
اگرچه تراس هنوز هم )به نام( نخست وزیر کشور است، 
اما قدرت در دولت به هانت منتقل شده که نشان داده 
است که قصد دارد بسیاری از برنامه اقتصادی باقیمانده 
خود را با پیشــنهاد بودجه میان مدت در ۳۱ اکتبر از 

بین ببرد.
او گفته است مالیات ها افزایش می یابد و کاهش هزینه 
های عمومی برای بازگرداندن اعتبار مالی دولت مورد 

نیاز خواهد بود.

جنجال بانوی تازه وارد

یادداشت

بازدید رهبر کره شمالی از 
مدرسه انقلابی "مانگ یونگ 

دایه" در پیونگ یانگ/ 
جلسه مناظره تلویزیونی خبرگزاری رسمی کره شمالی

دو نامزد راه یافته به مرحله 
دوم انتخابات ریاست 
جمهوری برزیل در شهر 
سائوپائولو/ رویترز و 
خبرگزاری فرانسه

گزارش تصویری

کی یف؛ گون به ادعای ایرانی بودن پهپاد های حمله به  کنش پنتا وا

یک طنز تلخ سیاسی
یک مســئول عالی رتبه در پنتاگون در 
گفتگو با شــبکه الجزیره تاکید کرد که 
"نمــی توانیم بــا اطمینان بگوییم که 
روسیه در حمله به کی یف از پهپاد های 

ایرانی استفاده کرده است".
پیــش از ایــن ودانــت پاتــل، معاون 
ســخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا 
در یک کنفرانس خبری در پاســخ به 
این ســوال که ارزیابــی آمریکا درباره 
نقش ایران در جنگ روسیه و اوکراین 
چیســت؟ با بیان ادعا هایی علیه ایران 
گفت: ما از ماه ژوئیه هشدار داده بودیم 
کــه ایران برنامه دارد پهپاد هایی برای 
اســتفاده در جنگ اوکراین به روسیه 
بفروشــد. ما همچنین علنا افشا کردیم 
که روسیه از ایران پهپاد دریافت کرده و 
برنامه داشته که صد ها نوع پهپاد ایرانی 
وارد کند و این که متصدیان روس نحوه 
اســتفاده از ایــن پهپاد هــا را در ایران 
آموزش می بینند. شــواهد گسترده ای 
از به کارگیری آن ها ]پهپادها[توســط 
روسیه علیه اهداف نظامی و غیرنظامی 
در آن جا ]اوکراین[وجود داشته است.
پاتل ادامه داد: تعمیق اتحاد روســیه با 
ایران چیزی اســت که تمام جهان، به 
ویــژه در منطقــه باید آن را یک تهدید 
ببینند و هر کشــوری باید به آن دقت 
کند. این موضوعی است که ما از طرف 
خودمــان به دقــت آن را رصد کرده و 
بــا متحدان و شــرکایمان، از جمله در 
سازمان ملل، همکاری تنگاتنگی داریم 
تا به موضوع اشــاعه تسلیحات توسط 

ایران به روسیه رسیدگی کنیم.
او با اتکا به این ادعا ها هشــدار داد: هر 
کسی هر نوع تجارتی با ایران بکند که 
به نوعی به پهپاد ها یا تولید موشک های 
بالســتیک یا سرازیر شدن تسلیحات از 
ایران به روســیه ربط داشته باشد، باید 
مراقب بوده و دقت لازم را به خرج دهند؛ 

آمریکا در به کارگیری تحریم ها یا انجام 
دادن اقداماتــی علیه عاملان آن تردید 

نخواهد کرد.
پاتل در ادامه این بحث در پاسخ به این 
ســوال که آیا آمریکا ارزیابی مستقلی 
دارد که تایید کند حملات پهپادی روز 
]دوشنبه[به کی یف، پهپاد های ایرانی 
بوده انــد، توضیح داد: مــن نمی توانم 
چیزی درباره این گزارش ها بگویم، اما 
همان طور که در ابتدا اشاره کردم، ما از 
ماه ژوئیه در این باره هشدار داده بودیم 
و ایــن فقط به خاطر به کارگیری آن ها 
نبود، بلکه موضوع در وهله اول، برنامه 
ایران برای فروش پهپاد به روسیه بود.
معاون ســخنگوی وزارت امور خارجه 

آمریــکا در پاســخ به این ســوال که 
آمریــکا بر این باور اســت کــه ایران 
آماده فرســتادن تسلیحات دیگری از 
جمله موشــک های کوتاه برد به روسیه 
می شود، گفت که گزارش های موجود 
در این زمینه را دیده است، اما توضیحی 

درباره آن ندارد.
او همچنین در پاســخ به این ســوال 
کــه آیــا دولت بایدن عقیــده دارد که 
روســیه یا ایــران در حــال تخطی از 
قوانین یــا محدودیت های بین المللی 
هســتند؟ مدعی شــد: بله ما این طور 
فکر می کنیم. فکر می کنم شــما امروز 
شاهد این بودید که متحدان فرانسوی 
و انگایســی ما ارزیابی کرده بودند که 

تامین این پهپاد ها توســط ایران برای 
روســیه، تخطــی از قطعنامه ۲۲۳۱ 
شورای امنیت است و ما با آن موافقیم.
او در پاسخ به این اظهار خبرنگار حاضر 
در نشست که تاریخ تحریم تسلیحاتی 
علیــه ایران به پایان رســیده اســت، 
گفــت: تمامش منقضی نشــده. علاوه 
بر این، ذیل قطعنامه ۲۲۳۱ شــورای 
امنیت سازمان ملل، محدودیت ها علیه 
انتقال برخی تســلیحات پابرجاست و 
ایــن محدودیــت تســلیحات غیر از 
تســلیحاتی هســتند که تحت تحریم 
تســلیحات متعارف قرار دارند. از نظر 
ما، این پهپاد ها که از ایران به روســیه 
منتقل شده و توسط روسیه در اوکراین 

استفاده شــده اند، از جمله تسلیحاتی 
هســتند که همچنان ذیــل قطعنامه 

۲۲۳۱ مشمول ممنوعیت می شوند.
ادعا هــای پاتل در این بــاره در حالی 
مطــرح می شــود که ناصــر کنعانی، 
ســخنگوی وزارت امــور خارجه ایران 
در نشســت خبری اخیرش در پاسخ به 
ســوالی درباره ادعای مقامات اوکراین 
مبنــی بر فــروش پهپاد هــای ایرانی 
از ســوی تهران به روســیه، بیان کرد: 
متاســفانه اخباری منتشر می شود که 
مبتنی بر اهداف سیاسی است و عمدتا 
از سوی منابع رسانه غربی نیز به آن ها 
دامــن زده می شــود. ایران بار ها اعلام 
کرده که یک طرف جنگ بین روســیه 
و اوکراین نیســت. ایران هیچ سلاحی 
را بــرای هیچ کــدام از طرفین جنگ 
صادر نکرده اســت. همانطور که بار ها 
گفته ایم سیاست خارجی ایران مبتنی 
بر مخالفت با جنگ است و در خصوص 
جنگ در اوکراین نیز ما مخالف جنگ 
هستیم و متناسب با ظرفیت های خود 
تــلاش کرده و می کنیــم که رویکرد 
نظامی در این زمینه خاتمه پیدا کند.

این دیپلمات ارشد ایرانی ادامه داد: این 
طنز تلخ سیاســی است که کشور هایی 
که خودشــان صــادر کننده میلیارد ها 
دلار اســلحه و تجهیزات نظامی به یک 
طرف جنگ هستند کشور دیگری را به 
ارسال اسلحه به یک طرف جنگ متهم 
می کنــد و جنگ تبلیغاتی و روانی علیه 
ایــران راه می اندازند. آن ها اگر طرفدار 
صلح و ایجاد راهکار سیاســی در جنگ 
اوکراین هستند این میزان ارسال اسلحه 
برای یک طرف جنگ از سوی آن ها چه 
معنایــی دارد؟ این یک رفتار متناقض 
اســت. ما برای حل این بحران به دنبال 
راهکار سیاسی هستیم و از راهکار های 

سیاسی استقبال می کنیم.

خبر ویژه

رئیس جمهور با تاکید براینکه نخبه باید از تمامی جهات مورد حمایت قرار گیرد و این وظیفه ما مسئولان است، تصریح 
کرد: امروز شاهد غارت مغزها هستیم.

حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی در دوازدهمین همایش نخبگان که در سالن اجلاس سران برگزار شد، گفت: برای 
بنده توفیقی است که در جمع نخبگان حضور دارم و از نظرات و دیدگاه های آقایان و خانم ها در این جلسه استفاده کردم. 

تقاضایم این است که به بیان این دیدگاه ها در این جلسه که سبقه نمادین دارد، بسنده نشود.
وی افزود: حتماً این ارتباط از بنیاد ملی نخبگان و معاونت علمی ریاست جمهوری و از طریق دانشگاه ها، وزرای محترم 

و خود نخبگان منتقل و پیگیری شود.
رئیس جمهور با بیان اینکه امروز اراده جدی برای مورد توجه قرار گرفتن دیدگاه نخبگان در دولت وجود دارد تا در عمل 

ما شاهد یک تحول باشیم، تصریح کرد: این نگاه تحول گرایانه که در نخبگان بیش از دیگران وجود دارد، زمینه بسیار 
خوبی برای تحقق ایده دولت به انجام تحول در حوزه های علمی و به ویژه در حوزه های عملکردی، است.

وی با تاکید بر اینکه ما برای استفاده از علم و دانش، حد و سقف نداریم، خاطرنشان کرد: نخبگان باید مستقل 
باشــند. نخبه مســتقل می خواهد بیاندیشــد و ابتکار داشــته باشــد و نیاز مردم خود را ببیند تا نعمت نخبگی 
صرف گره گشــایی باشــد. یک نخبه ممکن اســت تصور کند که وابســته این دولت نیست، اما شاید وابسته به 

دولت دیگری شده باشد.
وی با بیان اینکه امروز مشکل غارت مغزها را داریم و دشمن می خواهد استعدادهای ما را غارت کند، تصریح کرد: نخبگان 

ما پیشرانان کشور هستند و دشمن می کوشد این استعدادهای ما را غارت کند.

رئیسی در همایش ملی نخبگان:

شاهد غارت مغزها هستیم

رئیس مجلس:

 ناترازی، چالش و مانع جدی ما 
در حوزه گاز است

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: ناترازی، چالش و 
مانع جدی ما در حوزه گاز اســت و متأســفانه هدررفت 

انرژی در کشور ما بسیار زیاد است.
محمدباقر قالیباف در جلســه علنی مجلس شــورای 
اسلامی و پس از ارائه گزارش کمیسیون انرژی در مورد 
ناترازی تولید و مصرف گاز طبیعی در کشور اظهار داشت: 
در جلسه امروز وزیر نفت و نمایندگان نکاتی را مطرح 
کردند که جان کلام یک حرف بود مبنی بر اینکه ناترازی 
چالش و مانع جدی ما در حوزه گاز است. البته ما ناترازی 
را در بانک ها، بودجه و نقدینگی هم داریم اما الان به آنها 
کاری ندارم. وی متذکر شد: سوابق نشان می دهد بارها 
این موضوعات از تریبون مجلس مطرح شده است و توقع 
مردم از مجلس و دولت آن اســت که این مشــکل حل 
و فصل شــود. قالیباف بیان کرد: ۹۰ دقیقه در مجلس 
وقت گذاشتیم و درباره موضوعاتی صحبت کردیم و همه 
حرف های انجام نشده گذشته را مجدداً تکرار کردیم. آیا 
بناست ۸۰ میلیارد دلار به نفت دهیم که برود مشکل 
ناترازی را حل کند؛؟ این درحالی است که ۸۰ میلیارد 
دلار هدر رفت انرژی اتفاق می افتد و ضایع می شود و ما 

نباید اجازه این موضوع را دهیم.

تقاضای وزارت خارجه آرژانتین از 
قطر برای بازداشت »محسن رضایی«

فرانس ۲۴ مدعی شــد که آرژانتین از قطر خواسته که 
محسن رضایی را بازداشت کند.

به نقل از فرانسه ۲۴، آرژانتین روز دوشنبه از قطر تقاضا 
کرده بود که معاون رئیس جمهوری ایران که اکنون در 
دوحه به سر می برد به دلیل ادعای بی اساس نقش وی 
در بمب گذاری مرکز یهودیان بوینس ایرس در ســال 
۱۹۹۴، بازداشت کند. یک منبع دیپلماتیک در گفت وگو 
با فرانس ۲۴ مدعی شد که وزارت خارجه آرژانتین بعد از 
کسب اطمینان از حضور رضایی در قطر ضمن موافقت با 
درخواست جمعی از دادستان های این کشور از اینترپل 

خواست که در این زمینه با آن ها همکاری کند.

سخنگوی وزارت امور خارجه؛

ایران تحریم های متقابل علیه اشخاص 
ونهادهای اروپایی اعلام خواهدکرد

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان گفت: در پاسخ 
بــه اقدام امروز شــورای وزرای خارجــه اتحادیه اروپا، 
بزودی تحریم های متقابل علیه اشــخاص و نهادهای 

ذیربط اروپایی اعمال و اعلام خواهد شد.
 ناصر کنعانی ســخنگوی وزارت امور خارجه، تصمیم 
شورای وزرای خارجه اتحادیه اروپا در اعمال تحریم های 
یکجانبه علیه برخی مسئولان و نهادهای ایرانی را قویاً 
محکوم کرد و آن را به منزله نقض حقوق بین الملل و 
مصداق بارز مداخله در امور داخلی جمهوری اســلامی 
ایران دانســت. ســخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه 
افزود: جای تأســف عمیــق دارد که انگیزه های خاص 
سیاسی و نیز استناد به اطلاعات بی پایه، تحریف شده 
و ادعاهــای ســاخته و پرداختــه معاندین ملت ایران و 
رسانه های شناخته شده وابسته به آن ها، مبنای چنین 

تصمیم غلط و غیرسازنده ای قرار می گیرد.
کنعانی با رد تمامی اتهامات وارده به اشخاص و نهادهای 
ایرانی، افزود: در پاسخ به اقدام امروز شورای وزرای خارجه 
اتحادیه اروپا، بزودی تحریم های متقابل علیه اشخاص 

و نهادهای ذیربط اروپایی اعمال و اعلام خواهد شد.

کنش ایران به اظهارات  وا
نژادپرستانه مسئول سیاست 

خارجی اتحادیه اروپا
سخنگوی وزارت امور خارجه ایران به اظهارات جوزپ 
بورل مســئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا مبنی 
بر این که اروپا باغ اســت، بقیه جهان جنگل اســت! 
واکنش نشان داد. ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور 
خارجه ایران در صفحه توییتر خود نوشت:  » استعاره 
باغ/جنگل برآمده از ذهنیت به غایت غیرقابل قبول 
استعماری است که به غرب حق تجاوز و اشغال می 
دهد. آن دوران به ســر آمده است. جهان چندقطبی 
پشت در است. اتحادیه اروپا یا باید واقعیات را بپذیرد 
یا همچنان در مسیر افول و محو شدن پیش خواهد 
رفت.« بر اســاس این گزارش جوزپ بورل، مســئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا در بلژیک گفت: »اروپا 
یک باغ است، اما اکثر سایر جهان یک جنگل؛ و جنگل 

می تواند به باغ حمله کند.« 

کسیون انقلاب اسلامی: نایب رئیس فرا

 وزیر کار باید به درد مردم 
گاه باشد آ

نایب رئیس فراکسیون انقلاب اسلامی گفت: نکته 
مهمی که در بررسی صلاحیت وزیر پیشنهادی تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعی مورد توجه قاطبه مجلس قرار 
دارد، همخوانی و انطباق برنامه های وزیر پیشنهادی 
با اسناد بالادستی است.محسن پیرهادی بیان کرد: 
۱۱ ســال پیش که این وزارت خانه تاســیس شد، 
تحت پوشش بیمه ای قرار دادن همه مردم ایران آن 
هم ظرف دوســال جزء ماموریت هایش اعلام شد، 
ماموریتی امید بخش و مهم که متاســفانه هنوز در 
اجرای آن پس از یک دهه موفق نبوده ایم. ویژگی های 
اقتصادی، اجتماعی و بعضا امدادی و خدماتی وزارت 
کار ایجاب می کند که مدیری پاکدست، فساد ستیز، 
قاطع، مسلط به امور اجرایی و آگاه به درد جامعه و 

مردم سکان دار این مجموعه شود.

تحقق منافع ایران با رویکرد 
منطقه گرایی  »سیکا«

  ادامه از صفحه یک:
توکایف در این مجمع گفت: پیشنهاد می کنم اجلاس 
مالی ســیکا به نهاد دائمی تبدیل شــود. اجلاس مالی 
به وسیله جمهوری خلق چین برای افزایش همکاری 
میان کشورهای عضو آغاز شد. این تحول موجب بهبود 
اقتصادی، توســعه پایدار و فراگیر و شــرایط مساعد 
بــرای همکاری های مالــی، منطقه ای و فرامنطقه ای 

خواهد شد.
نماینده چین در این اجلاس نیز پیشنهاد کشورش را 
برای ایجاد ارز دیجیتال برای آســیایی ها که غیرقابل 
تحریم باشد، مطرح کرد. همه این دلایل نشان از آن 
دارد که دیگر کشــورها متوجه شده اند تحریم ابزاری 
برای رفتار وحشــی گرانه و غیرانســانی آمریکا علیه 
کشورهای مستقل دنیاست و کشورها باید برای مقابله 
با یکجانبه گرایی آمریکایی ها تدبیری بیندیشــند. در 
همین راستا بود که الکساندر لوکاشنکو، رئیس جمهور 
بــلاروس گفــت: تنها در صورتی قوی خواهیم بود که 
بتوانیم از کار مشــترک سود ببریم و به حساس ترین 
موضوعات انرژی، غذا، کود، لجستیک و دسترسی به 
بازارها رســیدگی کنیم. همه کنوانسیون ها، حمایت 
گرایی و خودخواهی ملی باید پشت سر گذاشته شوند.
وی افــزود: هــدف کنفرانــس تعامــل و اقدامــات 
اعتمادســازی در آســیا این است که به طور مشترک 
سازوکارهای همکاری در طیف وسیعی از موضوعات 
را بدون آزار و اذیت و تحریم ایجاد کند. ما به قالب های 
تجاری و سرمایه گذاری مورد علاقه ملت ها، مرزهای 
بــاز بــرای کالاها، خدمات و نیــروی کار و همچنین 

کریدورهای حمل ونقل جدید نیاز داریم.
امروز جایابی زمین بازی قدرت های بزرگ به شــدت 
به قدرت گیری آســیایی ها و البتــه اعضای این نهاد 
منطقه ای بســتگی دارد. چین، هند، روســیه و ایران 
از اعضای مؤثر این ســازمان و همگی منتقد رســمی 
نظم فعلی هســتند. آمریکا تــلاش دارد با هر ابزاری 
ایــن بازیگران را کنترل کند و جنگ اوکراین، پرونده 
هســته ای ایران و تنش و تحریک مرزی تایوان علیه 

چین از مصادیق این ادعاست.
همین منطقه گرایی ها توانســته ابزار مؤثری در 
اختیار بازیگران مستقل و منتقد نظم تک قطبی 
قــرار دهــد و آنها را بــه مؤلفه های مؤثر در نظام 
بین الملــل بــدل کند. در همین راســتا آیت الله 
سیدابراهیم رئیســی، رئیس جمهور کشورمان 
در ســخنانی در اجــلاس ســیکا با بیــان اینکه 
امــروزه جهــان بیش از هر زمان دیگری نیازمند 
نقش آفرینــی مؤثرتر ســازوکارهای منطقه ای 
برای ایجاد فرصت های بیشتر برای تعامل عینی 
کنشگران بین المللی و حل وفصل مسالمت آمیز 
موضوعــات منطقــه ای و جهانی اســت، گفت: 
جمهوری اســلامی ایران در پیگیری مســتمر و 
تقویت چندجانبه گرایی مبتنی بر عدالت، همواره 

شریکی ثابت قدم خواهد بود.
وی با بیان رویکرد ایران در دولت سیزدهم در نگاه به 
تحــولات بین المللی، تأکید کرد: فرایند تحول و گذار 
در نظام بین الملل به مرحله خاصی رســیده اســت و 
در بازتوزیع جدید قدرت، رویکردهای ســلطه طلب، 
مطرودند و صدا و نقش کشــورهای مســتقل بیشتر 
شنیده و مشاهده می شود. این تحول و گذار به راهبری 
و جهت دهی نیاز دارد تا به عاقبت نظام های بین المللی 

سابق گرفتار نشود.
دولــت ســیزدهم در عمل به خط مشــی مطرح 
شــده در اجلاس سیکا گام های عملیاتی برداشته 
و رویکــرد همســایه محوری و منطقه گرایی را در 
تعاملات تجاری از خود نشان داده است. در روزهای 
گذشته مدیرعامل راه آهن کشورمان اعلام کرد: در 
دولت ســیزدهم به دیپلماسی حمل و نقل به ویژه 
حوزه ریلی توجه ویژه ای شده است. در سال گذشته 
رکــورد ترانزیت ریلی، صادرات از مرزهای ریلی و 
مجمــوع حمل و نقل بین المللی در تاریخ راه آهن 
شکســته شد. همچنین در روند رو به رشد تجارت 
ایران، در چهار ماهه ابتدای ســال جاری کماکان 
رشد تجارت خارجی ایران روند مثبتی را طی کرد 
و ۵۱ درصد از سهم تجارت خارجی کشور با جهان 
را تجارت با کشــورهای همســایه تشکیل می دهد 
و ۴۹ درصد باقی را ســایر کشــورهای دنیا به خود 

اختصاص داده اند.
در چهار ماهه ابتدای ســال جاری در مجموع تجارت 
خارجی ایران با ۱۵ کشــور همســایه ۱۸ درصد رشد 
داشــته که ۲۰ درصد در بخش صادرات و ۱۵ درصد 
در بخــش واردات بوده اســت. همیــن نکته در کلام 
رئیس جمهور پس از بازگشت از قزاقستان هویدا بود 
که عنایت خاصی در دولت وی به تجارت با همسایگان 

وجود دارد.
آیت الله رئیسی با بیان اینکه ارتباط جمهوری اسلامی 
با کشورهای منطقه و آسیا شتاب قابل توجهی گرفته 
اســت، خطاب به فعــالان اقتصادی و تولیدکنندگان 
گفت: با توجه به زمینه بســیار خوبی که فراهم شــده 
است، مســئولان مرتبط، فعالان اقتصادی و تولیدی 
برای استفاده هر چه بهتر از فرصت برنامه ریزی کنند.
دولت ســیزدهم در راســتای تســهیل اعطای مجوز 
کســب و کارها اقدامات اساســی انجام داده است، اما 
هنوز با ایده آل فاصله زیادی وجود دارد و لازم اســت 
نهادهای متولی توجه بیشتری داشته باشند تا مردم 
طعم شــیرین اقدامات و خدمات دولت ســیزدهم را 

بیشتر بچشند. 

اخبار کوتاه
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3اقتصاد
گفت و گو

 ماشین آلات فرسوده هزینه تولید را 
افزایش داده است

  صنایع کوچک 
در حسرت نوسازی

ماشــین آلات برای تولید باکیفیت منجر به رشــد 
قیمت کالاها می شود. چراکه به دلیل نبود امکانات 

و تجهیزات، تولید کاهش پیدا می کند.
افزایش هزینه تولید به واســطه گرانی مواد اولیه و 
هم چنین فرســودگی ماشین آلات و عقب افتادگی 
از فناوری های جدید در حال حاضر موجب شــده 
تــا کارخانه های تولیدی از تمام ظرفیت خود برای 
تولید بهره مند نباشند و لذا بنا بر گفته کارشناسان 
این موضوع به کمبود کالا منجر شده و قیمت ها را 
به مرور افزایش خواهد داد و درنهایت از توان رقابت 

با سایر کالاهای صادراتی خواهد کاست.
کاهش کیفی و کمی تولید

ابراهیم حســینی فعال اقتصــادی و تولیدکننده 
قطعات آلومینیومی در مشــهد در این رابطه گفت: 
بنگاه هــای کوچک و متوســط بیش از ۸۹ درصد 
بنگاه های اقتصادی کشــور را تشکیل می دهند اما 
بااین وجــود از کمترین حمایــت برخوردار بوده و 
ظاهــراً دولت به حمایت از بنگاه های بزرگ رغبت 

بیشتری نشان می دهد.
وی با اشــاره به این موضوع که رهبر معظم انقلاب 
چندین سال متوالی توجه به تولید و رفع مشکلات 
تولیدکننده را به عنوان شــعار ســال در محور کار 
دولتمردان قرار می دهند افزود: بااین حال هنوزاین 
حمایت در خصوص تولیدکننده در دستور کار قرار 

نگرفته است.
وی ابراز کرد: برای تأمین ماشــین آلات نخســتین 
موضوعی که باید به آن توجه شــود تأمین سرمایه 

گردش و تسهیلات بانکی است.
ایــن تولیدکننده ابراز کرد: در حال حاضر بانک ها 
به دنبال پرداخت وام های کوتاه مدت، گران قیمت 
و ســهل الوصول هستند و به همین دلیل تولید در 
زمره فعالیت های اقتصادی محســوب می شود که 

معمولاً بانک ها با آن مشکل دارند.
حســینی به ما گفت: عدم رغبــت بانک ها به ارائه 
تســهیلات به تولیدکنندگان حجم تولیدات کشور 
را کاهش داده اســت و به رغم جلســات مختلف و 
متعددی که با حضور اســتاندار برگزارشــده است 
اما بانک ها بازهم زیر بار اعطای تسهیلات سنگین 

برای تولیدکننده نمی روند.
وی بابیــان اینکه نبــود حمایت از صنایع کوچک 
درنهایــت به تعدیل نیرو و کاهش تولید وارزآوری 
منجر خواهد شد ادامه داد: با این اوصاف نباید انتظار 
داشــت که کالای تولیدشده در داخل به بازارهای 
جهانی راه پیدا کند و قابل رقابت با ســایر کشــورها 

نظیر ترکیه باشد.
وی ابراز کرد: هنگامی که تولید و یا کیفیت کالای 
تولیدی و صادراتی ما کاهش پیدا کند وابستگی ما 
به کالاهای وارداتی بیشتر خواهد شد و تسهیلاتی 
که به صنعت تزریق نشــده اســت به طور حتم وارد 

بازارهای موازی و رانت آفرین می شود.
ایــن تولیدکننــده ادامــه داد: در حــال حاضــر 
تحریم ها، کمبود مواد اولیه و نقدینگی، نوســانات 
ارز، بدهی هــای معوقه به بانک ها، واردات و قاچاق 
بی رویــه کالاهایــی که در داخل تولید می شــود، 
نــرخ بالای مالیــات، هزینه های ســــنگین آب، 
برق و گاز، فرســــودگی تجهیزات و دســتگاه ها و 
مشکلات ترخیص گمرک باعث شده بســیاری از 
ایــن واحدهــای صنعتی تعطیل و یا به حالت نیمه 
تعطیل دربیایند و با حداقل کارگر به فعالیت خود 
ادامــه دهند که ایــن موضوع یک نوع تهدید برای 

کشور محسوب می شود.
ضرورت حمایت از صنعتگران

مهدی اویســی کارشــناس اقتصــادی و مدرس 
دانشــگاه اظهار می کند: بر هیچ شــخصی پوشیده 
نیســت که فرسودگی ماشین آلات بهره وری تولید 
و کارخانه هــا را کاهــش داده و این موضوع تبعات 
جبران ناپذیــری را بــرای اقتصاد کشــور به همراه 

خواهد داشت.
وی با اشاره به اینکه در طول سال های گذشته بخش 
تولید با گرفتاری های زیادی روبرو بــــود، اضافه 
کرد: وارد نشــدن قطعات و ماشین آلات صنعتی به 
کشــور نه تنها موجب شــد از نوسازی عقب بیفتیم 

بلکه انتقال فنّاوری نیز انجام نشد.
وی عنوان کرد: فرســودگی ماشــین آلات خط 
تولیــد عــلاوه بر چالش بازار فــروش و بیکاری 
کارگران، ناتوانی در رقابت با بازارهای جهانی را 
در پی دارد و بهره وری در تولید کالا را به شــدت 
کاهش و در افزایش مصرف انرژی و برق بســیار 

تأثیرگذار است.
به گفته این کارشــناس اگر وضعیت فرســودگی 
ماشــین آلات ادامه یابد و اقدامی برای نوسازی آن 
انجام نشــود خراسان رضوی به مرکز ماشین آلات 

فرسوده تبدیل خواهد شد.
وی بابیــان اینکــه ورود تجهیزات،ماشــین آلات 
و فنّــاوری بــه روز و مطابــق با اســتاندارهای دنیا 
می تواند تولید را از حالت رخــــوت و رکود خارج 
کند ادامه می دهد: تعرفه ماشین آلات بسیار گران 
اســت و ازآنجاکه این نــوع کالاها به عنوان کالای 
سرمایه ای محســــوب می شود، قیمت تمام شده 
کالاهــا و محصــولات را افزایش و همین موضوع بر 

مشکلات تولید اضافه می کند.

« گزارش می دهد؛ »روزگار

جولان پرتقال های رنگ آوری شده و ممنوعه در بازار
 در شــرایطی تولیدات بخش باغداری کشــور امســال 
افزایش داشــته اســت که بســیاری معتقدند توجه به 
عملیات باغداری و وارد کردن دانش فنی به این بخش 
در کنار مناســب بودن اقلیم بر این افزایش تاثیرگذار 
بوده است. مجتبی شادلو نائب رئیس اتحادیه باغداران 
کشور با تایید این خبر می گوید: در بسیار از محصولات 
از مرکبات گرفته تا نخیلات شرایط خوب بوده و تولید 

افزایشی بوده است.

پیش بینی افزایش 30درصدی تولید مرکبات
شادلو گفت: در مجموع محصولات باغی افزایش تولید 
محدودی داشــته است اما در برخی محصولات خاص 
مثل مرکبات بســیار بیشــتر بوده است. به طوری که 
در مــورد مرکبــات افزایش ۳۰درصدی تولید را پیش 
بینی می کنیم.وی در خصوص عوامل موثر بر افزایش 
مرکبات اظهار داشــت: سال گذشــته متاسفانه میوه 
مرکبات ما در اواخر بهار و اوایل تابستان دچار مشکل 
آفتاب ســوختگی و عوامل قارچی شــد که موجب شد 
میوه در این مرحله به شــدت ریزش کرد و در نهایت 
به یکباره نگران شــدیم از وضعیت تامین داخلی. البته 
در نهایت تولیدات برای بازار داخل کافی بود و حتی تا 
یک ماه پیش نیز مرکبات از ذخایر ســال قبل در بازار 
تامین می شد.شــادلو ادامه داد: با این وجود امســال با 
جمیع پیشــگیری هایی که در زمان داشــت و در فصل 
زمســتان صورت گرفت و همچنین تغذیه هایی که از 
ریشــه دادند و از گوگرد برای گرم کردن و ضدعفونی 
کردن ریشه ها استفاده کردند و از سوی دیگر زه آبها را 
تقویت کردند، در مجموع باعث شد جهش قابل توجهی 

در حجم تولیدات داشته باشیم.

 مرکبات رنگ آوری شده موجود در بازار 
مورد تایید ما نیست

شــادلو همچنین در خصوص ســلامت میوه هایی که 
فصل برداشــت آنها هنوز نرســیده اما در بازار موجود 
است گفت: مرکبات امسال هنوز به بازار نیامده به جز 
نارنگــی کــه بودن آن در بازار قابل قبول اســت. با این 
وجود بقیه مرکبات دیگر اگر طبیعی باشــد اشــکالی 
ندارد اما اگر به صورت رنگ آوری شده باشد از نظر ما 

اصلا مورد تایید نیست.
وی خاطر نشان کرد: به عنوان مثال میوه پرتقالی که الان 
در بازار است نارس هستند و در شرایط غیرطبیعی رنگ 
آوری شده است.شادلو در خصوص چرایی عدم نظارت 
بر توزیع میوه های نارس و رنگ آوری شده در بازار، نیز 
گفت: نظارت بر این موارد تکلیفی قطعی است و حتی 
ســازمان میادین خود فروش مرکبات رنگ آوری شده 
را ممنوع کرده و سال قبل این ممنوعیت کمک بزرگی 
شــد که در مجموع تا اندازه ای اذهان عمومی روشــن 
شد. با این وجود هنوز هم شاهد توزیع در بازار هستیم.

او ادامه داد: از ســوی دیگر تلاش داریم به کشــاورزان 
بگوییم که چندان نسبت به سرمازدگی و دیگر بلایای 
طبیعی نگران نباشــند و بگذارند میوه به طور طبیعی 
برسد و به اصطلاح کال چین و رنگ آوری نکنند چون 
خواه ناخواه باید با عوامل طبیعی کنار بیاییم.بر اساس این 
گزارش، یکی از مسائل مطرح در حوزه میوه های باغی به 
خصوص مرکبات صادرات آنها است که به عنوان مثال 
در مورد میوه کیوی بســیار روی صادرات آن باغداران 
مانــور می دهند. نائب رئیس اتحادیه باغداران باغبانی 
کشــور در این خصوص می گوید: در محصولات باغی 

در مجموع حدود ۵۰درصد فرصت صادراتی داریم.
وی ادامه داد: اگر این فرصت واقعیت باید و اتفاق بیفتد 
مــی توانــد تولید و همچنین بازار ما را تنظیم کند و به 
اصطلاح آلارمهای مثبتی به تولید ما بدهد اما تا زمانی 
که اتفاق نیفتاده کالایی که بازار نداشــته باشد نه برای 
تولید آن تلاش می شــود نه کاری در جهت توســعه آن 
انجام می شود چون نمی صرفد.شادلو در پاسخ به این 
ســوال که وضعیت صادرات مرکبات طی سالهای اخیر 

به کدام سمت رفته است نیز گفت: در سالهای گذشته 
چندان زمینه صادرات مرکبات مهیا نبود؛ به این معنا که 
ارتباط با کشورهای CIS و روسیه از نظر تجاری چندان 
خوب نبود که خوشبختانه در سال های اخیر بهتر شده 
است و وضعیت صادرات بهبود یافته است.او ادامه داد: 
مساله اینجا است که به جز عراق بقیه کشورهای اطراف 
ایران مملو از مرکبات است لذا در سال های قبل بخش 
کمی صادرات به عراق داشــتیم و خوشبختانه در سال 
های اخیر بازارهای روســیه، CIS و عراق بهتر شــده و 
انتظار داریم صادرات مرکبات به این مناطق نسبت به 

قبل میزان قابل توجه تری باشد.
گرانی کود و سم؛ چالش قدیمی باغداران کشور

بر اســاس این گزارش، بخــش باغداری همچون دیگر 
بخش های کشــاورزی به تامین درســت نهاده هایی 
همچون کود و ســموم وابســته است و کیفیت و میزان 
استفاده از این نهاده ها نقش ویژه ای در میزان عملکرد 
باغات دارد. با این وجود تولید کنندگان و بهره برداران 
این بخش نیز با گرانی و همچنین عدم دسترســی به 
کود و سموم با کیفیت مواجه هستند.رضا حبیبی دیگر 
فعال بخش باغداری نیز در خصوص وضعیت اســتفاده 
از کود و ســموم در بخش باغات در ســال جاری به بازار 
گفت: اســتفاده از کود و سموم کشاورزی برای کشاورز 
و باغدار یک امر تکلیفی است ؛ یعنی به این نحو نیست 
که به دلیل شــرایط موجود و یا گرانی کار را رها کنند 
و هیچ کود و سمی در مزارع و باغات استفاده نکنند. با 
این وجود گرانی این دست از نهاده ها مطمئنا در میزان 
اســتفاده و کارایی آن موثر اســت.حبیبی افزود: به طور 
کلی گرانی بیش از حد سموم، کودها و انواع نهاده ها از 
اصلی ترین مشکلات ما است و لذا باید مدیریت شود. 

گزارش

خسارت قطع اینترنت 12هزار میلیارد تومان

10میلیون نفر دچار مشکل شدند
  مریم فکری/ گروه اقتصاد

 قطــع پی درپی اینترنــت در حالی وارد چهارمین 
هفته خود می شود که اثر منفی این اقدام بر اقتصاد 
کشور بر کسی پوشیده نیست. برآوردهای مختلفی 
از خسارات ناشی از قطع اینترنت اعلام می شود، اما 
به نظر می رسد آنچه معمولا نادیده گرفته می شود، 
ظرفیت های رشد اقتصادی است که به واسطه این 
عدم ثبات از بین می رود یا دیگر هیچ گاه امکان بروز 

نمی یابد.
حمیــده حبیبــی، عضو انجمن کســب وکارهای 
اینترنتــی در این خصوص گفت: قطعی و فیلترنت 
این روزها درســت شــبیه این است که شما در یک 
پاســاژ مغازه ای اجاره کنید و برای ادامه کار در آن 
پاساژ را ببندند و یا قرار باشد از پشت شیشه خرید 

کنند.
وی افــزود: واضح اســت که کل زیرســاخت لازم 
برای کســب وکارها و افرادی کــه از اینترنت برای 
کسب وکارشــان اســتفاده می کردند، از بین رفته 

است.
این فعال کسب وکارهای اینترنتی عنوان کرد: این 
موضوع برای همه کسب وکارهای کوچک و خانگی 
و بر بســتر اینترنت صادق اســت. علاوه بر این که 
حتی کســب وکارهای متوسط و بزرگ تر با این که 
سایت هایشــان در اینترنت ملی در دسترس است، 
کانال های بازاریابی شــان را تا حدود ۹۰ درصد از 

دست دادند.
حبیبــی درباره تعداد کســب وکارهای در معرض 
آســیب تصریح کرد: از لحاظ تعدادی حداقل ۴۰۰ 
هزار کســب وکار کوچک تحت تاثیر قرار گرفتند و 
این آمار می تواند بیشــتر از این هم باشــد و تا یک 

میلیون برسد.
وی در پاســخ به این پرســش که آیا این موضوع 
قابل جبران اســت؟ متذکر شد: با قطع اینترنت به 
طور رســمی پاخور و بازدید کســب وکارها از بین 
رفته است. چه در سایت و چه شبکه های اجتماعی 
الگوریتم ها براساس نمایش و بازدید کار می کنند و 
چنانچه فعالیت کم شود، به طور طبیعی به کاربران 
هم نمایش داده نمی شــود و این مســاوی کاهش 
فروش و البته هدررفت فعالیت های قبلی برای رشد 

کسب وکار هست.
عضو انجمن کســب وکارهای اینترنتی در ادامه در 
پاســخ به این پرســش که با پرداخت تسهیلات آیا 
می تــوان بــه این گروه کمک کــرد و البته دولت از 
تهیه بســته حمایتی خبر داده است؟ گفت: رسما 
دسترسی کاربر به کسب وکارها کم شده است، یعنی 
قطعی اینترنت یک رابطه دوطرفه بین کسب وکار 

و مشتری است.
وی افزود: پرداخت تســهیلات شاید کمک کننده 
پرداخت هزینه های کسب و کار یا نگهداشت نیرو 
باشــد، اما برای جذب مشــتری که دسترســی به 

اینترنت ندارد، چه کمکی می تواند کند.

 جایگزینی برای پلتفرم های خارجی 
وجود دارد؟

حبیبــی درباره این کــه آیا امکان این که نرم افزار یا 
پلتفرمی را جایگزین کنیم وجود دارد یا خیر؟ عنوان 
کرد: به طور مشخص خیر. به علت این که پلتفرم های 
خارجی محل مراجعه تعداد زیادی کاربر هستند که 
این امکان در نرم افزارهای داخلی نیست. از طرفی 
زیرســاخت های لازم برای تحمل این تعداد کاربر 
را نداریــم. در واقــع این پلتفرم ها یک روزه این قدر 
رشد نکردند که با قطع شان سریع جایگزین شوند.

وی در پاســخ به این پرســش که هر ساعت قطعی 
اینترنــت چقــدر روی اقتصاد ایران اثر دارد؟ گفت: 
آماری که اخیرا راه پرداخت منتشر کرد، این است 
که کمتر از یک ماه، حدود ۴۰ درصد تسهیلاتی که 
به دانش بنیان ها در طی ۶ ماه دادند، برابر با خسارت 
به اقتصاد کشــور است. میزان تسهیلات حدود ۲۵ 
هزار میلیارد تومان بوده است. این یک مقایسه است. 
یعنی ما تســهیلات دادیم برای گسترش یک سری 
شــرکت که نصف خســارت کل در یک ماه برابر با 

تسهیلات طی ۶ ماه است.
وی افزود: قبل از این هم نت بلاکس اعلام کرده هر 
ســاعت یک و نیم میلیون دلار خســارت به اقتصاد 
وارد می شــود. حالا این ۲۵ روز گذشــته را حساب 

کنید، می شود ۱۲ هزار میلیارد تومان.
این فعال کسب وکارهای اینترنتی متذکر شد: ما کلا 
کانال های بازاریابی کسب وکارمان، اینستا، تلگرام، 
توییتر و ســرچ گوگل است. تنها سرچ گوگل مانده 
که آن هم دسترسی محدود شده است. یعنی تمام 
کانال ها از دست رفته؛ ضمن اینکه پیام رسانی مثل 
واتســاپ هم یک راه ارتباطی بوده که فیلتر شــده 

و عملا کسب وکار، زیرساختی برای ارتباط ندارد.
حبیبی یادآور شد: با قطع پیامک هم که دسترسی 
به ســایت ها و ورود کاربرها قطع شــد. یعنی عملا 
حتــی اگــر کاربــر از قبل وارد می شــد یا از طریق 
ســرچ می رسید، به علت قطع پیامک نمی توانست 
درخواســتی ثبت کند. همه این ها مساوی است با 
مرگ کســب وکار.وی ادامه داد: برخی درگاه های 
پرداخــت اعــلام کردنــد که تا حــدود ۴۰ درصد 
کاهــش پرداخت داشــتند.حبیبی با بیان این که 
در خصــوص کســب وکارهای کوچک حداقل ۱۰ 
میلیون نفر به طور مســتقیم دچار مشــکل شدند، 
عنوان کرد: در این شرایط خیلی از کسب وکارهای 
کوچک ترجیح دادند تعطیل کنند، چون اجاره بها 
و حقوق ندارند که بدهند. از طرفی، با ادامه قطعی 
اینترنت در کسب وکارهای بزرگتر نیروهای مرتبط 

با فعالیت های دیجیتال در حال تعدیل هستند.

« از یک بام و دوهوا برای فعالان صنایع چاپی گار گزارش »روز

سوءمدیریت، پاشنه آشیل صنعت چاپ
  احمدرضا صباغی/ گروه اقتصاد

 صنعت چاپ ونشر از قدیمی ترین صنایع 
ایران اســت که طی چند ســال گذشته 
بــا معضلات فراوانــی روبرو بوده که این 
مشــکلات هنوز برطرف نشــده است. با 
توجــه به اینکه صنعت چاپ و نشــر در 
ایــران به لحــاظ تامین مــواد اولیه به 
نوعی به خارج از کشــور وابسته است به 
نظر می رســد، نوسانات ارزی متعدد در 
ســال های گذشته سبب شده تا فعالان 
ایــن حوزه به نوعــی توانایی لازم برای 
تولید را نداشته و حتی در بعضی از مواقع 

صنعت چاپ و نشر را ترک کنند.
بــرای بررســی بیشــتر مشــکلات و 
چالش های کنونی صنعت چاپ و نشــر 
در ایران و ارائه راهکارهای اساسی برای 
بــرای خروج از این معضلات، به ســراغ 
دوتن از کارشناســان و فعالان این حوزه 

رفته ایم تا نظر آنها را جویا شویم.
مقابله با سوءمدیریت و ترمیم ساختارهای 
ناقــص اقتصادی ایران باید هرچه زودتر 
رخ دهد تا صنایع مادری همچون صنعت 
چاپ و نشــر دوباره توانایی لازم را برای 

شکوفایی و توسعه داشته باشند

تحریم و سوءمدیریت پاشنه آشیل 
صنعت چاپ و نشر ایران

ســعید کلاری که از کارشناســان حوزه 
چــاپ ایران اســت با اشــاره بــه اینکه 
تولیــد کالا در صنعــت چاپ تحت تاثیر 
تحریم هــای ظالمانه برای واردات مواد 
اولیه به کشــور قرار گرفته است، گفت: 
زنجیــره تامیــن مالی در صنعت چاپ و 
نشر ایران با مشکلات فراوانی روبرو است 
کــه برطرف کردن این معضلات نیازمند 
ارائه راهکارهای اساسی در داخل کشور و 

ایجاد تعاملات بین المللی با هدف تامین 
منافع ملی در خارج از کشور است.

وی بــه موضــوع تبعــات منفی جنگ 
اوکراین و روســیه بر صنعت چاپ ونشر 
ایران اشاره کرد و افزود: نباید از ذکر این 
موضوع مهم غافل شویم که تامین کاغذ 
و مواد اولیه از خارج کشور برای ایران با 
وجود اعمال تحریم سخت بود و از زمانی 
که جنگ اوکراین و روسیه هم آغاز شد، 
این موضوع سخت تر از گذشته هم شد.

کلاری افزایــش میزان تعرفه گمرکی از 
یک طرف و حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی برای 
واردکنندگان کاغذ به کشــور را از طرف 
دیگر، مهمترین مشکلات فعالان صنعت 

چاپ و نشر ایران عنوان کرد.
وی رفــع تحریم را بــرای عبور صنعت 
چاپ ونشــر از شــرایط بحرانی کنونی 
را مهــم ارزیابــی کرد و گفــت: مقابله با 

سوءمدیریت و ترمیم ساختارهای ناقص 
اقتصادی ایران باید هرچه زودتر رخ دهد 
تا صنایع مادری همچون صنعت چاپ و 
نشر دوباره توانایی لازم را برای شکوفایی 

و توسعه داشته باشند.
کلاری نبــود کارگــر متخصــص در 
صنعت چاپ و نشر ایران را یک ضعف 
مهم و استراتژیک دانست و تاکیدکرد: 
نباید از ذکر این نکته مهم غافل شویم 
که فعالان قدیمی صنایع چاپی کشور 
نمی تواننــد امور مهم تولیدی خود را 
بــه کارگرانی واگذار کنند که مبتدی 
هســتند و باید برای رفع این مشکل، 
مرکزی بــرای پــرورش کارگرهای 
متخصــص در صنعــت چاپ و نشــر 

کشور ایجاد شود.
این کارشــناس صنعت چاپ ایران ابراز 
امیدواری کرد که مشکلات صنعت چاپ 

و نشر ایران هرچه زودتر برطرف شود تا 
شــاهد خروج فعالان و تولیدکنندگان از 

صنایع چاپی ایران نباشیم.

تشکیل شورای سیاست گذاری صنعت 
چاپ ضرورت دارد

غلامرضا شــجاع، مدیرعامــل تعاونی 
لیتوگرافان تهران نیز با انتقاد از عملکرد 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی نسبت 
به عملکرد فعالان و تولیدکنندگان چاپی 
در کشــور، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی باید نظــارت دقیق برای حوزه 
چاپ داشته باشد ولی در حل مشکلات 
چاپخانه داران کارنامه قابل قبول نداشته 
زیرا، بســیاری از فعــالان حوزه چاپ و 
نشــر برای تامین ارز ۴۲۰۰ تومانی خود 
بــه وزارت صمت مراجعه می کنند بدون 
اینکه از ســوی وزارت فرهنگ و ارشــاد 

اسلامی مورد توجه قرار بگیرند.
شــجاع با اشاره به اینکه تشکیل شورای 
سیاست گذاری صنعت چاپ در ایران می 
تواند بخش مهمی از مشکلات فعالان این 
حوزه را حل کند، گفت: اگر این شــورا 
را افرادی با دانش و متخصص تشــکیل 
دهنــد بــه طورقطع می تــوان به آینده 
صنعــت چاپ در کشــور امیدوار بود اما 
اگر این شورا را افرادی تشکیل دهند که 
تخصص و سابقه فعالیتی در حوزه چاپ 
و نشر نداشته باشند، نمی توان نسبت به 
حل مشکلات فعالان صنعت چاپ ایران 

چندان خوش بین بود.
وی بــه موضوع واردات ماشــین آلات و 
اعمــال تعرفه های گمرکی برای فعالان 
صنعت چاپ ونشــر اشــاره کرد و افزود: 
اگــر فعالان صنایــع چاپی زیرمجموعه 
وزارت صمــت قرار بگیرند به طور قطع 
مشــکلات بیان شده حل خواهد شد اما 
معضل اینجاست که تشکیل اتحادیه ها 
و خروج فعالان از صنف چاپ ونشر سبب 
قطع حمایت های وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی خواهد شد که باید در این زمینه 

تاملی عمیق شود.
شــجاع خواستار نظارت وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی بــر صنعــت چاپ و 
نشــر کشور شــد و گفت: یک وزارتخانه 
فرهنگــی نباید در امور یک فعال صنایع 
چاپــی دخالت کنــد و فقط باید در امور 
نظارتی بهترین عملکرد را داشته باشد.

مدیرعامــل تعاونــی لیتوگرافان تهران 
رشــد و توســعه صنعت چاپ و نشــر 
ایــران را در گرو قرارگرفتن این صنعت 
در زیرمجموعــه وزارت صمت عنوان و 
خاطرنشان کرد: باید به حوزه چاپ ونشر 

به عنوان یک صنعت نگاه ویژه شود.

خبر ویژه

  مریم بهنام راد/ گروه اقتصاد
 قیمت مرغ پس اصلاحات اقتصادی دچار نوسانات شدیدی شد بطوری 
که افزایش قیمت مرغ موجب مداخله نهاد های مسئول برای کنترل آن 
شد.گرانی این محصول در سال جاری باعث کاهش مصرف شد، اما دولت 

سعی دارد با حفظ وضعیت تولید قیمت مرغ را به ثبات برساند.
از ســوی دیگر مرغداران به دلیل افزایش هزینه های تولید درخواســت 
قیمت مرغ را دارند و طبق وعده دولت قرار اســت در نیمه دوم ســال 
قیمت جدید مرغ از سوی وزارت جهاد کشاورزی اعلام شود.وی تصریح 
داشت: از امروز صاحبان واحد های تولیدی نگران فروش مرغ های تولید 

مازاد هســتند و امیدوارند شــرایط بازار طوری باشد که تمام مرغ های 
تولیدی جذب و فروخته شوند.اسدالله نژاد با اشاره به اینکه این روز ها 
تقاضا در بازار مرغ رشــد داشــته اســت، گفت: ســرانه مصرف مرغ در 
جهــان ۱۷ کیلــو گرم اســت در حالی که ایــن رقم به ۳۳ کیلو گرم هر 
رسیده بود. اما با افزایش قیمت مرغ مصرف سرانه مرغ در کشور روند 
کاهشی گرفت. اسدالله نژاد گفت: پیش بینی می شود تا پایان مهر ماه 
بیش از ۱۱۳ میلیون قطعه جوجه ریزی انجام شود که نسبت به زمان 
مشابه در سال گذشته حدود ۵ درصد افزایش خواهد داشت.این فعال 
صنعتی تأکید داشــت: همزمان با کاهش قدرت خرید مردم، مصرف 

ســرانه مرغ در کشــور افُت ۷ کیلو گرمی را داشــت. اما انتظار می رود با 
توزیع کالابرگ الکترونیکی مصرف مرغ در کشــور بالا برود.مدیرعامل 
اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی در پاسخ به این سوال که وضعیت 
قیمت مرغ در نیمه دوم سال چگونه خواهد بود، گفت: نامه نگاری ها در 
رابطه با افزایش قیمت مرغ انجام و نتایج آن اعلام شده است که بزودی 
تصویب قیمت جدید مرغ را اعلام می شود.به گفته مدیرعامل اتحادیه 
سراســری مرغداران گوشــتی؛ اتحادیه پیشنهاد قیمت جدید هر کیلو 
مــرغ زنــده  ۴۸ هــزار و ۵۰۰ تومان و قیمت هر کیلو مرغ گرم در بازار را 

حدود ۶۸ تا ۷۰ هزار تومان اعلام کرده است.

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی:

سرانه مصرف مرغ ۷ کیلوگرم کاهش یافت
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نفت و انرژی 4

گاز واقعی نیست قیمت مصرف 

،خوب یا بد ؟ افزایش پلکانی تعرفه گاز

کوتاه از انرژی

بین الملل

پلیس دانمارک: 

انفجارهای قدرتمند عامل 
نشت گاز از نورد استریم

تحقیقات بیشتر درباره آسیب دیدگی 
شــاه لوله های نورد اســتریم ۱ و ۲ در 
منطقــه اقتصادی دانمــارک به طور 
مشــترک توســط پلیس کپنهاگ و 
ســرویس امنیت و اطلاعات دانمارک 

انجام می شود.
پلیــس کپنهــاگ در بیانیه ای اعلام 
کرد هنوز زود اســت درباره چارچوبی 
کــه تحت آن همــکاری بین المللی 
با ســوئد و آلمان انجام خواهد شــد، 
صحبت کنیم زیرا به عوامل متعددی 
بستگی دارد.روســیه نسبت به کنار 
گذاشته شدن این کشور از تحقیقات 
پیرامون حادثه سیستم نورد استریم، 
به کشورهای آلمان، دانمارک و سوئد 
اعتراض کرده و هشــدار داده که اگر 
کارشناســان روسی اجازه پیدا نکنند 
در این تحقیقات شرکت کنند، مسکو 
ایــن امر را به منزله آن قلمداد خواهد 
کرد که کشــورهای نامبرده، چیزی 
بــرای پنهان کــردن دارند یا در حال 
پنهانــکاری برای عامــلان انجام این 
اقدامات تروریســتی هســتند.چهار 
انفجار در ســه خط از چهار خط لوله 
شاه لوله های گازی نورد استریم ۱ و ۲ 
در ســپتامبر، باعث انتشار چندین تن 
گاز متان فشرده در دریای بالتیک شد. 
این حادثه با تشــدید نگرانیها در اروپا 
نسبت به بحران انرژی به دلیل مختل 
شــدن عرضه گاز روسیه در بحبوحه 
ادامــه جنگ در اوکرایــن، همزمان 
شــد.در زمان انفجار این خطوط لوله، 
هیــچ گازی از طریــق خط لوله نورد 
اســتریم ۱ و خط لوله نورد استریم ۲ 
ارســال نمی شد. نورد استریم ۲ پس 
از ایــن که آلمان فرآیند صدور مجوز 
فعالیــت این خــط لوله را معلق کرد، 
هرگز وارد فعالیت نشد. روسیه به نوبه 
خود، فعالیت خط لوله نورد استریم ۱ 
را اوایل سپتامبر به مدت نامعلوم معلق 
کرد و مدعی شد به دلیل تحریم های 
غربی، قادر نیســت توربین های گازی 
را تعمیر کند. الکسی میلر، مدیرعامل 
شــرکت گازپروم روســیه اعلام کرد 
بخش بزرگی از خط لوله نورد استریم 
نیــاز به تعویــض دارد تا بتواند دوباره 

آماده فعالیت شود.

افزایش 189 درصدی 
لمان هزینه واردات گاز آ

آمــار مــاه اوت کــه از ســوی دفتر 
تجارت خارجی آلمان )بافا( منتشــر 
شد، ششــمین آماری است که تاثیر 
حمله نظامی روســیه بــه اوکراین و 
 تحریمهــای غربی علیــه این اقدام را 

نشان می دهد.
بزرگتریــن اقتصــاد اروپا بیشــتر از 
بســیاری از همســایگانش بــه گاز 
روســیه وابسته بود و عمده این گاز از 
طریق خط لوله نورد اســتریم ۱ وارد 
می شــد که روســیه فعالیت آن را با 
اشــاره به تحریم های غربی و دشــوار 
شــدن کارهای تعمیراتــی، متوقف 
کرده است اما سیاستمداران اروپایی 
می گویند روســیه از انرژی به عنوان 
سلاح اســتفاده کرده است.خط لوله 
گاز از نروژ، هلند، انگلیس و دانمارک 
و همچنیــن واردات گاز طبیعی مایع 
)LNG( اکنون اهمیت بیشــتری پیدا 
کــرده اند. معامله گــران انرژی این 
واردات را رصــد می کنند زیرا عرضه و 
تقاضا بر قیمت های بازار عمده فروشی 
و حجم آن، تاثیر می گذارد و همزمان، 
اثر کمبود عرضه به صنعت سرایت پیدا 
کرده و باعث جهش تورم و رکود شده 
اســت. آمار واردات گاز با زغال سنگ 
همبســتگی دارد زیرا هر دو در تولید 
بــرق رقابت دارند.آمار بافا که با تاخیر 
دو ماهه منتشــر شده است، نشان داد 
واردات در فاصلــه ژانویه تا اوت به دو 
میلیــون و ۵۵۴ هــزار و ۶۶ تــراژول 
معــادل ۷۲.۶ میلیارد متر مکعب در 
مقایســه با ســه میلیون و ۴۵۸ هزار 
و ۴۳۴ تراژول در مدت مشــابه ســال 
گذشــته رسید.اختلال عرضه، قیمت 
گاز را به رکورد بالایی رسانده و باعث 
شــده هزینــه واردات آلمــان ۴۹.۵ 
میلیــارد یورو معــادل ۴۸.۴ میلیارد 
دلار در مدت هشــت ماه در مقایســه 
با ۱۷.۱ میلیارد یورو در مدت مشــابه 

سال ۲۰۲۱ افزایش پیدا کند.

وزیر نفت: 

تلاش می کنیم با کمترین 
 مشکل در تامین گاز 

روبرو شویم
وزیــر نفت گفت: در ســال جاری تعمیرات 
اساســی پالایشــگاه ها و خطوط انتقال گاز 
و ایســتگاه های تقویت فشار صورت گرفته 
و تولید حداکثری گاز از میادین مشــترک 
و مســتقل گازی با جدیــت در حال دنبال 
شــدن اســت تا در فصل ســرما با کمترین 
مشــکل در تامین گاز مواجه شــویم.جواد 
اوجــی در  جلســه علنی مجلس بیان کرد: 
بیش از ۷۰ درصد انرژی کشــور به وســیله 
گاز تامین می شــود و از ســوی دیگر روند 
شدت مصرف انرژی بیشتر از میانگین شدت 
مصرف انرژی در ســطح جهانی اســت. این 
روند نیز با رشــد اقتصادی همخوانی ندارد. 
در حــوزه تامین امنیت انرژی کشــور تراز 
بیــن عرضه و تقاضــای گاز طبیعی یکی از 
مولفه های کلیدی به شمار می رود که امروز 
در مجلس مورد بحث قرار گرفته اســت. در 
بحــث تولید گاز بیــش از ۷۵ درصد تولید 
گاز خــام از میــدان پارس جنوبی و نزدیک 
به ۲۰ درصد آن از میادین مســتقل گازی 
و پنج درصد آن در میادین مستقل صورت 
می گیرد.وی اظهار کرد: علی رغم اینکه در 
برنامه ششــم توســعه مقرر شده بود روزانه 
معــادل یک میلیــارد و ۳۰۰ میلیون متر 
مکعب تولید گاز خام داشــته باشیم اکنون 
تولیــد روزانه مــا ۸۵۰ میلیون متر مکعب 
است. عدم سرمایه گذاری در توسعه میادین 
گازی ســبب این عقــب ماندگی در تحقق 
برنامه ششم شــده است.وزیر نفت تصریح 
کرد: در فصل تابستان پیک مصرف در بخش 
خانگــی ۱۶۰ تــا ۱۷۰ میلیون متر مکعب 
می باشــد اما در فصل زمســتان این رقم به 
۶۰۰ تا ۷۰۰ میلیون متر مکعب می رســد 
یعنی چهار برابر مصرف در فصل گرم ســال 
از ســوی دیگر بیش از ۸۳ درصد ســوخت 
مورد نیاز نیروگاه ها از گاز تامین می شــود. 
در حالیکه در ســطح جهان تنها ۲۳ درصد 
سوخت نیروگاه ها از گاز تامین می گردد. در 
بخش خانگی شاهد رشد ۶ درصدی مصرف 
گاز هســتیم و در حوزه صنایع ســالانه پنج 
درصد و در بخش نیروگاهی ۶ درصد رشــد 

مصرف گاز داریم. 

مدیرعامل آبفای کشور:

 بازار آب و پساب 
وارد بورس می شود

مدیرعامل شــرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشــور گفت: ســامانه اینترنتی بازار آب و 
پســاب کشــور که تحول بزرگی در اقتصاد 
صنعــت آب و فاضلاب و اجرای پروژه های 
مهــم را به همراه دارد راه اندازی می شــود.
اتابــک جعفری افزود: برای نخســتین بار، 
ســامانه اینترنتی بازار آب و پســاب کشور 
ایــن هفتــه با حضور وزیر نیــرو و مدیران 
شــرکت های آب و فاضلاب سراســر کشور 
رونمایی می شود.وی ادامه داد: با راه اندازی 
این ســامانه، شاهد جهش قابل توجهی در 
اجرای طرح های تأمین آب شــرب پایدار، 
جلوگیری از هدررفت آب، تأمین آب پایدار 
بــرای صنایع و بازچرخانی آب در سراســر 
کشــور خواهیم بود.مدیرعامل آبفای کشور 
خاطرنشان کرد: شرکت های آبفا می توانند 
در بخــش آب به منظور هوشمندســازی و 
کاهش هدررفت آب در شــبکه های توزیع 
و خطوط انتقال و تأسیســات آب شــرب از 
طریق شناســایی و رفع نشــت و همچنین 
رفع انشــعابات غیرمجاز، در قالب مشارکت 
بــا بخش عمومــی - خصوصی و در مرحله 
نخســت بــا اســتفاده از ســازوکار خرید 
تضمینی جهت مصارف شرب اقدام کنند و 
در مراحل بعد، با استفاده از روش بیع متقابل 
یا ســایر روش های مشارکتی، بخشی از آب 
صرفه جویی شده را در اختیار سرمایه گذاران 
جهت استفاده در مصارف صنعت و خدمات 
قرار دهند.وی ادامه داد: ســامانه اینترنتی 
بازار آب و پســاب کشــور، درگاهی شفاف 
برای صنایع و سرمایه گذاران مختلف است 
که با مشاهده پروژه های قابل اجرای مرتبط 
با آب در تمام استان های کشور، هم به اهداف 
کلان صنعــت آب و فاضلاب کمک می کند 
و هــم خود ســرمایه گذاران از مزایای این 
طرح بهره مند خواهند شــد.وی با اشاره به 
اینکه این شــرکت در راستای حفظ ارزش 
آب و افزایش بهره وری و تســهیل ســرمایه 
گذاری، ســامانه اطلاع رسانی عمومی بازار 
آب و پساب را آماده کرده است، گفت: در این 
ســامانه اطلاعات طرح های در دست بهره 
برداری، در دست ساخت و طرح های جدید 
آب و فاضلاب به همراه عناوین و شرح مزایده 
ها که در آن مجوزهای تخصیص آب و پساب 
هم درج شده است را بارگذاری کرده است.

جعفری همچنین از فراهم کردن زیرساخت 
های لازم جهت حضور طرح بازار آب و پساب 
کشور در بورس در آینده نزدیک خبر داد.

با آغاز فصل های ســرد ســال نگرانی های کمبود 
گاز بــه یک دغدغه بــرای متولیان و مردم تبدیل 
می شود.از این جهت اجرای تعرفه گذاری پلکانی 
گاز بــرای کنتــرل مصرف می توانــد، کمک قابل 
توجهــی به مدیریت مصرف کند.مدیریت مصرف 
انرژی مســاله بســیار مهمی اســت که می تواند، 
فرصت ها و تهدیدات پیش روی کشــور قرارداده و 
روند سیاست گذاری در حوزه انرژی در کشورهای 
مختلف دنیا نیز بر ضرورت آن تاکید می نماید. از 
طرفی کاهش شــدت مصرف انرژی کشور بعنوان 
یکــی از اصلی ترین اهداف اجرای قانون هدفمند 
کردن یارانه هاست که در دولت یازدهم و دوازدهم 
به طور کامل مورد غفلت واقع شد.در حال حاضر 
افراد پرمصرف علاوه بر اخذ یارانه حداکثری اجرای 
ایــن طــرح هزینه مصارف بی رویه با قیمت واقعی 
و در پله های بالاتر با قیمت جهانی و حتی بی شــر 
محاســبه می شود. به این ترتیب از افزایش شدید 
قیمت برای مشــترکینی کــه در حد الگو مصرف 
می کنند، پرهیز می شود و با کاهش سالانه الگوی 
مصرف به تدریج شــدت مصرف انرژی در کشــور 
کاهــش می یابد.در این خصــوص، یک نماینده 
مجلس یازدهم توضیح داد: هزینه ای که بابت گاز 
مصرفــی خانوار اخذ می شــود، قیمت واقعی گاز 
نیست. باید این قیمت به میزان واقعی خود برسد، 
البتــه در حال حاضر باید وضعیت اقتصادی مردم 
دریک فضای آرام باشــد تا بتوانیم این افزایش را 

عملیاتی کنیم.

ضرورت اجرای تعرفه گذاری پلکانی مصرف گاز
محمد جواد عسگری، رئیس کمیسیون کشاورزی 
آب و منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای 
اسلامی درباره ضرورت اجرای تعرفه گذاری پلکانی 
مصرف گاز می گوید: متأسفانه ما در حوزه گاز و نفت 
و همچنین محصولات پتروشیمی مصرف بیش از 
حــدی داریم و در آینده حتماً در این زمینه دچار 
مشکل خواهیم شد. به طور کلی، مصرف گاز باید 
تابع قوانین و مقررات باشد. اینکه برخی گاز را به 

دلیل ارزان بودن بی رویه مصرف می کنند، درست 
نیســت و باید این روال اصلاح شــود.این نماینده 
مجلس یازدهم توضیح داد: هزینه ای که بابت گاز 
مصرفــی خانوار اخذ می شــود، قیمت واقعی گاز 
نیست. باید این قیمت به میزان واقعی خود برسد 
البتــه در حال حاضر باید وضعیت اقتصادی مردم 
در یک فضای آرام باشــد تا بتوانیم این افزایش را 
عملیاتی کنیم.عسگری در پاسخ به این سوال که 
چه اقشاری بیشترین استفاده از گاز را دارند؟ گفت: 
اقشاری که بیش از حد برایشان قبوض گاز صادر 
می شود و توان پرداخت این هزینه را ندارند، حتماً 
در مصرف آن صرفه جویی می کنند. به طور معمول 
اقشاری به میزان خیلی زیاد از گاز استفاده می کنند 
که جز طبقات مرفه هســتند و برای استفاده های 
لاکچری از گاز استفاده می کنند، که این افراد هم 
خیلی برای هزینه آن نگرانی ندارد زیرا ســرمایه 
لازم را دارند و به دنبال منافع و مصالح خودشــان 
است اما باید در بحث تعرفه گذاری پلکانی به مردم 
عادی توجه ویژه داشــته باشیم.رئیس کمیسیون 

کشاورزی مجلس توضیح داد: مردم برای گاز هزینه 
زیادی به نسبت درآمدشان پرداخت نمی کنند اما 
برای برق هزینه بالایی پرداخت می کند. در بحث 
مصرف گاز باید به مرحله ای درست مصرف کردن 
برسیم.عسگری ادامه داد: به عنوان مثال در حوزه 
مصرف گاز خانگی لازم نیست که ما در زمستان ها 
شــوفاژ و بخاری را تمام طول روز روشــن کنیم. 
ایــن اقدامات باعث می شــود که هدر رفت انرژی 
بالا باشــد.نماینده مجلــس یازدهم در ادامه بیان 
کرد: ما دارای یک ظرفیت عظیم گازی هســتیم 
کــه باید این منابع را بــرای در اختیار قرار دادن، 
نســل های آینده مدیریت کنیم و برای رســیدن 
بــه این هدف باید مصرف ما واقعی باشــد.رئیس 
کمیسیون کشــاورزی در ادامه خاطر نشان کرد: 
در حال حاضر گاز کشورهای اروپایی قطع شده و 
در جنگل هــا در حال تهیه چوب برای گرم کردن 
خود در زمستان هستند. باید کاری کنیم که این 
اتفاقــات بــرای ما نیفتد و بتوانیم گاز خودمان را با 
قیمت مناسبی فروخته و همچنین استفاده بهینه و 

مطلوبی از آن داشته باشیم.عسگری افزود: معتقدم 
کــه ما اگر گاز را خــوب مصرف و مصرف طبیعی 
داشــته باشیم، حتماً می توانیم حرکت رو به رشد 
خوبی داشــته باشیم اما این مردم هستند که باید 
در راستای فرهنگ سازی حرکت کنند تا اتفاقات 
خوبــی در ایــن حوزه بیفتد. کنترل مصرف گاز در 
گروه فرهنگ سازی است و اگر این فرهنگ سازی 

اتفاق بیفتد، خروجی خوبی خواهد داشت.

تعرفه پلیکانی به نفع افراد کم درآمد است
در عیــن حال، نماینده مــردم نطنز در خصوص 
نگرانی های موجود در بحث کمبود گاز در فصول 
ســرد گاز گفت: مســئله ی کمبود گاز به ویژه در 
ایام خاص و فصول ســرد ســال، باید به گونه ای 
مدیریت و برنامه ریزی شود که مشکل گازرسانی 
به بخش های خانگی و صنایع در شهرها و روستاها 
حل شود تا هیچ بخشی در زمستان با دغدغه مواجه 
نباشــند.رحمت اله فیروزی در ادامه در خصوص 
اجــرای طرح تعرفه پلکانی هم برای صرفه جویی 
و اصــلاح الگوی مصــرف گاز افزود: تعرفه  پلکانی 
طرحی است که در آن، بهای گاز برای مشترکین 
کم مصرف به صورت رایگان و یا یارانه ای محاسبه 
می شود، در واقع این رویه ی مصرف معمولاً به نفع 
افراد با کم در آمد جامعه مربوط می شــود.وی در 
ادامه در خصوص روش محاسبه مصرف مشترکین 
پرمصــرف نیز عنوان کــرد: همچنین طبق آمار و 
افراد به دســت آمده، مشــترکین پرمصرف، غالباً 
جزو اقشار مرفه جامعه هستند که به دلیل مالکیت 
خانه هــای ویلایی و بزرگ، اســتخردار و…مصرف 
بیشــتری نسبت به سایر افراد جامعه دارند، طبق 
دهــک بندی های موجود در ایــن طرح، افراد به 
میزان مصرف خود، بهای گاز را پرداخت می کنند.
این نماینده در پایان اظهار داشت: در مجموع طرح 
تعرفه  پلکانی، طرح خوبی اســت البته باید از نظر 
اقتصادی و به صورت کارشناســانه بررســی هایی 
صورت گیرد تا فشــاری به اقشــار مختلف جامعه 

تحمیل نشود.

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران از ایجاد ساخت ۱۰۰ شناور با 
سرمایه گذاری ایرانی خبر داد و گفت: اخیرا با برخی از کشورهای 
همسایه برای توسعه مشترک میادین نفتی وارد مذاکره شدیم و 
با یکی از کشورها کار مطالعات میادین مشترک را آغاز کردیم. 
محســن خجســته مهر در حاشیه نشســت معرفی فرصت های 
ســرمایه  گذاری در پروژه های تامین خدمات شناوری مورد نیاز 
شــرکت ملــی نفت ایران در جمع خبرنــگاران با بیان این که در 
حال حاضر حدود ۱۵۰ ســکوی نفتی و گازی در کشــور وجود 
دارد که بالغ بر ۱۰۰ شــناور خارجی کار خدمات، پشــتیبانی و 
سایر امور را انجام می دهند گفت: متاسفانه همه این شناورها و 

خدمه آنها خارجی هستند در همین راستا شرکت ملی نفت ایران 
در امتداد معنویات دولت سیزدهم، ایجاد اشتغال پایدار و رونق 
کســب و کار تصمیم به ســاخت ۱۰۰ شناور حوزه دریای خلیج 
فارس و خزر را گرفته است.وی اضافه کرد: قرار شده مسئولیت 
این کار به سازندگان و سرمایه گذاران ایرانی به صورت BOO یا 
ســاخت یا عملیات و مالکیت در اختیارشان قرار بگیرد. سرمایه  
گذاری جهت ســاخت این ۱۰۰ شــناور یک میلیارد دلار برآورد 
شده و اکنون حدود ۴۵ شرکت ایرانی متقاضی سرمایه  گذاری 
در این حوزه هستند.وی با بیان این که شرکت های دانش بنیان 
در این زمینه در اولویت قرار دارند، ادامه داد: امتیازاتی را که ما 

به این ســازندگان و ســرمایه گذاران می دهیم اینگونه است که 
خرید و دریافت خدمات از آنها را در یک بازده ۱۰ ساله تضمین 
می کنیم.خجســته مهر در بخش دیگری از صحبت های خود با 
اشاره به اقدامات صورت گرفته در میدان آزادگان گفت: مهم ترین 
اقدامی که با شــروع دولت ســیزدهم در این حوزه انجام شد این 
بود که این طرح را از حالت رکود خارج کردیم و به توســعه این 
میدان شتاب دادیم.وی گفت: ۲۰ حلقه چاه را به تولید آوردیم و 
ظرفیت تولید میدان آزادگان جنوبی به ۱۰۰ هزار بشکه افزایش 
یافت و یکی از مهم ترین اقداماتی که دولت سیزدهم در آن برنامه 

 ریزی کرده بود همین مساله بود .

مدیرعامل شرکت ملی نفت خبر داد ؛

توسعه مشترک میادین نفتی با همسایگان

خبر  ویژه

رییس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی: 

گاز موجب  عدم رسیدگی به ناترازی 
بحران های امنیتی می شود

رییس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه همه مســئولان کشور به ناترازی 
اذعــان دارند، گفت: همه قوا بدانند ناترازی ها 
تهدید هســتند و در صورت رســیدگی نشدن 
به آن، منجر به بحران های امنیتی می شــوند.

فریدون حســنوند در جلســه علنی مجلس و 
در جریان بررســی گزارش کمیســیون انرژی 
دربــاره ناترازی تولید و مصــرف گاز طبیعی 
در کشــور گفت: موضوعاتــی مانند ناترازی و 
میادین مشــترک تنها مربوط به کمیســیون 
انرژی نیســت و باید به عنوان اولویت کشــور 
تعریف شود.وی ادامه داد: عدم سرمایه گذاری 
طی سال های قبل و تحریم جدی حوزه صنعت 
نفت و همچنین نبود وجود منابع مالی و عدم 
سرمایه گذاری داخلی و خارجی منجر شده که 
کشــور با شرایطی تحت عنوان ناترازی مواجه 
شــود. در این شــرایط اگر مجلس در برنامه 
هفتم توســعه و بودجه سال ۱۴۰۲ فکر جدی 
بــرای ناترازی نکند بــا بحران های اجتماعی، 
سیاســی، امنیتی و اقتصادی مواجه می شویم.

حسنوند با بیان اینکه یکی از تاثیرات موضوع 
ناترازی مســتقیما در حوزه نیروگاه های برقی 

اســت، افزود: نیروگاه های برقی در تابستان و 
در زمســتان با کاهش تأمین ســوخت مواجه 
هســتند. در زمســتان سال گذشــته حدود 
۱۹۰ میلیــون مترمکعب کاهش و ناترازی گاز 
داشــتیم. پیش بینی ما افزایش ۸ درصدی این 
آمار در زمستان است که معادل بیش از ۲۳۰ 
میلیون مترمکعب کاهش گاز است. همچنین 
نیروگاه های برق آبی کشور که حدود ۱۲ هزار 
مــگاوات تولید برق دارند و عمدتا در اســتان 
خوزستان فعال هستند، به دلیل خشکسالی ها 
تقریبا همه آنها از مدار تولید برق خارج شده اند 
و امروز تعطیل هستند یعنی مضاف بر ناترازی 
و عــدم تأمین ســوخت نیروگاه ها با مشــکل 
نیروگاه های برق آبی نیز مواجه هســتیم.وی 
اضافه کرد: طبق بررسی های سازمان برنامه  و 
بودجه، وزارت نفت و کمیسیون انرژی به حدود 
۸۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری در بالادست و 
پایین دست نیاز است که باید طی ۸ سال انجام 
شود. در بحث بالادستی نسبت به فشارافزایی 
و توسعه میادین گازی و همچنین جمع آوری 
گازهای فلر پرداخته شــده که برای آن به ۵۷ 

میلیارد دلار نیاز داریم .

یک مقام مسئول در شرکت برق حرارتی توضیح داد:

 آیا سوخت نیروگاه ها 
قاچاق می شود؟

مدیــر کل دفتر برنامه ریزی بهره برداری تولید 
شــرکت برق حرارتی گفــت: بنده با قاطعیت 
اعــلام مــی کنم بــه هیچ وجه ســوختی که 
وارد نیروگاه شــود امکان قاچاق شدن ندارد.
امیــد عبدالملکی ، درباره قاچاق ســوخت در 
نیروگاهها اظهار داشت: ما در زمینه جلوگیری 
از قاچاق سوخت هم کنترل کمی و هم کیفی 
داریم، از ســال ۹۳ تفاهمنامه ای سه جانبه با 
شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی و ستاد 
مرکزی مبارزه با قاچاق کالا برای جلوگیری از 
قاچاق سوخت منعقد کردیم و باتوجه به اینکه 
نیروگاه های کشــور بیشترین حجم سوخت را 
دریافــت می کنند به تجهیزات کنترل کمی و 
کیفی ســوخت مایع یعنی باســکول، دوربین 
پلاک خــوان و تجهیزات هیدرومتری مجهز 
شــدند و تمامی اطلاعات مخازن و ســوخت 
دریافتی به شــرکت برق حرارتی و شــرکت 
ملی پخش فرآورده ارسال می شود، همچنین 
ســامانه آنلاین ارســال و رسید سوخت مایع 
داریم یعنی مشخص است که چه میزان، چه 
ســاعتی کدام تانکر و با چه مشخصات و وزنی 
ســوخت را از مبدا انبارهای شــرکت پخش تا 

درب نیروگاه ارســال می کند، تمامی مراحل 
رصد می شود و هر گونه انحراف کنترل کمی و 
کیفی در فرآورده در مشخص است و در صورت 
عدم تائید به لحاظ کمی و کیفی در ســامانه؛ 
سوخت به تانکر داده نمی شود و بعبارت دیگر 
بلاک می شود.وی با بیان اینکه تمامی تانکرها 
تحت پیمان شــرکت پخش فرآورده هستند 
تاکیــد کرد: بنده با قاطعیت اعلام می کنم به 
هیچ وجه سوختی که وارد نیروگاه شود امکان 
قاچاق شــدن ندارد، یعنی تکنولوژی مخازن 
ســوخت به شکلی است که فقط سوخت وارد 
واحد تولید برق می شــود و امکان برگشــت 
ندارد. یعنی طراحی مخازن ذخیره ســوخت 
به شکلی است که سوخت به محضی که وارد 
تانکر می شــود امکان خروج ندارد.وی گفت:  
ما حتی اکتشــافاتی داشــته ایم که ســوخت 
ناخالصی داشــته که اگر اینگونه نباشد حتی 
ممکن اســت ســوخت ناخالص و بی کیفیت 
وارد نیروگاه شــود. توربین های گازی و بخار 
تکنولوژی بالایی دارند و به ســوخت حساس 
هســتند، اگر انحراف در فرآورده باشــد باعث 

آسیب به تجهیزات نیروگاهی می شود. 
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5بانک و بیمه

مدیرکل امور مالیاتی گلستان:

درآمد مالیاتی گلستان در 
نیمه نخست سال به 10هزار 

میلیارد ریال رسید
 گلســتان/ گروه استانها :مدیرکل امور مالیاتی 
گلســتان گفت: در ۶ ماهه نخست سال جاری 
حدود ۱۰ هزار میلیارد ریال در آمدهای مالیاتی 
در گلستان وصول شد که نسبت به مدت مشابه 
ســال قبل ۶۰ درصد افزایش یافته است. قربان 
حاجی مشــهدی اظهارکــرد: درآمد مالیاتی 
تکلیفی برای گلستان در ۶ ماهه امسال ۹ هزار 
و ۲۱۰ میلیارد ریال بود که با همکاری مطلوب 
آحاد مردم توانســتیم با پیشــی گرفتن از رقم 
ابلاغــی حدود ۱۰ هــزار مالیات وصول کنیم.

مدیــرکل امور مالیاتی گلســتان افزود: میزان 
درآمدهای مالیاتی گلستان در ۶ ماهه نخست 
ســال گذشــته ۶ هزار و ۲۷۰ میلیارد ریال بود 
که با رشد ۶۰ درصدی به ۱۰ هزار میلیارد ریال 
رسیده اســت.وی گفت: میزان وصول مالیات 
در ۶ ماهه امســال ۱۰۹ درصد نسبت به میزان 
تکلیفی رشــد داشته است که بیشترین رشد با 
رقــم ۱۷۱ درصد به مالیات اشــخاص حقوقی 
غیردولتی متعلق است.حاجی مشهدی افزود: 
در ۶ ماهه نخســت امسال هزار و ۱۰۰ میلیارد 
ریــال از محل وصول مالیــات بر ارزش افزوده 
به حساب شهرداری ها و دهیاری های گلستان 
واریز شــد که شهرداری های شهرستان گرگان 
با ۲۰۰ میلیارد ریال بیشــترین سهم را به خود 

اختصاص دادند.

ح آبرسانی   ارتقای طر
به درونکلای شرقی بابل

درخشنده/   مازندران 
 با ارتقای طرح آبرسانی به روستای درونکلای 
شرقی بابل مشکل کمبود آب ۱۷۸۱ خانوار این 
روستا برطرف خواهد شد.معاون بهره برداری 
و توســعه شرکت با اشــاره به عملیات ارتقای 
طرح آبرســانی به روســتای درونکلای شرقی 
بابل اظهار داشــت: تاکنون۱۳۳۹ متر خطوط 
انتقــال و ۷۲۵۰ متر شــبکه توزیع همچنین 
ساخت اتاقک دیزل ژنراتور ، تابلو برق و احداث 
مخزن۲۰ مترمکعبی پمپاژی با صرف اعتباری 
بالغ بر۹ میلیارد ریال به پایان رسید.مهندس 
خدابخــش پور تکمیل ایــن طرح را منوط به 
تجهیز چاه ، محوطه ســازی، احداث حوضچه 
های شــیرآلات اجــرای کلکتور پای مخزن و 
اجرای پرس عرضی دانســت که با اعتباری به 

مبلغ ۳۰ میلیارد ریال در دست اجراست.

5  بانک تجارت 
کیش اینوکس«  در نهمین نمایشگاه »

حضوری فعال و پرانرژی دارد
 ایــن بانــک بــه همراه 
زیرمجموعه  شرکت های 
خــود از جملــه »صرافی 
»صنــدوق  تجــارت«، 
همچنیــن  و  کاردان« 
کارشناســان بخش بین الملل، امور مشتریان و 
بانکداری شــرکتی، تجاری و اصناف و از ۲۵ تا 
۲۸ مهر ماه سال ۱۴۰۱ در غرفه شماره ۳۳ مرکز 
نمایشگاه های بین المللی جزیره کیش پذیرای 
بازدیدکنندگان اســت. همچنین برگزاری پنل 
تخصصی معرفی خدمات مالی و بانکی از دیگر 
برنامه هــای اجرایی بانک تجارت در این رویداد 
بزرگ اقتصادی کشور است. »کیش اینوکس« 
به عنوان یکی از بزرگترین رویدادهای اقتصادی 
کشــور، در طول سال های برگزاری با حمایت و 
مشارکت گســترده وزارتخانه ها و سازمان ها و 
فعــالان اقتصادی بخش دولتی و خصوصی در 
بخش های پیشرو اقتصادی کشور و نیز با حضور 
نخبگان اقتصادی و مشارکت کنندگان داخلی 
و خارجی به محلی برای ارائه تصویری کامل از 
قابلیت ها، ظرفیت ها و شــرایط کلان اقتصادی 
کشور، تقارن و تبادل اطلاعات فعالان اقتصادی 
و ایجــاد زمینه های تحول در مســیر توســعه 

اقتصادی کشور تبدیل شده است.
مدیر بانک ایران زمین استان یزد:

  جدیت در کار
عامل رشد و موفقیت است

 اســتان یزد با پتاسنیل بالای گردشگری و مردم  
خونگرم و مهمان نواز با گویشی شیرین، از جمله 
اســتان های پر جاذبه کشور به شمار می آید. ۱۲ 
شعبه بانک ایران زمین در یزد، ابرکوه، اردکان، بافق 
و میبد، پذیرای شهروندان و مهمانان در این استان 
هستند. بر همین اساس ابوالفضل پورحسنی مدیر 
شعب بانک ایران زمین استان یزد در جمع روسای 
شعب لازمه رسیدن به موفقیت را جدیت بیان کرد 
و گفت: برای رشد سازمان مهمترین نکته جدیت 
و برنامــه ریــزی دقیق اســت. وی در ادامه گفت: 
همکاران باید با بازاریابی مســتمر و معرفی دقیق 
محصولات، مشتریان را با خدمات بانک آشنا کنند. 
پورحســنی آراستگی شعب و همکاران را احترام 
به مشــتریان بیان کرد و بر نظارت به این موضوع 

توسط روسا شعب تاکید کرد.

اخبار

اقدامات شعبه خوی بیمه دانا برای 
پرداخت خسارت به زلزله زدگان 

استان آذربایجان غربی
 پس از وقوع زلزله اخیر در این شهر که مرکز آن شهر 
دیزج دیز بود، آقازاده مراداعلی رئیس شعبه خوی 
اعلام کرد: کارشناسان این شعبه طبق هماهنگی 
صــورت گرفته با بیمه گــذاران حقیقی و حقوقی 
طی برگزاری جلســه ای، ضمــن بازدید از منازل 
خسارت دیده با همکاری نمایندگانی از بیمه امید و 
بنیاد تعاون، اقدام به تشکیل پرونده و ارزیابی میزان 
خســارت های وارده کردند. وی در ادامه گفت: در 
این زلزله بالغ بر ۴۰ هزار واحد مسکونی شهروندان 
شهری و روستایی دچار خسارت شد که عمده ترین 
آن مربوط به منازل مســکونی کارکنان فرماندهی 
نیروی انتظامی اســتان آذربایجان غربی و شــامل 
۹۰۰ واحد بود که در حال حاضر پس از ارزیابی های 
صورت گرفته، میزان خسارات اولیه برآورد و آماده 

پرداخت است.

در مردادماه سال جاری محقق شد؛
رتبه نخست مدیریت شعب پست 

بانک استان یزد، در کاهش 
پایانه های فروش زیان ده

 مدیریت شعب استان یزد در مردادماه سال جاری، 
بــا تحقق ۵۱.۴ درصدی کاهش پایانه های فروش 
زیان ده متصل به حســاب های پســت بانک ایران 
رتبه اول، رشــد این شــاخص را در تحقق اهداف 
کمی، پایش و پویش ســال ۱۴۰۱بدســت آورد. 
بــر طبــق گزارش اداره کل آمــار و بودجه و اعلام 
اداره کل بازاریابی و توســعه بازار، در این شــاخص 
اســتان های اصفهان و مرکزی به ترتیب با ۵۰.۲ 
و ۴۸ درصد تحقق در جایگاه دوم و ســوم، کاهش 
پایانه های فروش زیان ده قرار گرفتند.بر اساس این 
گزارش، در مجموع استان ها، درصد کاهش تعداد 
پایانه های فروش زیان ده به کل پایانه ها در سطح 
کشــور در مرداد ۱۴۰۱ نسبت به سه ماهه منتهی 
به پایان اسفند سال گذشته، ۲.۹ درصد بوده است 
و اســتان ها در مجموع هفت درصد از هدف مرداد 
ماه خود در کاهش پایانه های فروش زیان ده متصل 
به حساب های پست بانک ایران را محقق کرده اند.

امضای تفاهم نامه همکاری میان بانک مسکن و مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضائیه
  طی مراسمی با حضور دکتر علی عسکری سرپرست بانک مسکن و 
حسن عبدلیان پور رییس مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران 

خانواده قوه قضائیه تفاهم نامه همکاری میان طرفین امضاء شد.
دکتر عسکری در این مراسم با بیان اینکه مردم برای خانه دار شدن 
نگاه ویژه ای به بانک مســکن دارند، گفت: درحالی که بانک مســکن 
۲۰ درصد مسوولیت و تعهد تامین مالی طرح نهضت ملی در میان 
بانک ها را بر عهده دارد و تکلیف بانک برای ســال اول اجرای این 
طرح، تامین مالی ۲۱۰ هزار واحد مســکونی اســت اما تاکنون با 
توجه به نگرشــی که مردم نســبت به این بانک دارند، ۶۶۵ هزار نفر 
از ثبــت نــام کنندگان طرح نهضت ملی، بانک مســکن را به عنوان 

بانک عامل انتخاب کرده اند.
وی افزود: این موضوع موید مســوولیت اجتماعی بزرگ و رســالت 
ســنگینی اســت که بر روی دوش بانک مســکن نهاده شده است و 
امیدواریم بتوانیم با اقداماتی که انجام می دهیم در حوزه رســالت 

بانک مسکن گام های بزرگی برداریم.
سرپرست بانک مسکن با اشاره به امضای تفاهم نامه با مرکز وکلا و 
کارشناســان رســمی و مشاوران خانواده قوه قضائیه ابراز امیدواری 
کرد که این تفاهم نامه باب همکاری های بیشــتری میان طرفین را 
باز کند و منشــاء اثرات خوبی شــده و دو طرف بتوانند از ظرفیت 

کارشناسی و خدماتی یکدیگر بهره مند شوند.

همچنین در این مراســم عیســی کاظم نژاد رییس هیات مدیره 
بانک مســکن با اشــاره به خدمات و عملکرد بانک مســکن در سال 
جاری گفت: بانک مســکن در راســتای اجرای برنامه های دولت در 
طرح نهضت ملی مسکن نزدیک به ۵۵ هزار میلیارد تومان قرارداد 
منعقــد کــرده و طی اجرای این طرح حدودا مبلغ ۲۲ هزار میلیارد 

تومان پرداخت شده است.
وی افــزود: در اجــرای طرح نهضت ملی، بانک مســکن پیشــتاز 
اســت و بــا توجــه به موفقیت هــای بانک در ایــن عرصه و ضمن 
اینکه یک بانک تخصصی در این حوزه هســتیم، در شــورای عالی 

مســکن وظیفه ارزیابی و بررســی  طرح ها را به بانک مسکن واگذار 
کرده انــد و بــه بانک هــای دیگر نیز در این حوزه توصیه شــده که 
 می توانند از کارشناســان این بانک در اجرای پروژه های مســکن 

استفاده کنند.
رییس هیات مدیره بانک مســکن با بیان اینکه با توجه به مســائل 
حقوقی که به صورت روز آمد در شبکه بانکی کشور بوجود می آید، 
بانک مسکن علاوه از کارشناسان داخلی خود از کارشناسان مرکز 
وکلای قوه قضائیه استفاده می کند که با توجه به ظرفیت هایی که 
هــم بانک مســکن و هم مرکز وکلا دارنــد این تفاهم نامه می تواند 
منشاء اثرات خیری شود و در پیشبرد اهداف دولت که قطعا در آن 

منافع مردم در نظر گرفته شده است، راهگشا باشد.
عبدلیان پور نیز با اشــاره به خدمات مرکز وکلا، کارشناسان رسمی 
و مشــاوران خانواده قوه قضائیه، این نهاد را تنها نهاد ارایه دهنده و 
گسترش دهنده مشاوره های حقوقی و کارشناسی مشاوران خانواده 
در سراسر کشور نامید و آمادگی خود را برای همکاری هر چه بیشتر 

با بانک مسکن ابراز داشت.
وی افزود: با توجه به اینکه مرکز وکلا در حوزه های تخصصی حقوقی 
روز دنیا که بسیاری از آن ها مربوط به حوزه بانکداری می شود متبحر 
اســت و اقدامات قابل توجهی انجام داده، می تواند در حوزه وکالت 

تخصصی بانک ها را یاری دهد.

اخبار

مدیرعامل و نایب رئیس هیأت مدیره بانک قرض الحسنه مهر ایران 
با مدیرعامل منطقه آزاد قشم دیدار و گفت وگو کردند.

دکتر »ســید سعید شمســی نژاد« مدیرعامل بانک قرض الحسنه 
مهــر ایــران در ایــن دیدار گفت: یکی از مهم ترین محاســن بانک 
قرض الحسنه مهر ایران این است که همه وام های پرداختی آن به 

صورت قرض الحسنه پرداخت می شود.
شمســی نژاد افزود: در حال حاضر ســالانه بیش از ۳ میلیون فقره 
وام در بخش های مختلف به مردم توســط بانک قرض الحسنه مهر 

ایران پرداخت می شود.
روزانه ۹هزار نفر به جمع مشــتریان بانک قرض الحســنه مهر ایران 

افزوده می شوند
وی خاطرنشان ساخت: روزانه ۹هزار افتتاح و پرداخت ۸هزار فقره 

وام در بانک قرض الحسنه مهر ایران انجام می شود.
مدیرعامل بانک قرض الحســنه مهر ایران با اشــاره به معوقات نیم 
درصدی این بانک عنوان کرد: خوشبختانه کمترین میزان معوقات 

را در سطح شبکه بانکی کشور داریم.
وی در خصــوص افزایــش میــزان وام پرداختی به مشــتریان این 
بانک گفت: در سال جاری میزان وام پرداختی بانک قرض الحسنه 
 مهــر ایــران از ۵۰ میلیون تومان بــه ۲۰۰ میلیون تومان افزایش 

یافته است.
شمســی نژاد گفت: برای نخســتین  بار وام قرض الحسنه حقوقی به 
مبلغ ۵۰۰ میلیون تومان توســط بانک قرض الحســنه مهر ایران 

پرداخت می شود.
وی اظهار داشــت: اگر شــرکت ها و ادارات بتوانند حقوق کارکنان 

خــود را از طریق بانک قرض الحســنه مهر ایــران پرداخت کنند، 
کارکنان این ادارات می توانند بر اســاس گردش حســاب خود، وام 

قرض الحسنه دریافت کنند.
وی با اشــاره به اینکه بانک قرض الحســنه مهر ایران جذب منابع 
خوبی در ۱۰ ماه گذشته داشته، عنوان کرد: در ۱۰ ماه گذشته در 
بین بانک های کشور بانک قرض الحسنه مهر ایران توانسته بیشترین 

رشد منابع را داشته باشد.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران خاطرنشان ساخت: از آبان 
ماه کارمزد وام تا مبلغ ۱۰ میلیون تومان در بانک قرض الحســنه 

مهر ایران صفر خواهد شد.
معوقات پایین یکی از دلایل توفیق بانک قرض الحســنه مهر ایران 

است

الگوی موفق بانک قرض الحسنه مهر ایران در کل سیستم بانکی اجرایی شود

خبر  ویژه

استانها

گهی فقدان سند مالکیت آ
خانــم تاجمــاه گــودرزی بــا تســلیم دو بــرگ فــرم استشــهادیه گواهــی شــده شــماره 321442  مــورخ 
1401/07/18 دفتــر اســناد رســمی شــماره 22  بروجــرد مدعــی مــی باشــد کــه ششــدانگ پــلاک 17 فرعــی 
3342B   اصلــی واقــع در بخــش 1 بروجــرد ذیــل شــماره ثبــت 16552 دفتــر 106 صفحــه 208 بشــماره 
ســند 147059 بنــام تاجمــاه گــودرزی ثبــت و ســند مالکیــت صــادر و تســلیم گردیــده اســت و  بعلــت 
جابجایــی مفقــود شــده اســت؛ لــذا باســتناد تبصــره یــک الحاقــی بمــاده 120 آییــن نامــه قانــون ثبــت 
مراتــب جهــت اطــلاع عمومــی یــک نوبــت آگهــی میشــود اگــر شــخصی بــه نحــوی از انحــاء مدعــی وجــود 
ســند مالکیــت نــزد خــود مــی باشــد مــی توانــد اعتــراض خــود را کتبــاٌ پــس از نشــر آگهــی بــه مــدت 10 روز 
بــه ایــن اداره تســلیم نماینــد در غیــر اینصــورت پــس از انقضــاء مــدت قانونــی و اعــلام گواهــی ســند 

ــام مالــک صــادر خواهــد شــد. ــی بن مالکیــت المثن
آدرس ملک: بروجرد، خیابان 30 متری انقلاب 

تاریخ انتشار: 1401/07/27
سید مهدی موسوی
ک بروجرد کل و سرپرست اداره ثبت اسناد و املا معاون مدیر 

دادنامه 
پرونــده کلاســه 9809988800600765 شــعبه 102 دادگاه کیفــری دو شهرســتان مریــوان )102 جزایــی ســابق ( 

تصمیــم نهایــی شــماره 140048390003126304 
کردســتان  اســتان  نشــانی  بــه  دادســتان   – مریــوان  شهرســتان  انقــلاب  و  عمومــی  1-دادســرای   : شــکات 
– روبروشــرکت گاز ســاختمان مرکــزی دادگســتری  نــاری- بلــوار کردســتان  – میــدان  – شهرســتان مریــوان 

 6671678534 پســتی  کــد   8734604993 تلفــن  مریــوان  شهرســتان 
زنــد عــزت بــه نشــانی اســتان  زنــد محمــد بــا وکالــت آقــای امیــد باغانــی فر 2- آقــای عبدالعزیــز خوشــنواز فر
کردســتان شهرســتان مریــوان شــهر مریــوان میــدان نــوروز 3- آقــای رســتگار انفــرادی فرزنــد محمــد امیــن بــه 
نشــانی اســتان کردســتان شهرســتان مریــوان شــهر مریــوان خیابــان بهزیســتی کوچــه چلچلــه پــلاک 3 متهــم: 
زنــد احمــد بــه نشــانی اســتان کردســتان شهرســتان مریــوان شــهر مریــوان میــدان  آقــای فــواد خوشــنواز فر

بیســارانی ســاختمان ســوپر اســتار طبقــه چهــارم 
اتهام خیانت در امانت: 

دادگاه بــا عنایــت بــه اوراق و محتویــات پرونــده ختــم رســیدگی را اعــلام و بــا اســتعانت از درگاه خداونــد متعــال 
بــه شــرح ذیــل مبــادرت بــه صــدور رای مــی نمایــد 

زنــد احمــد 48 ســاله اهــل مریــوان متاهــل فاقــد  رای دادگاه : در خصــوص اتهــام آقــای فــواد خوشــنواز فر
ســابقه کیفــری آزاد بــه قیــد معرفــی کفیــل دایــر بــر خیانــت در امانــت )یــک دســتگاه اتومبیــل ( موضــوع شــکایت 
آقایــان 1- عبدالعزیــز خوشــنواز 2- رســتگار انفــرادی بــا وکالــت آقــای امیــد باغبانــی و کیفــر خواســت بــه شــماره 
14004843000108463 مــورخ 1400/6/6 صــادره از دادســرای عمومــی و انقــلاب مریــوان دادگاه بــا عنایــت بــه 
اوراق و محتویــات پرونــده و نحــوه شــکایت شــاکی بــا ایــن توضیــح کــه متهــم مارالذکــر بــرادر زاده وی مــی باشــد 
و در شــرکت تعاونــی مرغــداران بــه صــورت مشــارکت فعالیــت داشــته لــذا جهــت انجــام امــورات اداری و بانکــی 
شــرکت یکدســتگاه ســواری پرایــد بــه شــماره پــلاک 61 – 938 ص 87 خریــداری مــی نمایــد و بــه صــورت امانــت 
در اختیــار متهــم و کارمنــدان تحــت نظــارت ایشــان قــرار مــی دهــد لــذا پــس از اتمــام شــراکت کاری متهــم از مســترد 
نمــودن اتومبیــل مذکــور امتنــاع مــی نمایــد و شــاکی ردیــف اول مبــادرت بــه انتقــال خــودرو بــه شــاکی ردیــف دوم 
مــی نمایــد کــه بــا پیگیــری هــای نامبــرده نیــز تاکنــون اتومبیــل بــه مالــک مســترد نشــده اســت لــذا بنــا بــه مراتــب 
فــوق مــودای گواهــی گواهــان تعرفــه شــده و تحقیقــات محلــی مرجــع انتظامــی و ســایر قرائــن و امــارات موجــود و 
ز و مســلم دانســته مســتندا بــه مــاده 674  همچنیــن دفاعیــات غیــر موثــر متهــم نهایتــا بزهــکاری مشــارالیه را محــر
قانــون مجــازات اســلامی بخــش تعزیــرات و بــا رعایــت مــاده 18 همــان قانــون بــه جهــت جلوگیــری از تجــری مرتکــب 
و دیگــران و آثــار زیانبــار اجتماعــی بــزه ممنوعــه متهــم را بــه تحمــل هشــت مــاه حبــس تعزیــری محکــوم مینمایــد و 
اعــلام میــدارد رای صــادره حضــوری بــوده و ظــرف مهلــت بیســت روز قابــل تجدیــد نظــر خواهــی در محاکــم محتــرم 

تجدیــد نظــر اســتان کردســتان مــی باشــد .
کیفری دو مریوان     م الف 69  رئیس شعبه 102 دادگاه 

گهی مزایده اتومبیل آ
بــه موجــب پرونــده اجرائــی کلاســه 140100125خــودروی ســواری  تیبــا مــدل 1395بــه شــماره 
مبلــغ2،968،095،000  ،درقبــال  مــرادی  ســعدی  آقــای  مالکیــت  بــه   24 ه   882  -77 پــلاک 
مبلــغ1،300،000،000  بــه  رســمی  کارشــناس  نظریــه  وطبــق  شــده  توقیــف  مهریــه  بابــت  ریــال 
15M،شــماره  موتــور:8376951-  سفید،شــماره  :رنــگ  دارای  کــه  اســت  شــده  ارزیابــی  ریــال 
ــوق از  ــودروی ف ــت خ ــد اس ــتیک 50 درص ــالم  دارای لاس ــی:NAS821100J1075316،بدنه س شاس
ســاعت 9 الــی 12روزچهارشــنبه مــورخ1401/8/11در محــل توقیــف خــودرواز طریــق مزایــده بــه فــروش 
مــی رســد.مزایده از مبلــغ1،300،000،000 ریــال شــروع وبــه بالاتریــن قیمــت پیشــنهادی نقــدا" 
فروختــه مــی شــود.لازم بــه ذکــر اســت پرداخــت بدهــی هــای مربوطــه درصورتــی کــه مــورد مزایــده 
دارای آنهــا باشــد ونیزبدهــی هــای مالیاتــی وجریمــه وحــق پارکینــگ وغیــره تــا تاریــخ مزایــده اعــم از 
اینکــه رقــم قطعــی آن معلــوم شــده یــا نشــده باشــد بــه عهــده برنــده مزایــده اســت ونیــز در صورت 
وجــود مــازاد وجــوه پرداختــی بابــت هزینــه هــای فــوق از محــل مــازاد بــه برنــده مزایــده مســترد 

خواهــد شــد،نیم عشــر وحــق مزایــده نقــدا" وصــول مــی گــردد. تاریــخ انتشــار 1401/7/27
)شــرکت درجلســه مزایــده منــوط بــه پرداخــت 10)ده(درصــد ازمبلــغ پایــه کارشناســی بــه حســاب 
ســپرده ثبــت وتحــت شناســه واریزاعلامــی وحضورخریــدار یــا نماینــده قانونــی او درجلســه مزایــده 
اســت.لذا خریــدار یــا خریــداران مــی بایســت تــا قبــل از شــروع وقــت مزایــده اصــل فیــش واریــزی 
مبلــغ ودیعــه ده درصــد بنــام خــود را بــه همــراه درخواســت کتبــی بــه واحــد اجــرا تســلیم وثبــت 
نمایند،ضمنا"برنــده مزایــده مکلــف اســت مابــه التفــاوت مبلــغ فــروش را ظــرف مــدت پنــج روز از 
ر مانــده  تاریــخ مزایــده بــه حســاب صنــدوق ثبــت تودیــع نمایــد ودر صورتــی کــه ظــرف مهلــت مقــر
فــروش را بــه حســاب ســپرده ثبــت واریزنکند،مبلــغ مذکــور قابــل اســترداد نبــوده وبــه حســاب 
خزانــه واریــز خواهــد شــد. در ایــن صــورت عملیــات فــروش از درجــه اعتبــار ســاقط ومزایــده 

تجدیــد مــی گــردد.( م الــف 68

بــرگ ســبز .کارت شناســایی و پــلاک اطــاق ،خــودروی 
72ایــران  پــلاک  شــماره  بــه   80 مــدل  نیســان 
331ج94 و شــماره موتــور 00159834   و شــماره 
شاســی 00C61048  مفقــود گشــته و از درجــه اعتبــار 

ســاقط اســت

مفقودی
پرایــد  ســواری  کارت  و  مالکیــت  شناســنامه  و  ســندکمپانی 
هــاچ بــک 111 بــه رنــگ نقــره ای متالیــک مــدل 1389 بــه شــماره 
انتظامــی 267 ق 92-ایــران 46 بــه شــماره موتــور 3535796 
بــه شــماره شاســی S5430089016963 متعلــق بــه محمدرضــا 
خطیبــی شــاهخالی مفقــود وازدرجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

مفقودی
شناســنامه مالکیــت ســواری پرایــد 131 بــه رنــگ ســفید مــدل 1391 بــه 
 4679744 موتــور  شــماره  بــه  27-ایــران46  ن   924 انتظامــی  شــماره 
بــه شــماره شاســی S1412291121808 متعلــق بــه هانیــه عبــدی مفقــود 

وازدرجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

معاون فرهنگی و رسانه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی خبر داد؛

رشد 75 درصدی صادرات فرآورده های چاپی 
مشــهد / ســمیرا رحمتی- معاون فرهنگی و رســانه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی از 
صادرات بیش از یک هزار و دویست میلیارد تومان فرآورده های چاپی غیر کتاب در این استان در شش 
ماهه نخست سال خبر داد. جلیل سروری دراین رابطه گفت : در شش ماهه نخست سال جاری مجموعا 
از نظــر ریالــی مجــوز چاپ و صــادرات بیش از یک هزار و۲۷۶ میلیارد و ۹۸۱ میلیون و۵۸۲ هزار و ۴۸۰ 
تومان محصولات و فرآورده های چاپی و صنایع بسته بندی از استان خراسان رضوی به خارج از کشور 

صادر شده است که این میزان نسبت به مدت مشابه در سال ۱۴۰۰ رشدی ۷۵ درصدی داشته است.وی افزود: استان خراسان رضوی با داشتن بیش از 
۴۰۰ واحد چاپی فعال بعنوان سومین استان در حوزه صنعت چاپ کشور میباشد.سروری اظهار داشت : محصولات چاپی صادر شده شامل: انواع کارتن 
خالی چاپ)کیک،آبمیوه،تخم مرغ ،صابون ،شکلات،،ویفر،بیسکوئیت(،جعبه مقوایی چاپی)جعبه شیرینی( ، سلفون، لفاف،پاکت، لیبل، برچسب،پاکت 
آبمیوه و..، پاکت مقوایی، انواع کفی کارتن ،کیســه خالی ســیمان و نیز درب بطری آب و نوشــابه بوده اســت.وی یاد آور شــد: محصولات چاپی یادشده به 
کشورهای آسیای میانه از جمله افغانستان، تاجیکستان، قرقیزستان، ازبکستان، ترکمنستان و نیز عراق و برخی از کشورهای اروپایی صادر شده است .

 سرمایه گذاری 400 میلیون یوآنی چینی ها 
در سرخس

مشهد /سمیرا رحمتی
 با مشارکت آستان قدس رضوی و سرمایه گذاران چینی و حمایت و پشتیبانی وزارتخانه های امور خارجه 
و اقتصاد دولت ســیزدهم، قرارداد احداث مرکز بین المللی لجســتیک در منطقه ویژه اقتصادی ســرخس 
با ســرمایه گذاری ۴۰۰ میلیون یوآنی چینی ها به امضاء رســید.با امضای این قرارداد که با حضور مالک 
رحمتی قائم مقام تولیت آســتان قدس رضوی، مهدی صفری معاون دیپلماســی اقتصادی وزارت امور 
خارجه، فکری معاون وزیر اقتصاد و ســرمایه گذار چینی صورت گرفت، بزرگ ترین مرکزترانزیت و تهاتر 

کالا از طریق گذرگاه جنوبی چین به اروپا در منطقه ویژه اقتصادی سرخس فعال خواهد شد.
 مالک رحمتی در مراسم امضای این قرارداد، با تشکر از حمایت های وزارت امور خارجه و وزارت اقتصاد 
اظهار کرد: مرکز لجستیک بین المللی منطقه سرخس با محوریت ایجاد سایت کانتینری در زمینی به 
 TEU وسعت ۳۵ هکتار با ظرفیت تخلیه، بارانداز و بارگیری ۵۰۰ کانتینر در هر شبانه روز و ۶۶۰ هزار
)واحد شمارش بار کانتینر( در سال احداث خواهد شد. وی ادامه داد: فاز نخست اجرای این طرح که 
مربوط به حوزه احداث و راه اندازی اســت، با ۴۰۰ میلیون یوان ســرمایه گذاری اولیه آغاز خواهد شــد 
و در فاز دوم نیز ایجاد ســایت تهاتر کالاهای ایران و چین و در فاز ســوم ایجاد شــهرک بزرگ صنایع با 
مشــارکت ســرمایه گذاران چینی تعریف شده است. قائم مقام تولیت آستان قدس رضوی گفت: ایجاد 
این پارک لجستیکی می تواند ظرفیت ترانزیتی مرز سرخس را در سال اول به بیش از ۲۰ میلیون تن 
در سال برساند که با این اتفاق علاوه  بر ارزآوری، شاهد ایجاد بستری مهم به منظور توسعه و اشتغال 
در شــمال شــرق کشــور خواهیم بود. معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه نیز در این مراسم، 
ایجاد زیرســاخت های لازم برای توســعه توان و ظرفیت ترانزیت در مناطق ویژه اقتصادی را یکی از 
اساســی ترین و مهم ترین سیاســت های دولت ســیزدهم برشمرد و گفت: پروژه بزرگ پارک لجستیک 
بین المللی در منطقه ویژه اقتصادی ســرخس، نمونه ای از فعالیت های موفق در دولت ســیزدهم اســت 
که دو وزارتخانه مهم امور خارجه و اقتصاد، با محوریت آســتان قدس رضوی این موضوع را پیگیری 

کرده و به سرانجام رساندند.
 صفری ضمن اعلام حمایت و پشتیبانی کامل دولت از ایجاد گذرگاه چین و اروپا از طریق سرخس گفت: 
تعیین تعرفه ها، صدور ویزای رانندگان ناوگان حمل و نقل، ایجاد زیرساخت های لازم و ارائه خدمات گمرکی، 
چهار محوری اســت که با هماهنگی کامل بین کشــورهای طول مســیر از جمله قزاقستان، تاجیکستان، 

ازبکستان و ترکمنستان در حال انجام است و این روند تا حصول نتیجه کامل ادامه خواهد داشت.

سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان اردبیل:

250 برنامه فرهنگی و ورزشی در اردبیل برگزار می شود 
اردبیل  / گروه استانها : سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان اردبیل از برگزاری بیش از ۲۵۰ برنامه 
فرهنگی ورزشــی در این اســتان خبرداد.اکبر ورودی با اعلام این خبر افزود: این برنامه ها همزمان با آغاز 
هفته تربیت بدنی از ۲۶ مهرماه تا دوم آبان ماه با همکاری هیات های ورزشــی و همکاری دیگر نهادها و 

دستگاه ها برای ایجاد نشاط و شادابی و سلامتی در سراسر استان برگزار می شود.
وی همایــش ورزش صبحگاهــی و همایــش پیاده روی ، دوچرخه ســواری ، همایش خودروهای تیونیگ 
، مســابقات ورزشــی مختلف از جمله شــطرنج ، بدمینتون ، مچ اندازی، تکواندو ، اســکیت ، ژیمناستیک ، 
تنیس روی میز ،دارت ،فوتســال ،جودو ،اســکواش ،والیبال ، گلف ،بســکتبال ،تیراندازی ، تنیس و کشتی 
را از مهم ترین برنامه های هفته تربیت بدنی و ورزش در اســتان ذکر کرد.سرپرســت اداره کل ورزش و 
جوانان استان اردبیل در ادامه افزود:رویکرد برنامه های ما در این هفته توسعه و ترویج ورزش برای همه، 
برگزاری رقابت های مختلف ورزشــی در جهت توســعه ورزش قهرمانی و برنامه های فرهنگی با محوریت 

جوانان خواهد بود و امیدواریم با تحقق این امر گام محکمی برای پیشرفت ورزش برداریم.
ورودی اضافــه کــرد: توســعه ورزش مــی توانــد برای ســلامتی ورزش اســتان مثمرثمر باشــد و اگر 
 ســرمایه گذاری در ورزش و فضای های ورزشــی را داشــته باشیم بدون شک مردم نیز می توانند سلامتی 

داشته باشند.
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از ارائه ایده تا تجاری سازی محصول در ذوب آهن اصفهان
اصفهان / گروه استانها :ذوب آهن اصفهان،صنعتی که به واسطه تلاش 
و کوشش شبانه روزی کارکنانش سبد متنوع محصولات آن،به پروژه 
های عمرانی و زیربنایی کشور رونق خاصی بخشیده است،از دهه ۸۰ 
و بر اساس طرح توسعه کارگاه نورد ۶۵۰ و همچنین رصد هوشمندانه 
بازار و تدوین استراتژی ها،متناسب با نیاز مصرف کننده نهایی،تولید 
محصولات صنعتی را از مرحله ایده تا تجاری ســازی آغاز کرد و روز 
به روز خانواده H ها و ریل را به عنوان محصولات ارزش افزا گسترش 
داد. در یــک جملــه می تــوان گفت،حتی تحریم هم نورد کرد و از آن 
خودکفایی ســاخت. محصولاتی منطبق با آخرین استانداردهای روز 
دنیا که هیچگاه ذره ای از کیفیت آنها کاســته نشــد،را تولید کرد تا 
برند )با اطمینان بســازید( همچنان در اذهان اســتوار و سربلند باقی 
بمانــد. ذوب آهــن اصفهان با اولویت تامین نیاز بازار داخل،هم اکنون 
محصولاتش به بیش از ۲۰ کشور جهان )همسایه و اروپایی( نیز صادر 
مــی شــود تا در کنار ارزش آفرینی و تامیــن نیاز داخل،ارز حاصل از 
صادرات محصولات این کارخانه عظیم نیز رونق بخش اقتصاد کشور 
باشــد.علیرضا مهرابی قائم مقام  مدیریت نورد ذوب آهن اصفهان در 
این باره گفت : در دهه ۵۰ و همزمان با راه اندازی بخش نورد در ذوب 
آهن اصفهان،تولید تیرآهن های IPE باسایزهای۱۴و۱۶و۱۸وبعضا۲
۰،میلگردهای آجدار و ســاده از ســایز های ۱۰ تا ۳۲، محصول کلاف 
و نبشی ها در سایزهای۴و۵  و ۶ با روش قدیم )سینوسی( در کارگاه 

نورد ۳۵۰ تولید می شد. 
مهرابی تصریح کرد : در ســال ۸۴ و بر اســاس ایده ای که از بازار اخذ 
شد،تولید تیرآهن بال پهن با استفاده از نرم افزار آباکوس و همچنین 
دانش طراحی کالیبر آغاز شد،نکته مهم اینکه بدون بازدید از خطوط 
تولید هیچ کارخانه ای،محصول H۱۶ در دومین تست آزمایشی نرمال 
شــد و به دلیل کیفیت بالا و دسترســی آســان،نظر مصرف کنندگان 
را جلــب کــرد و پس از آن خانــواده H ها،هر یک به فاصله کمتر از دو 
ســال از دیگری و در ســایزهای ۱۴ - ۱۸ و ۲۰ تولید شــدند.قائم مقام 
مدیریت نورد شرکت در پاسخ به این سوال که برای جلب نظر بیشتر 
مشتریان صادراتی چه تغییراتی در شیوه تولید محصولات اعمال شده 
است،چنین پاسخ داد: در راستای بهبود تولید محصولات،دو اره برش 

سرد به خط نورد ۵۰۰ به ویژه برای تولید محصول میلگرد اضافه شد 
و بازار صادراتی آنها را بهبود بخشــید و تولید میلگرد را تا ســایز ۶۰ 
در گریدها صنعتی  میســر ســاخت که قبلا به دلیل برش با قیچی از 

کیفیت پایین تری برخوردار بود. 
مهرابی در خصوص شــرایط بعد از توســعه نورد ۶۵۰ و همزمان شدن 
آن دوران با تحریم ها نیز گفت : کارشناسان آلمانی که برای همکاری 
در تولیــد ریــل های U۳۳و UIC۶۰ حضور داشــتند،کارخانه را ترک 
کردند.ریل،محصول استراتژیکی که در کنار رعایت کلیه پارامترهای 
استانداردEN۱۳۶۷۴  که بسیار سختگیرانه است،پس تولید آن هم نیاز 

است،محصول توسط بازرسان بین المللی صحه گذاری شود.تولید ریل
UIC۶۰. U۳۳ انجام شد و با رعایت کلیه الزامات استاندارد تحویل راه 
آهن جمهوری اســلامی گردید و اما ذوب آهن اصفهان در کنار اینکه 
یکبار دیگر با همدلی و تلاش و کوشش شبانه روزی این دوران سخت 
را نیز پشــت ســر گذاشت،ریل های UIC۵۴ وS۴۹ که مخصوص مترو 
تهران  و اصفهان بود را تولید کرد وکشــور از وابســتگی به محصولات 
اســتراتژیک ریلی بی نیاز شــد. در ادامه نیز ریل R۱۸ هم تولید شــد 
ومعــادن را از ایــن حیــث بی نیاز به خارج کرد. وی افزود : یکی دیگر از 
اعضای خانواده High-tech ریلی ذوب آهن اصفهان،که به واقع نماد 
 UIC۶۰ بومی سازی در صنعت ریلی کشور به شمار می رود،ریل سوزن
نام دارد که درصنعت ریلی به دلیل نا متقارن بودن E۱A۱ نامیده می 
شــود و تا کنون هیچ تجربه ای درنورد محصولات نامتقارن در ذوب 
آهن نبود که این موضوع به ابتکار دفتر طراحی کالیبر وکارشناســان 
نورد انجام گرفت و تولید شــد که تجلی بخش خودکفایی در صنعت 
ریلی کشــور نام گرفت و پس از آن نیز ریل UIC۵۴ هم به این جمع 
صنعتی اضافه شد.مهرابی گفت : در ادامه H۳۰ متوسط نورد شد، در 
این محصول از شمش اولیه بیم بلانک تولید ذوب آهن استفاده گردید 
که گام موثری در خودکفایی داشــت . تیرماه امســال H۳۰ ســبک با 
 H۲۴ کیفیت ابعادی عالی وعدم تقارن خوب تولید شد ودر مرداد ماه
متوســط وســبک با طراحی دقیق وکمترین هزینه با اســتفاده از بیم 
بلانک ذوب آهن تولید گردید. چشم انداز تولید محصولات جدید در 
مدیریت نورد تا پایان ســال جاری نیز از جمله ســایر ســوالات بود که 
قائم مقام این مدیریت در مقام پاسخ چنین گفت : تولید Hدر سایزهای 
۲۶ - ۲۲ -۳۶- ۴۰ و ۵۰ در نقشه راه کارخانه قرار دارد و بدین منظور 
گام های اولیه برای تولید ســه پروفیل Hجدید در ســایزهای ۲۲ و ۲۶ 
و ۴۰ برداشــته شــده و طراحی ســایز۴۰ نیز تا پایان مهر ماه امسال به 
اتمام می رسد. برنامه نورد تیرآهن نیم بال پهن در سایزهای۳۳ و۳۶ 
از شمش ۲۵۰*۳۶۰ نیز در دست اقدام است و طراحی آن انجام شده 
و نورد این دو محصول از ابتکارات مجموعه مهندســی نورد می باشــد.

این ســایز شــمش به همت کارشناسان مدیریت فولادسازی در حال 
انجام مراحل تولید هست. 

کوتاه از استان ها

کوتاه از استان ها

 سرپرست شرکت توزیع برق اصفهان 
گزارش داد؛

کاهش 30 درصدی برق ادارات 
اصفهان در تابستان

اصفهان / گروه استانها :سرپرست شرکت توزیع 
برق اصفهان گفت: در سال جاری نگرانی هایی 
در خصوص خاموشی ها وجود داشت اما صنعت 
برق با توجه به اینکه در سال ۱۴۰۱ با افزایش 
زود هنگام دمای هوا، بارش کم باران و تشدید 
خشکسالی به همراه افزایش مصرف روبرو بود 
ولی تابستانی بدون خاموشی مشترکین خانگی 
را سپری کرد .در دیدار سرپرست شرکت توزیع 
بــرق اصفهان با امام جمعه رهنان که معاونین 
، مدیــر بــرق منطقه ۳ و مدیــر روابط عمومی 
حضور داشــتند، مهندس علیرضا کشانی ابراز 
داشت: در تمام بخش های صنعتی ، کشاورزی 
و اداری برنامــه هــای عملیاتــی در خصوص 
مدیریت مصرف انجام شــد.وی خاطر نشــان 
کــرد : از اقدامــات دیگر رصــد الگوی برق در 
ادارات دولتی بود به نحوی که در تابستان سال 
جاری اداراتی که بیش از حد استاندارد  مصرف 
برق داشــتند را قطع کردیم و شاهد ۳۰ درصد 
کاهــش مصرف بــرق در ادارات دولتی بودیم 
.در ادامه این نشســت شــهردار منطقه ۱۱ به 
مشکلات عدیده ای که در قسمت غرب اصفهان 
وجود دارد پرداخت و گفت : امکانات آموزشی ، 
تفریحی ودرکل زیر ساخت های شهری در غرب 
اصفهان به نسبت مناطق دیگر کمتر است و در 
این بخش به نسبت سایر مناطق اعتبار کمتری 
تخصیص داده شده است. حجه الاسلام شریفی 
امام جمعه رهنان نیز از خدمات شرکت توزیع 
بــرق اصفهان تقدیر و عنوان کرد: اتفاقاتی که 
امسال در صنعت برق رخ داد، همراه با یک نظم 
و توافقات صورت گرفت که موجب رضایتمندی 

مردم و جلوگیری از توقف چرخ تولید شد.

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان خوزستان 
اظهار  کرد:

محکومیت قاچاقچیان ماشین 
لباسشویی در تعزیرات حکومتی 

شهرستان ایذه
خوزســتان / گروه اســتانها :مدیر کل تعزیرات 
حکومتــی اســتان خوزســتان از محکومیت 
بیش از ۵۸۰ میلیون ریالی قاچاقچی ماشــین 
لباسشــویی در تعزیرات حکومتی شهرستان 

ایذه خبر داد .
بــه گزارش روابط عمومــی اداره کل تعزیرات 
حکومتی اســتان خوزســتان، به گفته نعمت 
الله بیرانوندی ، گزارشــی مبنی بر کشف تعداد 
۴ دســتگاه ماشین لباسشویی از سوی نیروی 
انتظامــی شهرســتان ایذه بــه اداره تعزیرات 
حکومتی این شهرستان ارسال گردید .وی گفت 
: شعبه پس از اخذ دفاعیات متهم و استعلامات 
لازم و محرز شدن تخلف انتسابی اقدام به صدور 
رای نمــود .بیرانوندی تصریح کرد که علاوه بر 
ضبط کالا متهمین به مبلغ ۵۸۱ میلیون و ۶۱۹ 
هزار ریال جریمه نقدی محکوم شدند.مدیر کل 
تعزیرات حکومتی در پایان خاطر نشان کرد  : 
این پرونده پس از ســیر مراحل قانونی جهت 
اجــرا به اجرای احــکام تعزیرات حکومتی این 

شهرستان ارسال گردید .

تقدیر رییس فدراسیون 
 ورزش های جانبازان کشور 

 از مدیرعامل 
شرکت گاز استان همدان

همدان / گروه استانها : محمدشروین اسبقیان 
رییــس فدراســیون ورزش هــای جانبازان و 
معلولین کشــور از محمدصــادق محبی نظر 
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان همدان تقدیر 
نمود.از تلاشهای صادقانه شما در توسعه ورزش 
های جانبازان قدردانی نموده و موفقیت شــما 
و همکارانتــان را قــدر می نهیم. امید اســت با 
اهدای این لوح تقدیر توانســته باشیم پاسخی 
هرچند اندک به کوشش های فراوان شما داده 
باشــیم.مدیرعامل شــرکت گاز استان همدان 
افزود: جانبازان سرافراز در دوران دفاع مقدس 
با اهدای سلامتی خود، با بذل جسم خود در راه 
اعتلاء و استقلال نظام مقدس جمهوری اسلامی 
خالصانه قدم برداشته و با وجود محدودیت های 
جســمی شعار توانســتن و افتخارآفرینی را به 
عرصه ظهور و عمل تبدیل نموده اند.شرکت گاز 
استان همدان با تقدیم ۶۰ جانباز معظم و یک 
آزاده سرافراز و ۱۳۰ رزمنده سهم درخشانی در 
دوران دفاع مقدس در استان داشته است. محبی 
نظر ادامه داد: شــورای فرهنگی این شرکت از 
ابتدای دولت سیزدهم با برنامه ریزی و اجرای 
برنامه های متعددی همچون دیدار و سرکشی 
از خانواده معظم شــهدای شــرکت، برگزاری 
دوره هــای ورزشــی انفرادی، تیمی و دســته 
جمعی ارتقای توانبخشــی جانبازان، مناسب 
 ســازی محیط کار و... را برای اولین بار برگزار 

نموده است.

در نشست توزیع کنندگان مطبوعات با 
ح شد:  معاون فرهنگی و رسانه مطر

دغدغه های توزیع کنندگان 
مطبوعات پیگیری می شود

خوزســتان/ گروه اســتانها : در دیدار معاون 
فرهنگی و رســانه اداره کل فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی خوزســتان بــا توزیــع کنندگان 
مطبوعــات، بر پیگیری قانونی مطالبات این 

قشر زحمتکش و اثر گذار تاکید شد.
به گــزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ 
و ارشــاد اسلامی خوزستان، در این دیدار که 
در محل اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
خوزســتان صــورت گرفــت، مجید منادی 
معــاون فرهنگی و رســانه ، بحیرایی رئیس 
اداره رسانه ، افتخار فرج رئیس خانه مطبوعات 
اســتان و جمعی از نمایندگان توزیع کننده 
نشــریات حضور داشــتند .در ابتدای جلسه 
نمایندگان توزیع کنندگان با بیان مشکلات 
خــود نظیر جایــگاه توزیع در مبادی ورودی 
اســتان بویــژه فرودگاه اهواز ، کمتر شــدن 
تعداد دکه های عرضه نشــریات در کلانشهر 
اهواز ، مشکل تردد خودروهای توزیع ، بیمه 
توزیــع کنندگان و ... مطالبی بیان داشــتند 
.حبیب باســردویی ، محمد مجدم ، فایضی ، 
علی فرج ، علی شــبوطی در جلسه با تشریح 
دغدغــه هــا و گلایه از برخــی عدم پیگیری 
ها نســبت به نیازهای این قشــر زحمتکش 
مشــکلات موجود را با جزئیات بیان کردند 
.در ادامــه مجید منــادی، معاون فرهنگی و 
رسانه ضمن تشکر از زحمات توزیع کنندگان 
مطبوعــات، بر پیگیری قانونی مطالبات این 
قشــر زحمتکش و تاثیرگذار تاکید نمود و از 

بیان صریح مسائل تشکر کرد.
وی بیــان کرد : جدیت و پیگیری نمایندگان 
محترم توزیع کنندگان نشانه دلسوزی برای 
عملکرد بهتر در این زمینه اســت و مطالب و 
دغدغه ها به خوبی شنیده و مکتوب شد که 
اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی خود را 
موظــف می داند مــوارد جدی که در حیطه 

اختیارات این اداره کل است انجام شود.
وی همچنیــن عنــوان نمــود : امیدواریم با 
پیگیــری و تعامل با شــهرداری تعداد دکه 
هــای عرضه نشــریات را افزایــش داده که 
ایــن امر به افزایش ســرانه مطالعه و رشــد 
 و ارتقــاء فرهنــگ عمومــی اســتان کمک 

خواهد کرد.

رئیس مرکز پژوهش ها و مطالعات راهبردی 
ج: شورای اسلامی شهر کر

دبیرخانه شایسته گزینی 
 مدیریت شهری 

راه اندازی می شود
البرز/ گروه استانها : رئیس مرکز پژوهش ها و 
مطالعات راهبردی شورای اسلامی شهر کرج، 
شایســته گزینی مدیران را به عنوان یکی از 
مســائل اصلی شــهرداری کرج عنوان کرد و 
گفت: انتخاب و انتصاب مدیران شایسته یکی 
از فعالیت های حیاتی ســازمان های امروزی 
اســت و ســازمان ها در تمام ســطوح تلاش 
می کننــد که بهترین گزینه را انتخاب کنند.
محمد اســدیان به طرح پژوهشــی شایسته 
گزینی مدیران شــهری اشاره و اظهار داشت: 
مدیــران وظیفه دارند بــرای نیل به اهداف 
مدنظــر ســازمان، منابع انســانی و امکانات 
موجــود را هماهنــگ کنند و در این راســتا 
سازمان های پیشــرو، سرمایه گذاری کلانی 
در ایــن خصــوص انجام داده انــد، از این رو 
برای مدیریت موثر در زمینه آموزش، ارزیابی 
عملکــرد و انتصاب مدیران شایســته باید از 
الگویــی جامع و بومــی مدیران پیروی کرد.
رئیس مرکز پژوهش ها و مطالعات راهبردی 
شــورای اسلامی شــهر کرج افزود: بر همین 
اســاس فقدان الگوی شایســته مناسب در 
مجموعه مدیریت شهری  یکی از دغدغه هایی 
است که به فرایند انتخاب و انتصاب مدیران 
مناســب آسیب می رساند.اسدیان بیان کرد: 
در گــزارش برنامه تحول اداری، بی توجهی 
به شایستگی و شایسته سالاری یکی از علل 
کاهش انگیزه کارکنان برای خدمت رسانی و 
جلب رضایت مردم بر شمرده شده است؛ یکی 
از ۱۲ریشه و علت مشکلات نظام اداری را در 
شایســته سالاری به مفهوم شایسته گزینی، 
شایســته پروری، شایسته داری و بی نظمی 
در انتصابــات را معرفــی کــرده اســت و در 
نهایت یکی از ۱۲ چشم انداز ویژگی مطلوب 
نظام اداری آینده کشــور شایسته سالاری و 
دانش گرایی در نظر گرفته شــده اســت .وی 
خاطرنشان کرد: آنچه باعث شد مرکز پژوهش 
و مطالعات راهبردی شــورای اســلامی کرج 
اقدام به ایجاد دبیرخانه شایسته گزینی کند، 
تاکید مکرر برنامه های توسعه، تحول اداری، 
قوانین و مقررات آموزه های دینی بر توجه به 
شایستگی در انتخاب و انتصاب مدیران است 
و به منظور بهره مندی شهرداری کرج از مدل 
شایســتگی در انتصابات، آموزش، بهسازی و 
ارزیابی عملکرد و جانشــین پروری مدیران، 
مدل شایســتگی و دستورالعمل پیشنهادی 
کمیته انتصابات مدیران توسط مرکز پژوهش 

ارائه شد.

استانها 6

مدیر منطقه آذربایجان شرقی خبر داد:

بهره برداری از سیصد و پنجاهمین جایگاه عرضه فرآورده های نفتی 
روح اله عبدالعلی زاده / تبریز

ناصر راشــدی مدیرشــرکت ملی پخش فرآورده هــای نفتی منطقه 
آذربایجان شرقی همزمان با آغاز هفته وحدت از بهره برداری جایگاه 
اختصاصی صدرا بعنوان ســیصد و پنجاهمین جایگاه این منطقه خبر 

داد.
ناصر راشــدی مدیر منطقه ضمن گرامیداشــت هفته وحدت و تبریک 
فرخنده اعیاد میلاد پیامبر نور و رحمت حضرت محمد مصطفی)ص( و 
ولادت با سعادت ششمین اختر تابناک آسمان امامت و ولایت حضرت 
امام جعفر صادق)ع(  از بهره برداری سیصد و پنجاهمین جایگاه عرضه 
ســوخت اســتان با نام جایگاه اختصاصی صدرا خبر داد.مدیرمنطقه 
آذربایجان شــرقی با اشــاره به اهتمام مدیریت و مسئولین منطقه در 
راســتای خدمت رســانی مطلوب به شهروندان با توسعه جایگاههای 

عرضه سوخت، گفت: جایگاه اختصاصی صدرا بعنوان شصت و ششمین 
جایگاه عرضه ســوخت ناحیه مرکزی در شــهر جدید سهند مورد بهره 
برداری و در مدار سوخت رسانی قرار گرفت.وی در ادامه افزود، جایگاه 
مذکــور با ســرمایه گذاری بخــش خصوص به ارزش ۶۰ میلیارد ریال 
در زمینی به مســاحت ۱۰۰۰ متر مربع ، دارای چهارســکو با ۸ تلمبه 
۴ نازله و ظرفیت کلی مخازن  ۱۳۳ هزار لیتر در شــهر جدید ســهند 
احداث و آماده خدمت ســوخت رســانی به مشتریان به صورت شبانه 
روزی می باشــد.لازم به ذکر اســت، با راه اندازی این جایگاه علاوه بر 
ارائه خدمات سوخت رسانی، برای ۶ نفر نیز به طورمستقیم اشتغالزایی 
صورت گرفته است. لازم به ذکر است از ۳۵۰ باب جایگاه عرضه سوخت 
منطقه آذربایجان شرقی، ۱۷۶ باب جایگاه عرضه سوخت مایع و ۱۷۴ 

باب نیز به جایگاههای عرضه سی ان جی اختصاص دارد.

کرمانشاه/ گروه استانها : شورای صنعت آب و برق استان کرمانشاه 
بــه ریاســت رضــا داودی مدیرعامل آبفای اســتان، در نشســت 
ویدئوکنفرانــس بــا نماینــده وزیر در امور مصوبات ســفر، به ارائه 
گزارش اقدامات انجام شــده و روند پیشــرفت پروژه ها و بررسی و 

پیگیری اعتبارات آن ها پرداختند.
رئیــس شــورای هماهنگی مدیــران صنعت آب و برق اســتان و 
مدیرعامل آبفا، در پایان این نشســت ویدئوکنفرانســی، از جمله 
این مصوبات به: تکمیل تصفیه خانه های فاضلاب شــهرهای تازه 
آباد، سرمســت، روانســر، جوانرود و کرندغرب، تکمیل مدول دوم 
تصفیه خانه فاضلاب کرمانشــاه، جلوگیری از هدررفت آب شــرب 
شهری استان و تکمیل ۲۰ مجتمع آبرسانی روستایی، اشاره کرد.

رضا داودی همچنین اختصاص اعتباراتی برای تأمین آب شــرب 
کرمانشاه از سد گاوشان، آبرسانی پاوه از چشمه هانی کوان، آبرسانی 
به شهرهای جوانرود، کرندغرب، صحنه و سنقر، تکمیل ساختمان 
ســد و شــبکه آبیاری و زهکشی تنگ حمام، تکمیل ساختمان سد 
و شــبکه آبیاری شرفشــاه، آبگیری ســد کبوترخانه و  سد قشلاق 
علیا و اجرای شبکه آبیاری و زهکشی این سد، را از دیگر مصوبات 
ســفر هیئــت دولت در بخش آب عنــوان کرد.وی در پایان، تأمین 
برق شــهرک صنعتی زاگرس، تأمین برق بخش ســرفیروزآباد و 
حومه، بازســازی شــبکه های توزیع برق روســتایی، اجرای پروژه 
های زیرســاخت و طرح های اشــتغال زایی را نیز از مصوبات ســفر 

هیئت دولت در بخش برق اعلام نمود.

در بخش های مختلف صنعت آب و برق صورت  گرفت؛

کرمانشاه  پیگیری روند پیشرفت و تخصیص اعتبارات مصوبات سفر رئیس جمهور به استان 

خبر  ویژه

به میزبانی شرکت توزیع نیروی برق مازندران آغاز شد؛

کشور در ساری دومین دوره مسابقات مهارت شغلی منطقه شمال 
درخشنده/  مازندران  

مهندس حســینی کارنامی، مدیر عامل شــرکت توزیع برق استان 
امروز در آیین افتتاحیه دومین دوره مسابقات مهارت شغلی  منطقه 
شــمال کشــور با اشــاره به این که دومین دوره از مسابقات مهارت 
شغلی از ۲۲ تا ۲۵ مهر به میزبانی شرکت توزیع برق مازندران برگزار 
می شود، تصریح کرد: در این دوره از مسابقات هفت شرکت توزیع 
تهران، قزوین، البرز، گیلان، گلستان و غرب مازندران حضور دارند.

وی افزود: این دوره از مسابقات در راستای توسعه مهارت های فنی 
و شــغلی نیروهای فعال در بخش های مختلف توزیع نیروی برق 
کشور و ایجاد انگیزش و شکوفایی مهارت ها و تعیین افراد ماهر و 
نخبه در این صنعت برگزار می شود.مهندس حسینی کارنامی، ایجاد 
انگیزه، افزایش دانش و مهارت بین همکاران شــرکت توزیع برق، 
آموزش عملی افزایش کیفیت کار، آشنایی نیروی کار با تجهیزات 

نوین و به کار گیری دستورالعمل واحد در شرکت های توزیع را از 
جمله اهداف برگزاری این دوره از مسابقات اعلام کرد.مدیر عامل 
شرکت توزیع نیروی برق مازندران همچنین خاطر نشان کرد: این 
دوره از مســابقات در  ســه رشــته  نصب انشعاب مشترکین تکفاز و 
ســه فاز، احداث کابل خودنگهدار فشــار ضعیف و جایگزینی کابل 
خودنگهدار با سیم  برگزار  خواهد شد.مهندس حسینی کارنامی با 
اشاره به اهمیت جایگاه سیمبانان در صنعت برق کشور بر ضرورت 
حمایت بیشتر از این نیروهای خدوم و زحمتکش تأکید کرد و گفت: 
این قشر علیرغم همه سختی ها و مشکلاتی که در مسیر کار با آن 
مواجه اند، اما صادقانه و خلاصانه در حال خدمت رســانی به مردم 
کشورمان هستند.مهندس حسینی کارنامی، تعداد مشترکان برق 
تحــت مدیریت شــرکت توزیع بــرق مازندران را یک و نیم میلیون 
مشترک اعلام کرد و با بیان این که از این میزان ۷۵ درصد مشترکان 

خانگی هستند، تصریح کرد: خوشبختانه امسال با یک برنامه ریزی 
صحیح بخشی از مشکلات ما حل شد و هیچ خاموشی برای مشترک 
خانگی و تجاری در اوج مصرف برق تابستان امسال اعمال نشد.وی 
با بیان این که استان مازندران دارای دو شرکت توزیع مستقل است، 
ادامه داد:  محدودیت جغرافیایی شــرکت توزیع برق مازندران از 
گلوگاه تا آمل و فریدونکنار و دارای ۱۸ شهرستان است.مدیرعامل 
شرکت توزیع برق مازندران،  طول شبکه ۲۰ کیلو ولت این شرکت 
را تقریباً  ۱۴ هزار کیلومتر اعلام کرد و افزود: همچنین طول شبکه 

فشار ضعیف ما ۱۸ هزار کیلومتر است.
مهندس حســینی کارنامی با بیان این که تعداد ترانس های برق 
این شــرکت در مازندران ۳۶ تا ۳۸ هزار دســتگاه اســت، ادامه داد: 
شــرکت توزیع برق مازندران ششــمین شرکت توزیع کشور از نظر 

تعداد مشترکان است.
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یادداشت

ترافیک هر روز صبح به پیشواز تهرانی ها می رود 

گره  کور ترافیک در پایتخت
  سیدجواد آل داوود / گروه جامعه

ترافیک شــهر تهران بــا قدمتی ۵۰ 
ســاله به یــک معمای حل نشــدنی 
تبدیل شــده و حل این معضل بزرگ 
بــه عنــوان تهدیدی بــرای پایتخت 
همچنان  مغفول مانده اســت. در واقع 
همگان کلانشهر تهران را به آلودگی و 
ترافیکش می شناسند و معلوم نیست با 
وضعیت فعلی آیا می توان به راهکاری 
علمی برای حل معضل ترافیک دست 
یافــت یا خیر؟، اما آنچه که مشــهود 
اســت، افزایش روند ترافیک در معابر 
بــه دلیــل افزایش تعــداد خودروها، 
لغو کامــل محدودیت ها و تعطیلات 
کرونایی، کمبود وســایل حمل و نقل 
عمومی  و ... است. آنچه که تاکنون برای 
مدیریت ترافیک انجام شده، گرچه در 
پاره ای از موارد موثر و کارساز نیز بوده 
است، اما حالا لازم است که روش های 
علمی به روز با همراهی تمام دستگاه 
ها پیاده شــود، تا بتوان به سمت حل 
معضل ترافیک در شهری مانند تهران 
گام برداشــت، ترافیکی که دیگر امان 
شــهروندانش را بریده و در این زمان 
کــه آلودگی هوا نیــز افزایش یافته، 
برای رفع این مشــکل شــهری ارائه 
ایــده های جدیــد، فکری نو و اقدامی 
علمــی و خلاقانــه و البته گســترش 
حمــل و نقل عمومی پایتخت ضروری 
اســت و یادمان باشد که نتیجه پشت 
گوش انداختن این موضوعات احتمالا 
تهــران را در آینــده ای نه چندان دور 
به پارکینگی بزرگ در ســاعات پیک 
ترافیــک بدل خواهد کرد. بر اســاس 
قانــون، دولــت مکلف اســت که ۸۰ 
درصــد منابع مالی خرید اتوبوس های 
شــهر را تأمین کنــد و ۲۰ درصد آن 
هم باید توســط شــهرداری پرداخت 
شــود. در این راســتا خبر رســید که 
دولت سیزدهم ۲۰۰ دستگاه اتوبوس 
به تهران داده است.سیدجعفر تشکری 
هاشمی رئیس کمیسیون حمل و نقل 

و ترافیک شــورای شــهر می گوید که 
۵۶ اتوبــوس دیگــر هم به زودی وارد 
خطوط  می شود. این اتوبوس ها تولید 
داخل اســت و دولت ۸۰ درصد هزینه 
آن را پرداخــت می کنــد و الباقی پول 
را مدیریت شــهری می دهد.به گفته 
ایــن مقام مســئول بعد از ۱۲ ســال 
دولــت به شــهرداری اتوبــوس داده 
اســت و اتوبوس هایی که وارد خطوط 
می شوند تک کابینه است. البته دولت 
وعده داده که تعداد بیشــتری اتوبوس 
به تهــران تزریق کند. چند روز پیش 
۲۰۰ دســتگاه اتوبوس و ۶۳ دستگاه 
مینی بــوس وارد حمل و نقل عمومی 
شــد. توســعه ناوگان در ایــن دوره 
مدیریت شهری به جد دنبال می شود. 
ورود هر دستگاه اتوبوس باعث کاهش 
ترافیــک و آلودگی هوا می شــود. هر 
چقــدر تعداد اتوبوس هــای پایتخت 
بیشــتر شود، قطعا خدمات رسانی هم 
بهتر می شــود. در دوره قبل مدیریت 
شــهری عقب ماندگی های جدی در 
بحــث حمل و نقل داشــتیم و حتی 
بســیاری از اتوبوس ها بــه پارکینگ 

رفتند. در این دوره حدود ۵۰۰ دستگاه 
اتوبــوس اورهال و در آســتانه مهرماه 
و همزمان با بازگشــایی مدارس وارد 
خطوط شــد. میثم مظفر عضو شورای 
شــهر تهران می گوید: در حال حاضر 
حدود ۳ هزار دستگاه اتوبوس فعال در 
سامانه حمل و نقل شهر داریم درحالی 
که شهر تهران حداقل به ۷ هزار دستگاه 
اتوبوس نیاز دارد. براســاس توافقاتی 
که صورت گرفته قرار اســت که روند 
توســعه ناوگان افزایش یابد تا شــاهد 
تحول چشــمگیری در خدمت رسانی 

به شهروندان داشته باشیم.

دولت درباره شناورسازی ساعات 
کاری تصمیم می گیرد

استاندار تهران با بیان اینکه تمام نظرات 
کارشناســی در خصوص اجرای طرح 
شــناور سازی ســاعت کاری ادارات به 
دولت ارســال شــده اســت، گفت: در 
روزهای آینده دولت در خصوص تمدید 
و ایــن طرح تصمیم گیــری می کند. 
محسن منصوری گفت: تمامی نظرات 
کارشناسی و نتایج حاصله از اجرای طرح 

شناورسازی ساعت کاری ادارات تهیه و 
طی گزارشــی به دولت ارسال شد. وی 
افزود: واقعیت این اســت که در شرایط 
فعلــی حمل و نقــل عمومی پایتخت 
جوابگوی این حجم از مسافر نیست و باید 
در این خصوص مدیریت صورت بگیرد 
که شناور سازی ساعت کاری ادارات برای 
اولین بار صورت گرفت.اســتاندار تهران 
ادامه داد: شاهد بودید که در سال گذشته 
در فصل گرما با قطع برق مواجه بودیم 
که با اجرای طرح کاهش ساعت کاری و 
صرفه جویی در مصرف برق این مشکل 
برطرف شــد. وی با بیان اینکه دولت و 
شهرداری تهران بر توسعه حمل و نقل 
عمومــی اهتمام دارد، افزود: این برنامه 
نیاز به زمان دارد و در شرایط فعلی باید 
با اجرای طرح های مختلف مدیریتی این 

ترافیک را مدیریت کرد.

ح شناور سازی ساعت  اجرای طر
کاری ادارات ضروری است

همچنین رییس پلیس راهور پایتخت 
با بیان اینکه طرح شناورسازی ساعت 
کاری ادارات بــه کاهــش بار ترافیک 

کمــک کــرده از دولت خواســت در 
خصــوص تمدید این طــرح اهتمام 
داشته باشــند. سردار محمد حسین 
حمیدی گفت: واقعیت این اســت که 
در زمــان کرونــا و زمانی که مدارس و 
دانشگاه ها به صورت غیر حضوری بود 
ترافیک به نوعی مدیریت و به چشــم 
شــهروندان نیامده بود اما پس از فرو 
کش کردن این ویروس و عادی شدن 
فعالیت مدارس و دانشــگاه ها حداقل 
۳۰ درصــد به ترافیــک تهران افزوده 
شده است. وی افزود: یکی از مصوبات 
مهم در شورای حمل و نقل و ترافیک 
استان تهران اجرای طرح شناورسازی 
ســاعت کاری ادارات بود که در ابتدا 
مقرر بود این طرح در مهرماه اجرا شود 
اما ضرورت دارد این طرح تمدید شود. 
بر اســاس این گزارش ، براساس اعلام 
استانداری تهران طرح شناورسازی ۲ 
ســاعته فعالیت ادارات شهر تهران اجرا 
شــد و به منظور کاهش پیک ترافیکی 
مهرماه مقرر شــد شــروع کار ادارات و 
ســازمان های شهر تهران از ساعت ۷ تا 
۹ صبح به صورت شناور در نظر گرفته 
شــود. مطابق ایــن مصوبه تغییری در 
میزان حضــور کارمندان در طول روز 
مطابــق ضوابط و مقررات در محل کار 
ایجاد نخواهد شــد و متناسب با ساعت 
ورود کارمنــدان به صورت شــناور در 
محل کار، ســاعت پایان کار در همان 
روز به صورت شــناور تعیین می شود.  
ساعت شروع خدمات رسانی بانک ها نیز 
ساعت ۷ صبح و زمان حضور کارمندان 
در بانک ســاعت ۶:۳۰ اعلام شد. همه 
ساله با بازگشایی مراکز آموزشی حجم 
ترافیک پایتخت در مهرماه افزایش قابل 
توجهی داشــته و با توجه به فرسودگی 
نــاوگان حمــل و نقل عمومی از جمله 
اتوبــوس و مترو ضروری اســت که در 
این خصــوص مدیریتی در زمان رفت 
و آمــد کارکنان دولت و دانش پژوهان 

انجام شود.

7جامعه
قیمت سرویس های مدارس 

اصلاح می شود
وزیــر آموزش و پــرورش درباره انتقاد اولیا 
دانش آموزان از قیمت سرویس های مدارس، 
اظهار داشت: انتقاد به قیمت سرویس های 
مدارس فقط مربوط به شــهر تهران اســت 
و ســایر نقاط کشور مشکلی ندارند.یوسف 
نوری افزود: قیمت های اولیه سرویس های 
مدارس از ســوی وزارت آموزش و پرورش 
بررسی شده و قیمت ها اصلاح شد اما مشکل 
به آنجایی باز می گردد که برخی پیمانکاران 
این اصلاح قیمت را قبول نکردند.وی تصریح 
کرد: قطعا باید بین وزارت آموزش و پرورش و 
متولیان سرویس های مدارس و پیمانکاران 
توافقی شکل بگیرد.وی گفت: مقرر شده که 
جلسه ای درباره جمع بندی قیمت سرویس 
های مدارس شــهر تهران تشــکیل شود تا 
پاســخگوی انتقادات اولیا باشیم.وی افزود: 
شهرداری تهران و تاکسیرانی تهران ۴ هزار 
وســیله نقلیه شامل سواری و ون در اختیار 
مدارس به منظور جابه جایی دانش آموزان 
قرار دادند و این کار باعث شد که فشار روی 

دوش خانواده ها برداشته شود.

 جاده های مرگبارتر 
برای یوزپلنگ آسیایی 

بســیاری از گونه های حیات وحش کشور 
به ویژه یوزپلنگ آســیایی - که گونه ای در 
معرض خطر انقراض است - جان خود را بر 
اثر تلفات جاده ای از دست می دهند چراکه 
در میــان زیســتگاه آن ها جاده هایی بدون 
در نظر گرفتن ملاحظات زیســت محیطی 
احداث شــده اســت. یکی از این جاده های 
مرگبار»عباس آباد« است.جاده عباس آباد 
در اســتان ســمنان یکــی از محورهــای 
مواصلاتی تهران - مشهد است که از حاشیه 
مرز شمالی منطقه حفاظت شده توران عبور 
می کند. در این محدوده ۳۰ کیلومتری طی 
دو دهه اخیر هشــت فرد )قلاده( یوزپلنگ 
آسیایی تلف شــده است.مرضیه موسوی، 
کارشــناس پستانداران گوشــتخوار دفتر 
حفاظت و مدیریت حیات وحش ســازمان 
حفاظت محیط زیســت با اشاره به گزارش 
تهیه شده در سال ۹۵ درباره تلفات جاده ای 
عبــاس آباد که متعلق به مطالعاتی در یک 
بازه ۱۰ ســاله از ســال ۸۴ تا ۹۴ بوده است، 
توضیــح می دهد: از ۱۹ فــرد یوز که براثر 
تصادفات جاده ای تلف شــدند، تنها هشت 
فــرد آن مربوط به جاده عباس آباد اســت. 
اولین آمار ثبت شــده در جاده عباس آباد 
به ســال ۸۹ باز می گــردد که یک فرد یوز 
ماده و دو توله نابالغ تلف شــدند. به عبارتی 
بیشــترین تلفــات جاده ای یــوز در جاده 
عباس آباد گزارش شــده است چراکه توران 
یک منطقه زادآور و زیســتگاهی مهم برای 
یوزپلنگ اســت، به همین دلیل بیشترین 
تلفات در این جاده رخ داده است.یوزپلنگ 
گونه ای قلمروطلب با گســتره ای وســیع 
اســت. حســن اکبری، سرپرست معاونت 
محیــط زیســت طبیعی و تنوع زیســتی 
سازمان حفاظت محیط زیست در این باره 
می گوید: این گونه به زیســتگاه های بسیار 
وسیعی برای زندگی نیاز دارد. در گذشته در 
محدوده های شمالی پس از حوالی گرمسار، 
کل مجموعه پارک ملی کویر، دو طرف جاده 
تا سمنان و از ادامه آن تا میامی همه دشت ها 
و کوهپایه ها دست خوردگی کمی داشتند 
و در بیشــتر دشــت ها آهو و در کوهپایه ها 
قــوچ و میــش زندگی مــی کردند و  مانند 
امروز تعداد رفت وآمدها و ساخت وســازها 
در قلمــرو یوز زیاد نبود اما امروزه طعمه ها 
از بین رفته اند، قلمروی نسبتاً مناسب آن ها 
نیز تنها به مناطق تحت مدیریت ســازمان 
حفاظت محیط زیســت محدود شده است 
و بــه علــت تعارضات بیــش از اندازه مانند 
جاده کشی ها حیوان دوام نمی آورد.اکبری 
به درخواست کمک سازمان حفاظت محیط 
زیست از پلیس راهور اشاره و اظهار می کند: 
با توجه به وسعت، گستردگی و تعدد جاده ها 
کنترل تمامی آنها بســیار ســخت است و 
خواه ناخواه تلفات جاده ای را خواهیم داشت 
امــا باید دید چطــور می توانیم در مناطقی 
که ارزش حفاظتی بالایی دارند و زیســتگاه 
گونه های خاص هســتند، تلفات را کاهش 
دهیم چراکه به طور قطع نمی توانیم تلفات 
را به صفر برســانیم.به گفته موسوی تلفات 
جاده ای معضلی برای حیات وحش ما است. 
سازمان حفاظت محیط زیست در حد توان 
بــا احداث جاده های جدید به ویژه آن هایی 
کــه از داخل مناطق حفاظت شــده عبور 
می کننــد، مخالفت و بــا نهادهای ذی ربط 
مانند وزارت راه و شهرسازی رایزنی می کند. 
با اقدامات سازمان تاحدی حساسیت در این 

زمینه ایجاد شده است. 

 سهمیه امریه سربازی 
 در هلال احمر تا 250 نفر 

افزایش یافت
رئیس هلال احمر با اشاره به تلاش های انجام 
شــده برای افزایش سهمیه امریه سربازی در 
هلال احمــر گفت: بــا هماهنگی ها و توافقات 
انجام شــده، این سهمیه در هلال احمر از ۱۰ 
نفــر تا ۲۵۰ نفر افزایش یافــت و امدادگران 
فعال، مشمول کسر خدمت سربازی می شوند.
پیرحســین کولیوند با تاکید بر پیگیری کسر 
خدمت ســربازی برای نجات گران جمعیت 
هلال احمر هم گفت: طبق توافق انجام شده 
با نهادهای مرتبط با امر سربازی؛ نجات گرانی 
که قبل از رسیدن به سن خدمت سربازی در 
جمعیت هلال احمر حضور فعال و مســتمر 
داشته باشند با توجه به میزان فعالیت شان از 

خدمت سربازی شان کسر خواهد شد.

ح مراقبت در منزل کشوری  طر
خواهد شد

مدیرعامل آسایشــگاه خیریــه کهریزک با 
اشــاره به طراحی طرح بایار ۲۴، مراقبت در 
منزل خاطرنشــان کرد: با توجه به اینکه ما 
در سال های آینده با بحران سالمندی روبرو 
هســتیم، بالطبع باید از همین امروز بتوانیم 
سازوکاری را برای ارائه خدمات به سالمندان 
طراحــی کنیم کــه در همین زمینه پلتفرم 
طرح بایار ۲۴ از سوی کهریزک طراحی شده 
است.حســین نحوی نژاد با اشاره به اینکه در 
حال حاضر نسخه آزمایشی پلتفرم اشاره شده 
آماده شــده اســت، گفت: در دی یا بهمن ماه 
طرح مراقبت در منزل در قالب پلتفرم آماده 
خواهد شــد و خانواده ها می توانند از طریق 
تلفن همراه و بستر فضای مجازی درخواست 
خود را برای دریافت خدمات ارائه کنند.وی با 
بیان اینکه در حال حاضر متاســفانه خدمات 
مراقبت در منزل تحت پوشــش بیمه ها قرار 
نگرفته اســت افزود: این مســئله مشکلات 
عدیــده ای را برای خانواده ها ایجاد کرده که 
امیدواریم به زودی این خدمات تحت پوشش 
بیمــه قرار بگیــرد.وی افزود: جزئیاتی از این 
طرح تقدیم رئیس بنیاد مستضعفان شد که 
آقای فتاح نیز در زمینه همکاری در این طرح 
قول مســاعد دادند.وی گفت: بنا داریم طرح 
مراقبت در منزل را توســعه بدهیم تا تعداد 
بیشــتری از افراد از این طرح بهره ببرند و در 
این ارتباط از افراد باســابقه و باتجربه جهت 

ارائه خدمات استفاده می شود.

 کمبود آنتی بیوتیک ها 
رفع می شود

مدیــرکل دارو و مواد تحت کنترل ســازمان 
غــذا و دارو با اشــاره به اینکــه در هفته های 
اخیــر گزارش های زیــادی از داروخانه ها در 
مورد کمبود آنتی بیوتیک ها به ســازمان غذا 
و دارو ارائه شــده افزود: گران شدن مواد اولیه 
و مصــرف بی رویــه و تجویز زیاد این داروها با 
توجه به شیوع کرونا در کشور منجر به کمبود 
آن شده است.میزان تولید آنتی بیوتیک ها در 
نیمه نخســت امسال نســبت به مدت مشابه 
ســال قبل ۳۰ درصد افزایش داشته است اما 
الگوی تجویز این دارو و مصرف آنها در کشور 
درســت نبوده و باعث شــده در برنامه ریزی 
تامین آنها مشکل ایجاد شود.حسین شمالی 
بــا بیان اینکه تامین آنتی بیوتیک ها از طریق 
تولید داخل و حتی واردات در اولویت اســت، 
تصریح کرد: به دلیل اینکه در فصل ســرما و 
با شــیوع بیماری های تنفسی میزان مصرف 
آنتی بیوتیک ها زیاد است، جلساتی متعددی 
بــا شــرکت های دارویــی در زمینــه تامین 
آنتی بیوتیک هــا برگزار کردیم و قرار اســت 
واردات مواد اولیه این داروها را افزایش دهیم 
تا به تامین پایدار برســیم و دیگری کمبودی 
نداشــته باشــیم.وی افزود: با توجه به گران 
شــدن مواد اولیه آنتی بیوتیک ها، سعی داریم 
با پوشــش بیمه ای، هزینه پرداختی از جیب 
مردم افزایش نیابد و تا ۱۵ روز دیگر مشــکل 
کمبود این داروها برطرف می شود.بهرام عین 
اللهی، وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
نیز ۲۵ مهر در جلســه کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس گفته بود، به دلیل مصرف بالا در 
فصل تابستان با کمبود سرم و در فصول پاییز و 
زمستان با کمبود آنتی بیوتیک مواجه هستیم 
کــه برای رفع ایــن کمبودها پیش بینی های 
لازم انجام شــده و حدود یک هفته آینده به 
مقدار فراوان از هر دو محصول به داروخانه ها 
تحویل خواهد شــد.پیش تر نیز علی فاطمی 
نایب رئیس انجمن داروسازان ایران گفته بود 
که با اجرای طرح دارو قیمت خرید مواد اولیه 
تولید داروها افزایش یافته اســت و سهم مواد 
اولیه آنتی بیوتیک ها ۷۰ درصد است و بیش از 
سایر داروهای دیگر افزایش یافته است.فاطمی 
تاکید کرد: البته اخیرا سازمان غذا و دارو تجدید 
نظــر کرده کــه افزایش قیمت مواد اولیه دارو 
به گونه ای باشــد که برای صنایع داروســازی 
به صرفه باشــد و پرداختی از جیب مردم نیز 

کاهش یابد.

خبر ویژه

رئیس ســازمان وظیفه عمومی فراجا درباره احتمال 
جعــل کارت هــای پایان خدمت از ســوی جاعلان 
سندهای هویتی، گفت:  خوشبختانه با هوشمندسازی 
کارت هــای پایان خدمت، کفالــت و دیگر کارت ها و 
اســناد مربوط به سربازی دیگر موضوعی به نام جعل 
کارت هــای مربوط به ســربازی نداریم.ســردار تقی 
مهری افزود:  اگر شکل فیزیکی این کارت ها نیز جعل 
شــود، با توجه به هوشمندسازی انجام شده بلافاصله 

امکان اســتعلام آن وجود داشــته و جعلی بودن این 
کارت ها مشــخص می شود.وی افزود: خوشبختانه با 
هوشمندســازی و ایجاد ســامانه بین سازمان وظیفه 
عمومــی فراجا و ســازمان های نیروهای مســلح، به 
محض اینکه یک ســرباز روز آخر ســربازی خود را به 
پایان برساند، بر اساس مقرراتی که پادگان یا سازمان 
نیروهای مســلح دارند اقدامــات لازم را انجام داده و 
موارد لازم مربوط به خدمت این افراد در سامانه ثبت 

می شــود.مهری افزود: آنچه که تحت عنوان کارت یا 
گواهی عرضه می شود، به پشتوانه اطلاعاتی است که 
در سامانه وجود داشته و قابلیت استعلام دارد، بنابراین 
اگر یک درصد هم فردی قصد جعل چنین اسنادی را 
داشته باشد، با توجه به اینکه استعلام انجام می شود، 
امکان بهره مندی از هیچ خدماتی را پیدا نخواهد کرد و 
علاوه بر آن به دلیل جعل نیز مجرم بوده و به دستگاه 

قضایی معرفی خواهد شد.

کارت  پایان خدمت وجود دارد؟ آیا امکان جعل 

اینفوگرافی 

6 اثر ویرانگر 
نوشابه بر بدن 

انسان 
خوردن نوشابه های 

گازدار باعث بروز اختلال 
در بدن می شود و حداقل 

تاثیر منفی آن »پوکی 
استخوان« است و از 

تاثیرا بعدی آن می توان 
به شکم و پهلو، معده و 
دندان ها اشاره کرد که 
در این اینفوگرافیک به 

این اثرات مخرب اشاره 
شده است.

منبع: ایسنا

کمک هزینه   افزایش 
ایاب و ذهاب امدادگران

معاون عملیات سازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر گفت:  با توجه به دستور و 
پیگیری رئیس جمعیت هلال احمر برای حمایت از معیشت امدادگران و نجاتگران و 
برقراری بیمه این افراد، تفاهم نامه ای با سازمان تامین اجتماعی منعقد و هماهنگی 
لازم بــرای برقــراری بیمه امدادگران انجام شــد.مرتضی مرادی پور افزود: ســامانه 
اختصاصی تامین اجتماعی برای داوطلبان در حال طراحی است و بیمه این افراد از 
مهرماه محاسبه و برقرار خواهد شد.وی در خصوص دیگر اقدامات انجام شده در حوزه 
معیشت امدادگران نیز گفت:  در این خصوص با دستور رئیس جمعیت و پیگیری و 
تلاش دبیرکل، خزانه دار و رئیس ســازمان امداد و نجات جمعیت، تصمیمات خوبی 
اتخاذ شــده و مبلغ ایاب و ذهاب امدادگران و نجاتگران به میزان بی ســابقه ای )۲.۵ 
برابر( افزایش پیدا کرد که این رقم از همین ماه و متناسب با ابلاغیه جدید پرداخت 
خواهد شد.وی با بیان اینکه سقف حضور در شیفت ها در پایگاه ها و مراکز عملیاتی 
ثابت و مستمر همان ۱۰ روزی است که قبلا برقرار بوده است، افزود: مقرر است که بر 
اساس درجات داوطلبی این سقف پلکانی رعایت شود. با توجه به دستور دکتر کولیوند، 
افرادی که بیش از هفت شیفت در پایگاه ها یا مراکز عملیاتی ثابت و مستمر حضور 
داشــته باشــند، تمام حق بیمه  آنان به صورت پاداش به نیابت از داوطلب به حســاب 
تامین اجتماعی پرداخت خواهد شد.وی افزود: بر همین اساس به ازای ۶ شیفت در 
ماه  ۷۵ درصد از ســوی جمعیت و ۲۵ درصد از محل ایاب و ذهاب پرداخت خواهد 
شد. برای پنج روز شیفت، پرداخت ۵۰، ۵۰ می شود و برای چهار روز شیفت در ماه 
هم ۲۵ درصد با مشــارکت جمعیت هلال احمر و ۷۵ درصد از طرف خود امدادگر 
باید پرداخت شــود که بخشــی از آن را می توان از محل ایاب و ذهاب پرداخت کرد.

وی گفت:  برای کمتر از چهار روز همکاری نیز فعالیت داوطلبانه محسوب می شود 
و صرفا ایاب و ذهاب به این افراد تعلق می گیرد البته همه داوطلبان، تحت پوشــش 

بیمه مسئولیت مدنی هستند.
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قلعه تاریخی بیرجند؛
 جلوه ای از شکوه معماری

 دوران صفوی

   
 

در این مقاله قصد داریم تا شما را با قلعه بیرجند که 
یکی از دیدنی های بیرجند و جلوه ای از شکوه معماری 
دوران صفوی در این منطقه است، بیشتر آشنا کنیم.

قلعه بیرجند عناوین دیگری را نیز به خود اختصاص 
داده است، که می توان به »قلعه ته ده«، »قلعه پایین 
شــهر« و همچنین »دژ بیرجند« اشــاره کرد. این 
قلعه تاریخی در دل شــهر بیرجند و بر فراز یک تپه 
در شمال غرب شهر بیرجند طراحی و ساخته شده 
است.از بالای برج های این قلعه می توانید قسمت های 
مختلف شهر بیرجند، بافت های قدیمی و جدید آن را 
به خوبی مشاهده کنید، کافی است به سمت میدان 
امام حسین بروید. مسیری که از شمال این میدان به 
سمت بالای تپه می رود را دنبال کنید تا قلعه بیرجند 
با برج و بارویش در برابر دیدگان شما خودنمایی کند.

تاریخچه قلعه بیرجند
 قلعه تاریخی بیرجنــد در دوران سلســله صفویه 
تاسیس شده اســت. در بعضی از منابع در مورد این 
قلعه این گونه نوشــته شــده که این قعه تاریخی از 
شاه راه ها و هسته های مرکزی شــهر بیرجند بوده 
است.در زمان های دور و ســال های گذشته در شهر 
تاریخی بیرجند، ارگ و بنا های بزرگ وجود داشــته 
که در سده چهاردهم خورشیدی آثاری از آن ها باقی 
مانده است. هدف از ساخت قلعه بیرجند استفاده های 
نظامی و دفاعی بوده اســت، به نحوی که مردم شهر 
بیرجند را از دوران صفویه تا اواخر سلســله قاجار، از 
تهاجم دشمنان خارجی به ویژه ترکمن ها و ازبک ها 
محافظت می کرده است.ساکنین این قلعه در گذشته 
نگهبانانی بودند که وظایفی همچون تامین امنیت و 
رساندن اخبار را بر عهده داشتند. باتوجه به آنکه قلعه 
تاریخی بیرجند در بخش و بافت کهن شهر احداث 
شده است، از بلندای این قلعه می توانید گوشه هایی از 
بافت قدیمی شهر بیرجند را نیز در اطراف قلعه تماشا 
کنید.به منظور حفظ نمای کلی و استفاده دوچندان 
از قلعه بیرجند، به طور کامل در دوران سلسله قاجار 
به طور کامل بازسازی شده است. همچنین در سال 
۱۳۷۸ نیز یک بار شهرداری بیرجند تصمیم گرفت که 
ساختمان این بنای تاریخی را مورد مرمت و بازسازی 
دوباره قرار دهد.در حال حاضر این قلعه از سالم ترین 
بنا های تاریخی و مکان های دیدنی استان خراسان 
جنوبی به شمار می آید و خوشبختانه قلعه بیرجند 
امروزه نسبت به خیلی از آثار باستانی کشور، شرایط 
و وضعیت بهتری دارد، به طوری که وقتی که وارد آن 
شوید، از زیبایی و شکوه آن نهایت لذت را خواهید برد.

مشخصات بنای قلعه بیرجند
مساحت و وســعت قلعه تاریخی بیرجند در حدود 
۳۰۰۰ متر مربع اســت. در ســاخت بنای این قلعه 
تاریخی از مصالح ساختمانی نظیر خشت، گل و چینه 
استفاده شده است. این قلعه دارای دو در ورودی است 
که یکی از آن ها در ضلع شــمالی و در دیگر در ضلع 
غربی واقع شده اســت.در اطراف قلعه و چهار گوشه 
آن برج هایی را تعبیه کرده اند، که به شکل استوانه ای 
ساخته شــده اند. تمام برج های موجود به شکل دو 
طبقه ساخته شده اند. البته لازم است بدانید که در 
ابتدا تعداد کل برج های قلعه ۷ عــدد بوده که یکی 
از این تعــداد به مرور زمان تخریب شــده و در حال 
حاضر ۶ برج باقی مانده که در بازدید از قلعه می توانید 
آن ها تماشا کنید. در داخل هر کدام از این برج ها نیز 
روزنه هایی به چشم می خورند که به منظور دیدبانی 
و تیراندازی در مواقع نیاز تعبیه شده بودند.دیوار های 
قلعه تاریخی بیرجند طراحی خاص و منحصر به فردی 
دارند، دیوار های قلعه ضخامت بسیار با طراحی برآمده 
دارند، که این امکان انجام دیده بانی بر فراز بارو ها را 
برای نگهبانان بهتر فراهم می کردند. در نگاه کلی به 
ساختمان قلعه بیرجند باید بیان کرد، پلان این قلعه 
به صورت یک چهار ضلعی با چهار برج در چهار گوشه 
آن به اضافه دو برج در دو ضلع شــرقی و غربی است.

همچنین انبار هایی در قلعه بیرجند ساخته شده اند، تا 
در آن ها آب و آذوقه ذخیره شود، که در هنگام اضطرار 
مانند جنگ های طولانی مدت مورد اســتفاده قرار 
گیرند. نکته جالب در خصوص این قلعه این است، که 
راهرو هایی زیر زمینی در زیر بنا ساخته شده اند، که 
این قلعه را به تعدادی از بنا های مهم شهر بیرجند مثل 
ارگ کلاه فرنگی، ارگ بهارستان، قنات قصبه و خانه 
افراد مهمی که به حکومت آن زمان مرتبط بودند، نیز 
وصل می کرده است. به طور مثال در زمانی که دشمن 
به شــهر بیرجند و قلعه آن حمله می کرد، افراد مهم 
حکومتی می توانســتند همراه با خانواده هایشان از 
طریق این مسیر های زیرزمینی به قلعه بیرجند بروند 

و در آن پناه بگیرند و از آفت دشمن در امان بمانند.

گردشگری

! روزجهانی مدیر
  به  قلم وحید حاج سعیدی

دیروز روز جهانی مدیر بود. البته داســتان مدیریت و 
عزل و نصب مدیران ) با خدمات مشاوره ای( در همه 
کشور های دنیا امری رایج و مرسوم است و در کشور ما 
نیز این اتفاق در مورد مدیران رخ می دهد البته با اندکی 
دخل و تصرف! به عنوان مثال در دنیا موفقیت مدیر بر 
اســاس پیشرفت مجموعه تحت مدیریتش سنجیده 
میشــود؛ اما اینجا موفقیت مدیر سنجیده نمی شود، 
بلکه خود مدیر بودن نشانه موفقیت است و پر واضح 
است که برای مدیر شدن باید سیم تان وصل شود. در 
آن صورت دیگر هیچ چیز جلودار شما نیست. مثلًا در 
ولایت ما مدیری که برای تجدید وضو چند دقیقه ای 
اطاق خویش را ترک نمود بعد از مراجعه به دفتر کار 
خود، مشاهده نمود فردی روی صندلی ایشان جلوس 
نموده است. وقتی علت را جویا شد انکشف که ایشان 
مدیر جدید این مجموعه هستند و در آن لحظه تنها 
کاری که به ذهن مدیر قدیمی رســید این بود که از 
مدیر جدید بخواهد که چند لحظه ای از روی صندلی 
بلند شود تا ایشان بتواند لااقل کتش را از روی دسته 
صندلــی بردارد!  یــا مدیر داریم که چنان به رویکرد 
آویزان شدن خو گرفته که روی هر » الغرِیقُ یتشبَّثُ 

بکُلّ حَشیش« را سفید کرده است.  
البته در زمان گذشــته هم این عزل و نصب ها وجود 
داشت و قدمت این ماجرا به سده های قبل باز می گردد. 
در آن ایام مدیران با وجود مجهز بودن به تشکیلات و 
ابزاری نظیر گرز و سنان و کلاه خود و سایر تجهیزات 
ایمنی، باز هم مجبور به ترک صحنه بودند که اسناد 
منظوم آن در همین شاهنامه خودمان موجود است:» 
برفتند با گرزهای گران . . .  مدیران یکایک چو شیر 
ژیان« و یا »چو نیمی گذشت از شب دیریاز . . . مدیران 

به رفتن گرفتند ساز« و باقی ماجرا... 
هر چند در کشــور ما مورد اعتماد بودن برای کســب 
تصدی مدیریت کفایت است ولی با عنایات به تجارب 
حقیر در بســیاری از علوم ارضی و ســماوی و بحری 
نکاتی را با استحضار می رسانیم و مطلب مان با چند 

رهنمود فلک فرسا و مدبرانه آذین می بندیم: 
الــف( توجه به مدرک و تخصص: همانطور که در بالا 
اشــارت رفــت و همه نیک می دانیــم در امر تصدی 
مدیریت، مورد اعتماد بودن کافی اســت. ولی ترا به 
خدا پســت هایی را انتخاب کنید که در آن به اندازه 
یک قاشــق مربا خوری یا بیشــتر تخصص هم داشته 
باشــید و یا دســت کم از جلوی اداره مزبور چند باری 

رد شده باشید!
ب( نگه داشــتن حرمت کلنگ و قیچی: هر چند ما 
از کاربــرد گرز و ســنان مدیــران در ازمنه دور اطلاع 
چندانی نداریم ولی آنچه عیان است این که »قیچی« 
و »کلنگ« از ابزارهای اصلی و کاربردی مدیریت نوین 
محسوب می شوند. فقط به خاطر داشته باشید در زمان 
کلنــگ زنــی یا افتتاح پروژه ها کمی هم از مختصات 
فنی و مشــخصات ظاهری طرح ها سوال کنید تا هر 
طرحی بی خود و بی جهت کلنگ زنی یا افتتاح نشود. 
چون گاهی اوقات یک طرح چند بار کلنگ می خورد 
یا چندین بار افتتاح میشــود. با این وجود در جریان 
باشید »پیش افتتاح«، »افتتاح مقدماتی«، » افتتاح 
رســمی« و » افتتــاح تکمیلــی« و » افتتاح فاز های 
بعــدی« از مختصــات و ویژگی های یک طرح خوب 

و ماندگار است! 
پ( ادامه تحصیل: انسان هیچگاه از کسب علم و ادامه 
تحصیل بی نیاز نخواهد بود و به قولی ز گهواره تا گور 
مدرک بجوی! اما از آنجا که حادثه خبر نمی کند، بهتر 
است از همین حالا در یکی از این دانشگاه هایی که به 
قــول آقای احمدی نژاد »دکترای جدی جدی« می 
دهند، ثبت نام کنید تا در صورت نیاز، ادامه تحصیل 
را مانع اصلی خدمت رســانی به خلق در این مقطع 
زمانی اعلام کنید! البته تصدی پست های مدیریتی 
نیز بهترین انگیزه و بهانه برای ادامه تحصیل است و 
توصیه می شود دوستان قدر این ایام طلایی را بدانند!

که متهم اصلی ابتلا به سرطان است آنزیمی 
تعداد بسیار کمی از سلول های سرطانی وارد گردش خون شده، زنده 
مانــده و متاســتاز تولید می کنند. با ایــن حال، حتی با کاهش تعداد 
ســلول های متاســتاتیک، آن ها حدود ۹۰ درصد از مرگ های مرتبط 
با سرطان را تشکیل می دهد. فرآیند ایجاد متاستاز یک فرآیند چند 
عاملی است. سلول های سرطانی از تومور اولیه از موانع متعددی مانند 
عبور از رگ های خونی، زنده ماندن در گردش خون سیســتمیک و 
تکثیر در موقعیت های خارجی از سلول های منفرد یا گروه های سلولی 
کوچک عبور می کنند. تغییرات مولکولی مختلفی برای تطبیق پذیری 

سلول های سرطانی با متاستاز مورد نیاز است. 
مطالعات اخیر در مورد مکانیســم متاســتاز بر شناسایی محرک  های 

متاستاتیک اولیه در تومورهای اولیه متمرکز است. انتشار متاستاتیک 
یک اتفاق اولیه در پیشرفت سرطان است.

در آدنوکارســینوم پانکراس )PDA( یک ویژگی تشخیص داده نشده 
وجــود دارد و ایــن کمبــود به این دلیل اتفاق مــی  افتد که ضایعات 
متاســتاتیک در مقایســه با تومورهای اولیه دارای جهش های محرک 

اضافی نیستند.
محققان در یک مطالعه جدید با هدف شناسایی مکانیسم  های تطبیقی 
سلول  های سرطانی متاستاتیک و تأثیر آنها بر ریزمحیط متاستاتیک 

آزمایش هایی را انجام دادند.
پژوهشــگران آر ان ای را روی تومورهای اولیه و متاســتاتیک سرطان 

پســتان و آدنوکارســینوم پانکراس را مورد آزمایش قرار دادند. هدف 
پژوهشــگران شناســایی ژن هایی بود که مزیت رشــد سه بعدی را در 
سلول های متاستاتیک ایجاد می کنند. دانشمندان کشف کردند که 
Gstt۱، ژنی که گلوتاتیون اس ترانسفراز را کد می کند، به طور منحصر 
به فردی در متاســتاز بیان می شــود. این ژن در تشــکیل سلول های 
میکرومتاســتاتیک مورد نیاز اســت در حالی که برای رشد تومور اولیه 
غیرقابل استفاده باقی می ماند.پیش از این کشف، این ژن هیچ نقش 
شــناخته شــده ای در سرطان نداشت. در این تومورهای متاستاتیک، 
ژن Gstt۱ الگوهای بیان ناهمگن را نشان می دهد. سلول های دارای 

Gstt۱ بالا در انتشار متاستازها عمل می کنند.

دریچه علم

با این نوع مدل شارژ گوشی اطلاعات 
شما به سرقت می رود

هکر ها با نوعی بدافزار در ایستگاه های عمومی شارژ گوشی 
می توانند اطلاعات شما را سرقت کرده و با آن ها جرایم 
ســایبری مرتکب شوند.تخلیه شارژ باتری گوشی، یکی 
از مشــکلاتی اســت که هر روز با آن دســت و پنجه نرم 
می کنیم. گزینه های مختلفی برای حل این مشکل وجود 
دارد. به طور مثال شــما می توانید یک پاور بانک یا یک 
کابل شارژ به همراه آداپتور را با خودتان حمل کنید. اما 
گزینــه دیگــری هم وجود دارد که می توانید در برخی از 

اماکن آن را ببینید.ما در مورد ایستگاه های شارژ گوشی 
صحبت می کنیم. شما می توانید یک پورت USB را در 
ایستگاه اتوبوس و مترو، فرودگاه، کافه ها و ... ببینید. اما 
آیا می دانید که استفاده از آن ها می تواند خطرناک باشد؟

 این ایســتگاه ها می توانند دروازه ای را به ســوی هکر ها 
بگشــایند و به آن ها اجازه دهند اطلاعات ما را ســرقت 
کنند. تنها کاری که آن ها می کنند، بارگذاری بدافزار در 
این ایستگاه های عمومی است؛ بنابراین زمانی که کاربر 
از طریق پورت USB گوشی خودش را به شارژ می زند، 
در ســمت دیگر هک خواهد شــد و مهاجم می تواند به 
اطلاعات آن دسترسی پیدا کندهکر ها هنگامی که گوشی 

شما در حال شارژ در پورت های USB عمومی هستند، 
آن را هک خواهد کرد؛ و سپس می تواند به کل اطلاعات 
شخصی داخل گوشی شما دسترسی پیدا کند. تحلیلگران 
به این فرآیند »آبمیوه گیری« می گویند. البته این اتفاق 
تازه ای نیســت. سال هاست که هکر ها از این روش برای 
ســرقت اطلاعات کاربران استفاده می کنند. ضمناً این 
قضیه فقط در ایستگاه های شارژ عمومی اتفاق می افتد؛ 
بنابراین نیازی نیســت موقع شارژ گوشی خود در منزل 

نگران چیزی باشید.
هر زمانی که گوشی خود را به این پورت های USB عمومی 
متصل کنید، گرفتار بدافزار های بارگذاری شده در آن ها 

خواهید شــد. اما هکر ها علاوه بر سرقت اطلاعات شما، 
می توانند برای ارتکاب جرایم سایبری نیز از گوشی شما 
سوء استفاده کنند و شما پس از مدتی که توسط پلیس 
دســتگیر شــدید، تازه متوجه این موضوع شوید که چه 

بلایی سرتان آمده است.
تا حد ممکن از پورت های شارژ در اماکن عمومی استفاده 
نکنید. اما اگر هم مجبور به استفاده شدید، توصیه می کنیم 
وقتی گوشی را وصل کردید از بین گزینه هایی که روی 
صفحه نمایش گوشی شما به نمایش می آید، فقط گزینه 
»شارژ« را انتخاب کنید. در این صورت اطلاعاتی از گوشی 

شما رد و بدل نخواهد شد.

فناوری 

» دوست باهوش من«؛

تصویری از ماجراها و روابط انسانی 
کتــاب دوســت باهوش 
من داســتان بلندی از النا 
فرانته یکی از محبوب ترین 
نویســندگان ایتالیا است. 
فرانتــه نام مســتعار این 
نویسنده است. این کتاب 
با ترجمهٔ سودابه قیصری 
منتشر شده است.  دوست 
باهوش من اولین کتاب از مجموعهٔ چهارگانه ناپلی النا 
فرانته است. فرانته در این چهار کتاب از ناپل و تغییرات 
و حال و هوای آن در کنار ماجراها و روابط انسانی به 
تصویر کشیده است.النا فرانته نویسنده  مشهوری در 
دنیاست. موفقیت چشمگیر »دوست باهوش من« در 
صنعت نشــر، رویدادی بی همتا محســوب می شود و 
غیرممکن می توان آن را در ادبیات داســتانی معاصر 
ایتالیا نادیده گرفت.لی لا و لنو دوســتان صمیمی ای 
هســتند که از ســال های کودکی و دوران مدرســه 
باهم دوســت بودند. بعد از جنگ جهانی دوم شــرایط 
تحصیل این ۲ نوجوان در ایتالیا بسیار تغییر می کند 
و لــی لا مدرســه را رهــا می کند تا در مغازه کفاشــی 
خانوادگی شــان کار کند. لنــو درس خواندن را ادامه 
می دهــد و با حمایت معلمش موفق می شــود. رابطه 
این ۲ دوست تا میان سالی در این کتاب دنبال می شود. 
اما این دوستی با چالش بحران هویت درگیر اتفاقات 
ســختی می شود. این کتاب را به تمام علاقه مندان به 

داستان پیشنهاد می کنیم. 

کتابکده

نگاهی به فصل سوم سریال»رامی یوسف«

سریالی برای مهاجران مسلمان آمریکا
فصل سوم سریال »رامی« دو هفته ای می شود که در شبکه 
هولو منتشــر شــده است؛ سریالی با بازیگری، کارگردانی و 
نویســندگی رامی یوســف هنرمند آمریکایی ـ مصری که 
برنده جایزه گلدن گلوب و نامزد جایزه امی هم بوده است.
 داســتان ســریال رامی )Ramy( درباره یک خانواده عرب 
زبان ســاکن نیوجرسی آمریکاســت که با مشکلات اغلب 
خانواده های مســلمان مهاجر در این کشــور دست و پنجه 
نــرم می کنند. تــلاش این خانواده برای حفظ هویت دینی 
و فرهنگی خود و از طرفی ســازگاری با فرهنگ آمریکایی، 

ماجراهای سریال را شکل می دهد.
فصل سوم سریال به چالش های زندگی مهاجران در آمریکا، 
تلاش برای ایجاد روابط عاطفی در کشور بیگانه و نیز روابط 
والدین مهاجر با فرزندان دو تابعیتی شان می پردازد. رامی 
در این فصل یک مهاجر سردرگم است که در خواسته های 
دنیوی گم شده و در حال تلاش برای بازیابی هویت دینی 

خود است.
خالد أبو النجا و باسم یوسف دو بازیگر مصری هستند که پس 
از چند ســال غیبت در دنیای تصویر با فصل ســوم »رامی« 
به عرصه بازیگری بازگشــته اند و در کنار رامی یوســف به 

ایفای نقش می پردازند.

رامی یوسف در این سریال آهنگ های قدیمی و نوستالژیک 
عرب زبان را به کررات به کار برده است.

مهمترین موضوعی که فصل سوم به آن می پردازد و در دو 
فصل گذشــته ســریال نیز بر آن تاکید شده، بحران هویتی 
است که رامی به آن دچار شده است. او در آمریکا به دنبال 
هویت عربی خود می گردد و احساس سرگشتگی می کند. 
رامی در این میان با مهمترین مسئله جهان عرب هم برخورد 
می کند یعنی روابط کشورهای عربی با رژیم صهیونیستی.

در قســمت دوم این فصل رامی ســفری از نیوجرســی به 
قدس دارد و در آنجا با زندگی فلسطینیان در سایه تاریک 
اشغال آشنا می شود. رامی می بیند که چگونه صهیونیست 
ها در ایســتگاه های بازرســی خود جلوی عرب  زبان ها را 
می گیرند و مانع رفت و آمد آن ها می شوند. او همچنین با 
دیوار ضخیمی که میان فلســطینیان و اســرائیلی ها فاصله 

انداخته هم آشنا می شود.
در خلال داستان می بینیم که شوخی کودکان فلسطینی با 

رامی و شکایت او به افسران اسرائیلی چگونه سبب می شود 
تا آن ها، کودکان فلسطینی را به جرم همکاری با یک گروه 

تروریستی برای قتل یک شهروند آمریکایی متهم کنند.
الجزیره در بخشــی از این گزارش با طرح این پرســش که 
آیا رامی یوســف تصویر درســتی از اوضاع فلســطین را در 
ســریالش ارائه داده اســت یا نه؟ نوشــته است: به هر حال 
نباید فراموش کرد که رامی یوســف ســریالش را در درجه 
اول برای مخاطبان آمریکایی ســاخته بنابراین باید گفت 
جنبه کمدی اثر برای او از قضیه فلسطین که یک موضوع 
مشــترک برای عرب  زبان های جهان اســت، مهمتر بوده 
اســت. هر چند ســپردن کارگردانی قسمت دوم سریال که 
به فلســطین می پردازد، به یک کارگردان زن فلســطینی، 
کمک کرده تا زندگی فلســطینیان دقیق تر منعکس شود.
در پایان این گزارش الجزیره آمده اســت:» نگاه غربی ها به 
مســلمانان و عرب زبان ها به عنوان انســان هایی تندرو و 
تروریست سال ها بر زندگی مهاجران مسلمان سایه انداخته 
بود اما الان می بینیم که چگونه بازیگران مســلمان و عرب 
زبــان بــه هالیود راه پیدا می کنند و با کســب معتبرترین 
جوایز ســینمایی جهان، گام هایی محکم در خلاف جهت 

باور غربی ها درباره مسلمانان برمی دارند.

پرده نقره ای 
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